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ИНТЕРВЮ НАКАЗАНИЕ

Илия Гешев,
прототипът на
овчарчето Калитко,
за ужаса на фашизма 1 1

Меркел загуби
местни избори
в родната си
провинция 9

Има криза на управлението, а в
държавата има криза на ценностите,
заяви кандидатът за президент ген. Ру-
мен Радев. По думите му властта няма
ясна, дългосрочна визия как да се раз-

вива държавата и няма воля да се взе-
мат държавнически решения. Ген. Радев
е категоричен, че това се дължи на сра-
стването на една партия с държавата. Тя
държи законодателната, изпълнителна-

Кандидатът за президент започна предизборната си обиколка из страната

МАСКИТЕ ПАДАТ

Изписаха от
„Пирогов”
гимнастичката
Цвети Стоянова

40 издателства
участват в алеята
на книгата
по бул. „Витоша”

та и съдебната власт. Неин е и прези-
дентът. Има успокоение и самодоволст-
во, подчерта той. Ген. Радев започна
предизборната си обиколка от населе-
ни места, свързани със Съединението.

Бойко Борисов ще направи всичко
възможно да избегне директен сблъсък
с ген. Радев, а това само по себе си е
добра оценка за нашия кандидат, ко-
ментира Калоян Паргов. 3

2 4

1 7

Има криза на управлението
и на ценностите

Газовият хъб
„Балкан” -
залъгалка
за наивници 1 3

Признателни столичани се събраха вчера пред Мавзолея-костница на княз Александър Батенберг,
за да отпразнуват 131 години от Съединението на Източна Румелия с Княжество България

КАТО СВИНЕ В ХРАСТИ
Миналата година преди

местните избори властта се
ушумоляваше като свиня в
храсти за бюджета, разтяга-
ше розови локуми, обещава-
ше да няма нови данъци, а
след вота бум - сюрпризира
ни с нови налози, актуализа-
ция на бюджета за повече
харчове и най-нагло заяви, че
ще взема заеми до 16 млрд.
лв. И за по-скъпите винетки
мълчаха, и за данък “уикенд”,
а после с нетърпящ възраже-
ние нагъл маниер ни “отряза-
ха главите”.

Сега върви същият сцена-
рий. Нови избори идат, Бори-
сов още не е измъдрил кой
да му е кандидатът, но за по-
сигурно бюджетът ще влезе
в парламента след вота. За
това се изпусна шефката на
бюджетната комисия Менда
Стоянова (стр. 6). Но иначе в
началото на годината много
бързаха да тръгне бюджетна-
та процедура. Ясно е какво
ни очаква след изборите,
нали? Според Стоянова няма-
ло как да се случи предложе-
нието на БСП за диференци-

ран ДДС за детски стоки,
книги, лекарства, защото на-
маляването на ставката поч-
ти не се отразявало върху
цената. Интересно как в дру-
гите европейски държави
тази мярка работи, че и це-
ните намаляват? Или да-
нъчните не желаят да смя-
тат? Колкото до бомбастич-
ния бюджетен дефицит от
над 3,2 млрд. лв., който се
оказа счетоводна абракада-
бра, става ясно, че до края
на годината ще бъде профу-
кан. Познайте за какво...

Мая
ЙОВАНОВСКА

НЯКОЛКО
ДУМИ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

ГЕН. РУМЕН РАДЕВ:
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200 000 автомобила
влязоха в София
ОООООО
Задръстванията по пътищата на страната започнаха още по обяд

коло 200 000 автомобила влязо-
ха в София вчера. Голямото
завръщане на столичани след
четиридневната почивка започ-

ДЖИП НА
ФРОНТЕКС
СЕ УДАРИ
В ТРАМВАЙ

Снимка  БГНЕС

Четирима полски офицери от
европейската гранична агенция
ФРОНТЕКС са леко пострадали при
катастрофа с трамвай на кръстови-
щето на столичните булеварди
“Христо Ботев” и “Сливница”. Ин-
цидентът стана малко преди 9 часа
вчера сутринта.

Джипът на ФРОНТЕКС е бил
ударен от мотрисата на градския
транспорт, след като е пресякъл
пътното платно. Трамваят е ударил
странично автомобила. Няма пост-
радали пътници от трамвая.

Ранените полски граничари са
с леки травми. Четиримата са част
от хората, които помагат на българ-
ската “Гранична полиция” в опаз-
ването на границите на страната ни.

на още по обяд. На всички входни арте-
рии на града ги очакваха полицейски
екипи. През Владая по стария път за
Перник движението бе двупосочно в
посока София. На булевардите “Ботев-
градско шосе” и “Цариградско шосе”,
където се извършват ремонтни дейнос-
ти, също имаше полицейски екипи, кои-
то подпомагаха влизането на автомоби-
лите в столицата.

Километрична колона се образува по
магистрала “Хемус” преди тунела “Ече-
мишка”. Заради ремонт движението ста-
ваше само в една лента. Трафикът на
българо-турската граница също бе ин-
тензивен, а на граничните пунктове “Ка-
питан Андреево” и “Капъкуле” имаше 5-
километрова колона от тирове. Някои шо-
фьори на тежкотоварни автомобили за-
явиха, че чакат да преминат границата
повече от 20 часа. Граничният пункт “Ка-
питан Андреево” работеше на пълен
капацитет. Отворени за движение бяха и
10-те платна за леки автомобили.

С намалена скорост се придвижваше
и редицата автомобили в района на
Симитли на автомагистрала “Струма”.
Най-натоварено бе на пътния възел при
Симитли, където се събират двата пото-
ка автомобили от Кулата и Банско.

Задръстванията и бавното придвиж-

При Симитли на път Е-79 се образуваха най-големите задръствания вчера

ване на автомобилите бяха свързани и
с няколко катастрофи. Жена загина, а
четирима души бяха ранени и закарани

в болница след тежка катастрофа на Са-
моковско шосе вчера по обед. Лекият
автомобил е излязъл от пътя и е паднал

в дерето на р. Пасарел. Най-вероятната
причина за инцидента е несъобразена
скорост.

В катастрофа във Враца загина мъж
на място, след като автомобилът му се
заби в електрически стълб. По данни на
очевидци колата се движела с висока
скорост по мокрия път, като се спускала
от близкия надлез при КАТ.

Паметник на генерал Иван Колев се открива
днес в Добрич, навръх 100-годишнината от Доб-
ричката епопея, когато Добруджа е освободена от
румънска окупация. Негов автор е скулпторът Алек-
сандър Хайтов. Съгласно проекта и решението на
Управителния съвет на Сдружението с нестопан-
ска цел за изграждане на паметник на генерал
Иван Колев и загиналите за свободата на Добру-
джа през 1916 г., се предвижда скулптурната ком-
позиция да се реализира на два етапа. Първият е
монтиране на паметника на легендарния водач на
Конната дивизия, възседнал любимия си кон Пи-
рин. Предвижда се оформяне на зеленото прост-
ранство, разширяване на настланата площ от две-
те страни на главния подход и настилка от варови-
кови плочи непосредствено около постамента. Вто-
рият етап е поставяне на паметни плочи с имената
на всички загинали в Добричката епопея. Мемори-
алният комплекс струва около 200 000 лв.

Ñëúí÷åâîòî ìîìè÷å íà îòäåë “Ðåê-
ëàìà” âúâ âåñòíèê ÄÓÌÀ, Èâà, âå÷å
íîñè ôàìèëèÿòà Èâàíîâà. Â ñúáîòà
òÿ ñå âðå÷å âúâ âÿðíîñò íà ëþáèìèÿ
ñè Íèêîëàé â Åëèí Ïåëèí.

Æåëàåì íà ìëàäîòî ñåìåéñòâî
æèâîòúò èì äà å ïúëåí ñ ðàäîñò è
ìóçèêà, äà ïðåîäîëÿâàò ïðåïÿòñòâè-
ÿòà ñúñ çàìàõ è ñ âñåêè èçìèíàë
äåí ëþáîâòà äà èì äàâà âäúõíîâåíèå
çà íîâè ïîñòèæåíèÿ.

Ãîð÷èâî!

Социалистите в Коми-
сията по граждански сво-
боди, правосъдие и вът-
решни работи на ЕП одо-
бряват предложението на
Илияна Йотова за диску-
сия в Европейския парла-
мент за отпадането на
американските и канад-
ските визи за европейски
граждани от няколко
държави членки, включи-
телно и България. Тя на-
стоява за задаване на
устен въпрос към ЕК с
дебат в пленарна зала.
„Искам дискусията да
приключи с гласуване на
резолюция на ЕП. Не
мисля, че ЕК ще про-
дължи да пренебрегва
решаването на този
въпрос след такъв силен
сигнал”, заяви Йотова.

Въпросът вече бе раз-
глеждан на ниво парла-

Освободените от
работа миньори от
мина “Черно море” ще
блокират днес пътя
Бургас - Слънчев бряг
в знак на протест сре-
щу собственика. Дъл-
жимите обезщетения
на работниците са за-
бавени с месеци и все
още няма яснота дали
ще бъдат изобщо ня-
кога изплатени.

Блокадата започва
в 8 часа сутринта
пред рудника - точно
след жп прелеза по
пътя за село Лъка.
След това миньорите
ще се преместят на
основния път и ще
блокират отсечката
Бургас-Сарафово по
пътя за Слънчев бряг.

ИЛИЯНА ЙОТОВА ПРЕДЛОЖИ
ОТПАДАНЕТО НА АМЕРИКАНСКИТЕ
И КАНАДСКИТЕ ВИЗИ ЗА БЪЛГАРИ
ДА ВЛЕЗЕ В ЕП

ментарна комисия, къде-
то ЕК бе канена да обяс-
ни защо все още не се
прилага т.нар. “механизъм
за реципрочност”, т.е. в
отговор от своя страна ЕС
отново да въведе визи за
американци и канадци. В
резултат ЕК се задоволя-
ва само да констатира, че
няма особен напредък и
това е всичко, коментира
Йотова. Тя беше подкре-
пена от социалистите в
ЕП, които смятат, че евро-
пейските граждани без
изключение трябва да
бъдат равнопоставени.

Евродепутатите социа-
листи от Комисията по
граждански свободи, пра-
восъдие и вътрешни ра-
боти обсъдиха и идеята за
нов общоевропейски ме-
ханизъм за демокрация,
върховенство на закона и

основни права, което
трябва да бъде предложе-
но от ЕК до септември
2017 г. Това е от особен
интерес за България, за-
щото ще даде възмож-
ност да бъде премахнат
сега действащият дискри-
минационен Механизъм
за проверка и сътрудни-
чество, коментира Йотова.
Според нея корупцията и
организираната пре-
стъпност не са „запазена
марка“ на България и
Румъния. „Сега действа-
щият подход се прилага
само към тях, а това е
дискриминация. Катего-
рично не съм съгласна да
бъдем сочени с пръст. Ко-
рупцията е общоевропей-
ски проблем. Затова ре-
шението трябва да е об-
щоевропейско“, катего-
рична е Йотова.

Миньори излизат
отново на протест

“Хората си търсят
това, което не им е из-
платено - обезщетения,
а на някои не са им да-
дени и заплати от ап-
рил. Миналата седмица
получиха по един пре-
вод от 220 лв., който
може би на някои от по-
ниските заплати ще се
яви като обезщетение,
но така или иначе не се
покриват нещата”, заяви
Чавдар Миколашев,
синдикален лидер на
мината. Той поясни, че
на 10 април тази годи-
на миньорите са осво-
бодени от работа и от-
тогава им се дължат
пари за неспазено пре-
дизвестие, платени от-
пуски и евентуални
обезщетения за безра-

ботица. Миколашев по-
сочи, че има информа-
ция за започнала под-
писка относно загуба-
та на ведомствените
жилища на миньорите.
Жилищата са обявени
за продажба, за да се
погасят дълговете на
мината към кредитори-
те. Миколашев до-
пълни, че този казус
също може да е причи-
на за протеста, който
ще се проведе днес, но
не пожела да коменти-
ра случая.

Мина “Черно море”
прекрати дейността си
през април тази годи-
на, тъй като работеше
на загуба. 280 работ-
ници останаха без ра-
бота.

ОТКРИВАТ ПАМЕТНИК НА ГЕНЕРАЛ
ИВАН КОЛЕВ ЗА 100-ГОДИШНИНАТА
НА ДОБРИЧКАТА ЕПОПЕЯ

Дана РУСЕВА
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Áúëãàðñêèÿò íàðîä âå÷å íå å íèòî òîëêîâà ïðàâîñëàâåí,
íèòî òîëêîâà áëàãî÷åñòèâ, òúé êàòî ñå ðàçâðàùàâà îò
ñâîèòå âîäà÷è, êîèòî ñå èíòåðåñóâàò îò ñîáñòâåíîòî
ñè è îò ïàðòèéíîòî ñè áëàãîïîëó÷èå

ОТЕЦ БОЯН САРЪЕВ ЗА ДНЕШНИЯ ДЕН НА БЪЛГАРИЯ

В

ГЕН. РАДЕВ:

Âðåìå å çà îáåäèíåíèå, äà
ñëåäâàìå çàâåòà îò Ñúåäèíåíèåòî
Президентът трябва да е гарант за националната сигурност и е длъжен
да върне достойнството ни като нация, заяви кандидатът за държавен глава

Целта на БСП в предстоя-
щите президентски избори е
крайната победа. Това заяви
лидерът на столичните социа-
листи и член на Изпълнител-
ното бюро на партията Кало-
ян Паргов в телевизионно ин-
тервю вчера.

Според него премиерът Бо-
рисов ще направи всичко
възможно да избегне дирек-

“Шести септември 1885 г. доказва, че сме народ,
който има куража да кове съдбата си. Народ, който има
дързостта да отхвърли външната намеса, за да даде
бъдеще на страната си. Всичко това, диктувано от меч-
тата за достойна и независима държава”. Това написа
в профила си във фейсбук лидерът на БСП Корнелия
Нинова по случай 131 години от Съединението на Кня-
жество България и Източна Румелия. “И днес можем да
бъдем по-силни и обединени в родолюбието си. Честит
празник!”, пише още председателят на левицата.

Ген. Радев се поклони пред подвига на ген. Владимир Вазов в Сопот

Кметът на Сопот Деян Дойнов подари на ген. Радев последното изда-
ние на “Под игото” на Иван Вазов с пожелание да му напомня винаги за
славния град. Когато постигнете целта, към която сте тръгнал, да помагате
с най-добро сърце за нашата община и град, пожела той на кандидата за
президент. “Не трябва да се прави подмяна на историята.

“6 септември е съдбовен ден за Сопот. Преди 13 години съгражданите ни
правят всичко възможно общината да се отдели като административно-терито-
риална единица”, припомни Дойнов. Той обясни, че е наследил общината в
изключително тежко състояние. “Беше ми много трудно тези месеци, но успяхме
да оправим задължения от 10 млн. лв. и финансово да стабилизираме община-
та”, обясни кметът. По думите му заводът в Сопот, основан от дядото на Иван
Вазов, е бил докаран до погром, но благодарение на правителството на Пла-
мен Орешарски и на тогавашния министър Драгомир Стойнев са положени
огромни усилия да бъде възстановен. “В момента е перспективно развиващо се
предприятие. Почти няма безработица в общината. Средната заплата е около
700-800 лв.”, подчерта кметът на Сопот.

Време е за обединение. Днес, кога-
то обществото ни е разделено, когато
проблемите са и вътре в България, и
извън нея, ние трябва да следваме за-
вета на Съединението. То е доказа-
телство, че можем сами да вземем
съдбата си в свои ръце и да направим
нещо за България, използвайки по
най-добрия начин дипломацията, с
една силна армия и работейки в името
на нашия национален интерес. Товa
зaяви кандидатът за президент на БСП
ген. Румен Радев вчера пред пaмет-
никa нa Пере Тошев в Асеновград.

Народът е разделен социално. На-
лице е културна деградация, остри по-
литически пристрастия и противоре-
чия, подчерта ген. Радев. Той споде-
ли, че приема кандидатурата си за
президент като голяма отговорност
пред всички българи.

По време на гостуването си ге-
нерaлът посети Историческия музей,
по глaвнaтa улицa разговаря с
грaждaни, по-късно посети Aсеновата
крепост и Бaчковския мaнaстир.

Кандидатът за президент започна
предизборните си срещи в с. Калояно-
во, Съединение и Сопот. “Президентът
трябва да е гарант за националната
сигурност. Той трябва да е наясно с
проблемите и как да бъдат решавани.
Държавният глава е длъжен да върне
достойнството ни като нация”, смята
ген. Радев. “Управляващите се страху-
ват от президент, който няма зависи-
мости и когото не могат да контроли-

Жителите на село Калояново пожелаха успех на кандидата за президент

рат. Страхуват се от президент, който
изразява интересите на народа и от-
крито и смело ги отстоява”, подчерта
той пред жителите на Калояново. “До-
шло е време, в което ние да решим
накъде ще върви България. Време е да
поискаме нашият труд и вашият отда-
ден живот да получат уважение, при-
знание и стойност”, категоричен е той.

“Страната ни е заплашена. Дестаби-
лизацията в ЕС също продължава. По-
токът с мигрантите се увеличава.
Продължава социалното разслоение на

хората, културната деградация”, посочи
кандидатът за президент. По думите му
бедността расте, влошават се здравео-
пазването и образованието, пенсиите са
мизерни и българите водят унизителен
живот, продължава несправянето с би-
товата престъпност. Според ген. Радев е
ясно, че има криза на управлението, а
в държавата има криза на ценностите.
“Причините са, че управниците ни нямат
ясна, дългосрочна визия как да се раз-
вива държавата. Няма воля да се вземат
държавнически решения и да се нала-

гат”, каза още той. Ген. Радев е на мне-
ние, че това се дължи на срастването на
една партия с държавата. “Тя държи за-
конодателната и изпълнителната власт.
Тя има влияние и в съдебната власт,
неин е и президентът. Като добавим и
медийния комфорт, се получава липса
на контрол върху действията на тази пар-
тия. Има успокоение, самодоволство, а
накрая страдаме всички ние. На това
трябва да се сложи край”, призова той.

Ген. Радев смята, че президентски-
те избори са най-близката и реална
възможност България да тръгне в по-
добра посока. Вотът ще покаже дали
българите имат желание и воля за
промяна, уточни ген. Радев.

В Съединение той изрази гордост-
та си, че е гост на града именно на
празника. Ген. Радев поднесе цветя
на обелиска  на Недялка Шилева,
ушила знамето на Съединението, и
на Паметника на Съединението.

“Може ли дa бъде мaлък грaдът, ро-
дил Вaзов? Може ли да е малък грaдът,
родил генерaли кaто Георги и Влади-
мир Вaзови?”, попита ген. Радев жите-
лите на Сопот. Той припомни, че пред
ген. Вaзов свеждa знaменa дори Aнглия.
На срещата присъстваха народните
представители от БСП ЛЯВА БЪЛГАРИЯ
Георги Търновалийски, Манол Генов и
Георги Гергов, член на ИБ на БСП. Ген.
Радев посети и Карлово. Той се разходи
по главната улица на града, където
много хора му пожелаха успех в пред-
стоящата кампания.

КАЛОЯН ПАРГОВ:
ЦЕЛТА НА БСП Е ДА СПЕЧЕЛИ
ПРЕЗИДЕНТСКИТЕ ИЗБОРИ

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

Българите имат куража
да коват съдбата си

КМЕТЪТ НА СОПОТ ПОДАРИ
НА КАНДИДАТА ЗА ПРЕЗИДЕНТ
ИЗДАНИЕ НА „ПОД ИГОТО”

тен сблъсък с ген. Румен Ра-
дев. А това само по себе си е
добра оценка за нашия кан-
дидат, коментира Калоян Пар-
гов. Той е на мнение, че изди-
гането от инициативен коми-
тет ще даде възможност ген.
Радев да бъде подкрепен от
граждански и патриотични ор-
ганизации, както и от автори-
тети в различни сфери.

Нашите опоненти твърдят,
че ген. Радев е непознато
лице, но той набира все пове-
че популярност и одобрение
от хората. Той вече има про-
грама за пътувания в страна-
та и започна да я изпълнява.
А кандидатът ни за вицепре-
зидент ще стане известен в
средата на септември, посо-
чи той.
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ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ!

От семейството

90 години
на АНТОНИ

ВАСИЛЕВ
ЦВЕТЕВ

Желаем здраве
и спокойни старини!

2,88% от европейските фон-
дове за 2014-2020 година са
усвоени близо три години след
началото на програмния пери-
од. Това показва справката за
изпълнение на оперативните
програми. В парично израже-
ние това са 474 486 751 лева,
които са реално изплатени на
бенефициентите. Общият раз-
полагаем бюджет по опера-
тивните програми за усвоява-
не е 16,4 млрд. лв.

Първенец при изпълнение-
то сред оперативните програ-
ми е “Развитие на човешките
ресурси”, при която са разпла-
тени 9,43% от разполагаемия
бюджет или 172 млн. лв. По

500 000 лева без ДДС ще похарчи Министер-
ството на правосъдието за инвентаризация на
информационните системи в съдебната власт.
Това стана ясно от обявената обществена
поръчка. Услугата трябва да се изпълни за чети-
ри месеца. С парите трябва да бъдат изготвени
методика, график и внедряване в експлоатация
на системата, провеждане на самата инвентари-
зация, обобщение и изготвяне на анализ. От за-
данието става ясно, че в сумата е включено и
провеждането на пресконференции.

През март тази година стана ясно, че МП се
готви да похарчи около 10 млн. лв. за прилагане
на Пътната карта за изпълнение на Актуализира-
ната стратегия за съдебна реформа. Тогава пра-
восъдният министър Захариева обясни, че сред-
ствата са за развитие на електронното правосъ-
дие, което ще улесни гражданите и бизнеса при
контактите им със съдебната власт.

От друга обществена поръчка, обявена от МП,
става ясно, че ведомството търси изпълнител на
заданието “Изготвяне и окомплектоване на 14
проектни предложения по ОП “Добро управле-
ние”. За окомплектоване на документацията ми-
нистерството се готви да плати 30 000 лв. без
ДДС или 2142 лв. на проект.

Снимка БГНЕС

Моторист
предизвика
катастрофа
в неделя
вечерта
на оживено
кръстовище
в Русе. Той се
е ударил в лек
автомобил,
а в резултат
на инцидента
са постра-дали
и още три
паркирани коли.
Мотористът
е настанен
в русенската
болница
с травма
на главата
и комоцио, но
няма опасност
за живота му

500 000 ЛЕВА
ХАРЧИ МП ЗА
ИНФОРМАЦИОННИТЕ
СИСТЕМИ В
СЪДЕБНАТА ВЛАСТ

Çà 3 ãîäèíè Áúëãàðèÿ å óñâîèëà
ïîä 3% îò åâðîôîíäîâåòå
Сериозното изоставане при изпълнение на оперативните програми
е изцяло заради българските власти, сочи справка на ЕК

тази програма се финансират
обучения на безработни, оси-
гурява се временна трудова
заетост, изпълняват се и про-
екти за социална интеграция.

Оперативна програма
“Транспорт и транспортна ин-
фраструктура”, която финанси-
ра строителството на третия
метродиаметър в София, АМ
“Струма”, както и жп проекти,
е успяла да разплати 202 млн.
лв. или 5,83% от бюджета.

За храна на социално сла-
бите са усвоени едва 5,73%,
които в парично изражение са
13,7 млн. лв.

По ОП “Иновации и конку-
рентоспособност”, по която се

финансират малки и средни
предприятия, са похарчени 50
млн. лв. или 2,19%.

Програмата за обучение
на чиновниците, както и за фи-
нансиране изграждането на
електронното управление и
електронно правосъдие “Доб-
ро управление”, е усвоила
1,25% или 7,8 млн. лв.

Три ключови програми, ко-
ито разполагат и със сериоз-
ни бюджети, продължават да
са в почти пълен застой. ОП
“Околна среда”, която има
бюджет от 3,2 млрд. лв., е ус-
воила 16,8 млн. лв. или едва
половин процент. По ОПОС
ще се финансира развитието

на ВиК инфраструктурата,
пречиствателни станции и
депа за отпадъци. ОП “Регио-
ни в растеж”, която финанси-
ра развитието на градската
среда и е ключова за местна-
та власт, също изостава. При
бюджет от 2,8 млрд. лв. са
усвоени едва 7,3 млн. лв. или
0,26%. Програмата за “Наука
и образование за интелиген-
тен растеж”, с която би тряб-
вало да се финансират науч-
ни постижения и развитието
на образованието, е усвоила
0,24% от бюджета си или 3
млн. лв. при бюджет от близо
1,3 млрд. лв. За сметка на това
МОН вече успя да предизви-

ка серия от скандали с обще-
ствените поръчки, като най-
големият е желанието на ве-
домството да се рекламира
със стрес-топки и запалки.

Сериозното изоставане
при изпълнение на оператив-
ните програми е изцяло зара-
ди българските власти, става
ясно още от справката. При
усвоените едва 2,88% Евро-
пейската комисия е превела
авансово 4,89% или 805 млн.
лв. Още преди два месеца ви-
цепрезидентът на ЕК и евро-
комисар Кристалина Георгие-
ва разкритикува правителст-
вото, че изостава в изпълне-
нието на програмите.

Дрогиран шофьор се
опита да подкупи поли-
цаи в Стара Загора. 34-
годишният старозагорец
е карал “Ауди А4” под
въздействие на нарко-
тични вещества. Той е
бил тестван и се оказа-

Унищожената от по-
жари горска площ към
момента е близо 40 000
декара. Това съобщи в
Бургас министърът на
земеделието и храните
Десислава Танева. Тя
каза, че опасността от

Унищожената от пожари горска
площ е близо 40 000 декара

горски пожари все още не
е преминала. По думите
й метеорологичната про-
гноза в страната била за
топло и сухо време.

Танева предупреди,
че опожарени земедел-
ски площи няма да се

подпомагат финансово.
Подготвят се нормативни
промени, които ще станат
ясни след 10 септември,
добави Танева. Тя каза
още, че 3 хиляди декара
от унищожените масиви
щели да се залесят.

Дрогиран шофьор опита
да подкупи полицаи

ло, че е  употребил ам-
фетамин, метаамфетамин
и канабис. Установено е
също, че водачът не при-
тежава свидетелство за
управление на кола.

В хода на проверка-
та, за да не бъде санкци-

ониран, мъжът е оставил
на седалката на шофьор-
ското място в служебния
автомобил 4 банкноти от
по 20 лв. Мъжът е за-
държан за срок до 24
часа във Второ РУ в Ста-
ра Загора.

В

Без „неизвестен извършител”
в НПК предлага
правосъдното министерство

ече няма да има “неизвестен извърши-
тел” и обвинение ще се повдига само
ако са събрани достатъчно доказател-
ства за конкретно престъпление. Та-
кива промени предлага Министерст-
вото на правосъдието в Наказател-
но-процесуалния кодекс. Идеята на
промените е да бъдат ускорени на-
казателните дела в съдилищата. Спо-
ред същото предложение за първи
път и жертвите на престъпление ще
имат право да подадат жалба за бав-
ност на процеса.

Новите поправки предвиждат едно
дело да може да се връща в досъдеб-

на фаза само веднъж. Пред Би Ти Ви пра-
восъдният министър Екатерина Захариева обяс-
ни идеята на промените с пример по случая
Евелин Банев - Брендо. След като Върховният
касационен съд е отменил оправдателната
присъда за пране на пари, дело от 2007 г. се
връща за ново разглеждане в Софийския апе-
лативен съд. Междувременно съдът в Букурещ
прочете присъда за 14 години затвор за внася-
не на наркотици в Румъния. Брендо обаче оста-
ва тук, защото все още се явява по друго дело.
Ако в едно заседание се изчерпат всички възра-
жения, това ще съкрати процеса с поне две
години, твърди правосъдният министър Екате-
рина Захариева.
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На извънредно заседание днес
Общинският съвет в Лом ще обсъди
мерки за обезопасяване на участъка,
на който тир се вряза в къща

ОООООО
коло 60 жители на
квартал “Младеново” в
Лом блокираха за по-
ловин час вчера сутрин

Недоволни жители на Харманли излязоха
на протест в неделя с искане за незабавно
закриване на бежанските центрове у нас и
връщане на обитателите им в Турция. Той
беше организиран от ВМРО-БНД, НФСБ и
“Атака” и подкрепен от БСП. Недоволните
тръгнаха от сградата на Културния дом с
огромен плакат “Вън имигрантите от Бълга-
рия” и скандирания  “На бой за народа твой”
и “Пришълците вън”.

Протестът бе провокиран от масовия кон-
фликт в лагера в Пъстрогор на 28 август. То-
гава 800 афганистанци и иракчани се сбиха
в центъра му. При потушаването на боя се
наложи да бъдат произведени предупреди-
телни изстрели от полицията, след като те-
хен автомобил беше повреден.

Според протестиращите съществуването
на бежанските  центрове е заплаха за наци-
оналната сигурност на страната.  Ще бъдем
непреклонни в настояването си регистраци-
онно-приемателният център да бъде преуст-
роен от открит в закрит тип и така да бъде
възстановен обликът на града ни и общест-
веният ред, се казва в декларация до Общин-
ския съвет в Харманли, която недоволните
граждани приеха.

Представители на правозащитни органи-

Снимка ДАРИК

Хората
излязоха
на протест
въпреки
липсата на
разрешение
от общината

пътя Монтана-Видин към Дунав
мост 2, който минава край до-
мовете им. Протестът е заради
засиления трафик и лошото
състояние на пътя. Напрежени-
ето нарасна, след като в неде-
ля товарен автомобил се откло-
ни от пътя и се вряза в къща.
Един човек загина на място, а
осем бяха ранени.

За протеста не е имало раз-
решение от общината, но въпре-
ки това хората са оставени да
изразят недоволството си. Поли-
цейското присъствие беше за-
силено. “Този път е на 100 годи-
ни и още го държат. Който и кмет
да стане, нищо не прави. Само
крадат и слагат в джоба и викат,
че ще го оправят, но не го пра-
вят. Ще продължат протестите
ни. Има и други случаи на инци-
денти заради преминаващите
камиони”, заявиха хората.

Това не е правилният начин
да бъдат постигнати исканията,
коментира кметът на Лом Пенка
Пенкова. За днес е насрочено
извънредно заседание на Об-
щинския съвет, на което ще
бъдат предложени конкретни
мерки, за да се обезопаси
участъкът.  На него са поканени
и депутати от региона. Ще се
гласува също така общината да
отпусне помощ за семейството
на загиналия мъж и за хората,
чийто дом беше разрушен при
катастрофата.

Протестиращите заявиха, че
ще се съберат пред общината,
за да чуят какво ще реши мест-
ната власт. Ако решението не ги
удовлетворява, протестите ще
продължат. Според тях дупка на

пътя и несъобразена скорост са
причинили тежкия пътен инци-
дент. Очевидците на трагедията
заявяват, че  камионът със со-
фийска регистрация се е движил
с около 90 км/час. Тежката ма-
шина излетяла от шосето и се
забила в къща в ромската маха-
ла “Младеново”. Едната стена на
къщата е съборена, след като
каросерията на тира заседнала
в кухнята. На място е загинал

мъж на около 30 години, а други
осем души са пострадали. Те са
с различни фрактури, но няма
опасност за живота им.

Междувременно стана ясно,
че пари за цялостен ремонт на
пътя в Лом няма. Това се разби-
ра от  прессъобщение на аген-
ция “Пътна инфраструктура”, с
което се отговаря на протестите
на жителите на Лом. Ремонт ще
бъде направен през 2017 г.

Недоволство в Харманли
заради бежанците

зации пък изразиха безпокойството си от ес-
калацията на напрежението и призоваха
бежанците да не напускат центъра.

Междувременно МВР отчита спад на бе-
жанския поток за втора поредна седмица.
Но въпреки това се повишава запълването
на центровете на ДАБ, а тези на дирекция
“Миграция” към вътрешното министерство се
препълват.

През изминалата седмица са задържани
645 чужденци без регистрация. За сравне-
ние предишните две седмици броят им е
съответно 650 и 816. Настанените в центро-
вете са 4061, което е 79% запълване на ка-
пацитета им. Центровете към дирекция “Миг-
рация” на МВР са препълнени. Към началото
на септември там са настанени 1446 чужден-
ци, което е 154% на запълване, сочат данни-
те на полицията.

Вчера 47 нелегални мигранти са задържа-
ни в столичния квартал “Обеля” след сигнал,
че ги държат против волята им, съобщи ди-
ректорът на СДВР ст. комисар Младен Мари-
нов.

Група нелегални имигранти причини вче-
ра пожар край село Граматиково. Вероятно
те са запалили огън, за да се стоплят. Зало-
вени са 7 афганистанци и 10 сирийци.

айонът около Сточна гара в София се
превърна в новия сборен пункт на бе-
жанци. Чужденците се събират всяка
вечер на групи там. Според очевидци
мигрантите се бият и се закачат с пре-
минаващите млади момичета. Те се
тълпят до 23,40 ч. всяка вечер, когато е
последният автобус. Хората в квартала
са недоволни и притеснени. Те се стра-
хуват от нападения и кражби.

Служителите на реда признават, че
мястото е станало нов сборен пункт на

СТОЧНА ГАРА Е НОВИЯТ СБОРЕН
ПУНКТ НА МИГРАНТИ В СОФИЯ

Р
бежанците в столицата. При проверка
чужденците твърдят, че чакат автобуса
за бежанския център във Военна рампа
и твърдят, че имат документи. Част от
тях дошли от лагера в Харманли и са
основно от Афганистан, сочат поверки-
те на МВР.

Мигранти били забелязвани и при ли-
нейките при сградата на Спешна помощ.
Понякога те оставали по цяла нощ под
навеса при колите. Жители на квартала и
лекари дори ги виждали да спят там.
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Намаляването на ДДС почти не се отразявало върху
цената на продуктите, твърди Менда Стоянова

Менда Стоянова

Бюджетът за следва-
щата година ще се гледа
след изборите. Това става
ясно от думите на предсе-
дателя на парламентарна-
та бюджетна комисия
Менда Стоянова пред
БНТ. Това се случи и през
миналата година, когато
имаше местни избори. Те
обаче бяха през октомври,
а тазгодишните прези-
дентски избори ще са
през ноември, което оз-
начава, че гледането на
закона за парите на
държавата ще се състои
отново набързо в края на
годината. Интересното е,
че тази година правител-
ството доста рано старти-
ра бюджетната процеду-
ра за догодина - още през
януари. Менда Стоянова
уверява, че самият Бюд-

жет 2017 г. ще е готов
преди изборите.

Бюджетът на държава-
та за 2017 г. ще бъде пла-
ниран с малък дефицит, а
данъците няма да се про-
менят. Приоритетите ще
са образование и здраве-
опазване, ще се отпусне
и вторият милиард за са-
нирането на жилищните
сгради, съобщи още Сто-
янова. “Трябва да запазим
настоящото данъчно об-
лагане, защото то рабо-
ти”, каза тя. И миналата
година управляващите
обещаваха, че няма да
променят данъците, но
въведоха спорния “данък
уикенд”. Канеха се да
въведат и възможност
общините да получат
право да облагат доходи-
те на гражданите с меж-

ду 0 и 2%, освен събира-
ните от държавата 10 на
сто, но след негативната
обществена реакция се
отказаха.

Според Менда Стоя-
нова обаче нямало как да
се случи предложението
на БСП за диференциран
ДДС за детски стоки, кни-
ги, лекарства. По нейни-
те думи намаляването на
ДДС почти не се отразя-
ва върху намаляването на
цената на даден продукт.
Това показвала практи-
ката, твърди Стоянова.
Според нея социалните
политики не трябва да се
провеждат с мерки в об-
ластта на данъците, каза
още депутатът от ГЕРБ.

Над 3 млрд. лв. из-
лишък очаквали управля-
ващите в изпълнението на

тазгодишния бюджет.
Още през миналата сед-
мица, когато бе съобще-
но за натрупан излишък
от над 3,2 млрд. лв., зам.-
председателят на бюд-
жетната комисия и депу-
тат от БСП проф. Румен
Гечев заяви, че властта
отчита в излишъка и не-
похарчените, но заложе-
ни в бюджета пари за ка-
питалави разходи, които
са над 2 млрд. лв. Стояно-
ва обаче признава, че
разходите изостават, ос-
новно заради неизпълне-
нието на планираните ин-
вестиции в инфраструктур-
ни проекти. Този спад в
разходите обаче ще бъде
преодолян до края на го-
дината, защото строител-
ният сезон в момента е в
разгара си и ще се строи

до края на годината, каза
тя. По думите на Стоянова
обаче натрупаният из-
лишък от близо 3,3 млрд.
лв. към края на август
2016 г. ще бъде усвоен до

“Газпром” и турските му
партньори обсъждат строител-
ството на морски газопровод за
Турция. Други варианти, вклю-
чително строителството на га-
зопровод за България, не се
разглеждат. Това съобщи пред-
седателят на УС на “Газпром”
Алексей Милер пред журнали-
сти, предадоха руски медии.
Изявлението му беше направе-
но минути преди откриването на
конференцията във Варна, на
която българското правителст-
во и Европейската комисия
представиха концепцията за
газов разпределителен център
“Балкан” и на която нямаше
представители на “Газпром”.
Преди Милер и руският енерги-
ен министър Александър Новак
обяви във Владивосток на Да-
лекоизточен икономически фо-
рум, че Москва не обмисля
възможността за строителство
на газопровод по дъното на
Черно море. Газопровод през
България не се обсъжда. Тема-
та “Южен поток” не стои,
допълни още Новак.

А на форума у нас бе съоб-
щено, че нова проектна компа-
ния, дъщерна на държавната
“Булгартрансгаз”, ще поеме из-
граждането на газовия хъб
“Балкан”. До 50% от капитала й
се дава на стратегически инве-
ститор. Инвестицията се оценя-
ва на около 1,5 млрд. евро, а
изграждането му се очаква да
започне през 2020 г. Пет стра-
ни вече били заявили интерес

края на годината. Бюд-
жетният дефицит тази го-
дина ще е по-нисък от
заложените 2% и се очак-
ва да бъде минимален,
каза още тя.

„ГАЗПРОМ” НЕ ПРЕДВИЖДА ГАЗОПРОВОД КЪМ БЪЛГАРИЯ,
ПРЕГОВОРИ С МОСКВА ЗА ХЪБА НЕ СА ВОДЕНИ

След като през миналата седмица
бизнесменът Спас Русев и руската
банка ВТБ станаха най-големите ак-
ционери в БТК, български съд блоки-
ра смяната на ръководството, съобщи
“Клуб Z”. Всички промени по партида-
та на дружеството майка “Вива теле-
ком България” са спрени, включител-
но и най-важната -  внесеното на 31
август заявление за вписване на Спас
Русев и Живко Николов като нови
управители. Мярката е наложена от
състав на Софийския градски съд по
молба на “Емпрено венчърс лимитид”,
собственост на руснака Дмитрий Ко-
сарев, който е свързан с руския оли-

да доставят газ на бъдещия га-
зоразпределителен център,
сред тях е и Русия. Това заяви
премиерът Бойко Борисов по
време на инвестиционната
кръгла маса за новия правител-
ствен проект.

На форума участваха около
35 компании, сред които све-

товни гиганти и регионални иг-
рачи с разработвани газови
проекти у нас и в региона на
Балканите. “Газпром” обаче не
изпрати представители.

“Няма да позволим България
да бъде заобиколена и ще из-
ползваме правото си на вето”,
заяви  Борисов по повод комен-

тара на шефа на “Газпром”
Алексей Милер, че няма да има
тръба от “Турски поток” към
България и доставките на руски
газ към Европа ще стават през
Гърция. Европейският съюз е
длъжник на страната ни по от-
ношение на газовите доставки,
защото България е била лоял-
на и дисциплинирана и е
изпълнила всички европейски
изисквания, изтъкна Борисов.
Той призова Европейската ко-
мисия да следи за стриктното
изпълнение на европейските
правила и по отношение на
Гърция, ако Русия реши да вна-
ся газ в Европа през “Турски
поток”. Плановете за този газо-
провод са част от газа да отива
за турския пазар, а друга за
Европа през хъб близо до тур-
ско-гръцката граница.

Газовият хъб “Балкан” ще
даде техническата инфраструк-
турна възможност за конкурен-
тен сблъсък на различни достав-
чици, заяви вицепремиерът по
икономическата политика и ев-
рофондовете Томислав Дончев.

След като Европейската ко-
мисия даде разрешение за из-
граждането на газовия център
“Балкан”, вече може да започ-
нат преговорите за събиране на
максимални количества газ за
него. Предстоят тристранни сре-
щи между Брюксел, София и
всеки, който е готов да участва
в хъба, каза Борисов.

По думите му към газовия
център има заявен интерес от

Азербайджан, Туркменистан,
Иран, САЩ и Русия. Преговори
с Москва за газовия хъб досега
не са били водени, защото той
е бил само на идеен проект и
без одобрението на ЕК, каза
премиерът. В същото време
преди дни руският президент
Владимир Путин обяви, че иска
“железобетонни гаранции” от
България и ЕС, ако Русия реши
да прави нова тръба до нашия
черноморски бряг. Източници-
те за захранване с газ на хъба
са няколко - руски газ през нов
газопровод или през съществу-
ващия Балкански газопровод
(през Украйна и Румъния), от
Каспийския регион, втечнен газ
от терминалите на Гърция и Тур-
ция, както и от собствен добив,
каза Томислав Дончев.

Ако страната не реализира
проекта за газовия хъб “Балкан”
и остане само с газовата си
връзка с Гърция, отново ще ос-
танем зависими, каза Борисов.

Изпълнителният директор
на “Булгартрансгаз” Георги Ге-
гов заяви, че необходимите
инвестиции за изграждане на
трасетата ще бъдат около 1,5
млрд. евро, като точната сума
ще стане ясна след приключва-
нето на предпроектните проуч-
вания, които са предвидени за
2017-2018 г. Според него в за-
висимост от инвеститорския ин-
терес може да се избере и ва-
риант с изграждането на два, а
не на един тръбопровод.

„БАЛКАН” МОЖЕЛ ДА
РАБОТИ И БЕЗ РУСКИ ГАЗ,
СМЯТА ЕВРОЧИНОВНИК

Проектът за газовия хъб “Балкан” ще се развива неза-
висимо от това какво се случва със “Северен поток 2” или
“Турски поток”, независимо от обстоятелствата, заяви вчера
Клаус-Дитер Борхард, началник на “Вътрешен енергиен па-
зар” в Генералната дирекция “Енергетика” на Европейската
комисия (ЕК). Борхард, заедно с вицепремиера Томислав
Дончев и министъра на енергетиката Теменужка Петкова,
посети компресорната станция “Провадия” край Варна.

По думите му е добре и руската страна да се включи в
проекта, защото “колкото повече ликвидност има, толкова
по-добре”. Борхард посочи, че хъбът може да започне да
работи и без руски газ, но на по-късен етап това ще попре-
чи на неговата конкурентоспособност. До 9 ноември в ЕК
трябва да бъде представено предложението за извършване
на предпроектни проучвания за реализацията на газовия
хъб, а след това може да бъде осигурено и финансиране,
допълни Борхард. Газопреносната инфраструктура, с която
разполага България, е абсолютно надеждна и ще бъде
гарант за реализацията на проекта за газов хъб, каза енер-
гийният министър Теменужка Петкова. По повод договаря-
нето между Русия и Турция за “Турски поток” вицепреми-
ерът Томислав Дончев посочи, че това няма никакво отно-
шение към проекта за газовия хъб “Балкан”. Това не са
конкурентни проекти, както и хъбът не е продължение или
алтернатива на “Южен поток”, посочи Дончев.

Спас Русев не можел да влезе в БТК, съдът го блокирал
гарх Константин Малофеев.

Косарев чрез “Емпрено венчърс”
водел от няколко месеца съдебни
дела в различни юрисдикции за кон-
трола върху БТК, като твърди, че е
купил 76% от телекома, в това число
дела на Цветан Василев (43%). Част
от делата на “Емпрено венчърс” са
срещу организирания през 2015 г.
търг, на който Спас Русев спечели
БТК с оферта от 330 млн. евро. До
търга се стигна, след като бившият
мажоритарен собственик на БТК Ц-
Цветан Василев, спря да обслужва
задълженията си към “ВТБ капитал”,
част от групата на ВТБ.

Софийският градски съд блокира
вписването на Спас Русев и Живко
Николов като управители, вземайки
под внимание иск от 2 септември 2016
г., предявен от “Емпрено венчърс”. С
него фирмата на Косарев иска да се
обяви за нищожно решението от 31
август на “ИнтерВ инвестмънт” - Люк-
сембург за назначаване на Спас Ру-
сев и Живко Николов. Така Спас Русев
ще трябва да изчака окончателното
решение на българския съд, за да
придобие контрол върху най-големия
телекомуникационен оператор у нас,
действащ под марката “Виваком”. Но
поне може да се радва с пълна сила

на другата си придобивка от тази сед-
мица - футболен клуб “Левски”, за кой-
то съдебни спорове не се водят.

През миналата седмица бе съоб-
щено официално, че “Вива телеком” -
Люксембург е новият собственик на
БТК, след като е придобило 100% от
капитала на компанията-майка “Ин-
терВ инвестмънт”. С финализирането
на сделката Спас Русев стана най-го-
лемият акционер в телекома с 46%. Ос-
таналите акции се държат от руската
ВТБ, от “Делта кепитъл инвестмънтс”,
управлявана от Милен Велчев, Георги
Велчев и Красимир Катев, и от групата
на облигационерите.

Още по темата на стр. 13
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РАЙНА МИТКОВА:

В Северозападна България хората
много трудно си плащат задълженията
Това, че давността е изтекла, не означава, че няма дълг, твърди
председателят на Асоциацията на колекторските агенции в България

Интервю на Ася ГАРДЕЛИ
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РАЙНА МИТКОВА е управи-
тел на двете дъщерни
компании на немската EOS
Group в България - ЕОС
Матрикс и ЕОС Сървисис.
Председател е на Асоциация-
та на колекторските аген-
ции в България от основава-
нето през 2011 г., а през
2015 г. е избрана за член на
борда на Европейската
федерация на националните
колекторски асоциации.
Завършила е Международен
туризъм в УНСС и Executive
MBA в Cotrugli Business
School, Загреб. В асоциацията
членуват 16 компании, които
държат над 75 на сто дял на
пазара. Общо у нас има около
100 фирми, които развиват
тази дейност.

 Госпожо Миткова, от предста-
вените данни на Асоциацията на
колекторските фирми в България
стана ясно, че средният дълг на
физическите лица е нараснал с 40 на
сто. От какво се формира увеличе-
нието?

- Ръстът не е притеснителен. Това
не означава, че българите обедня-
ват, той по-скоро е свързан с промя-
ната в структурата на задълженията.
През последните няколко години
задълженията на домакинствата се
определяха най-вече от ютилити
сметки, т.е. ток, вода, парно, мобил-
ни телефони,  нужни за живота ни
услуги. В последната година и поло-
вина обаче наблюдаваме раздвиж-
ване в кредитирането, подобрява се
икономиката, спада безработицата и
очевидно хората се чувстват вече
доста по-спокойни по отношение на
бъдещето си. Съответно започнаха
да теглят потребителски кредити в
големи размери. Факт е обаче, че
част от потребителите не могат да ги
изплащат, така че вече към ютилити
сметките се прибавиха и задължени-
ята към банките и финансовите ин-
ституции. Заради това е увеличение-
то.

 Това означава ли, че българи-
те живеят все повече на кредит?

- Бих казала, че отново започваме
да взимаме кредити. Защото в години-
те на бума на кредитирането беше
лесно и необмислено. Сега, в години-
те на кризата, стана обратното пора-
ди насадения страх. Това беше взаим-
но - банките бяха предпазливи в отпу-
скането на пари, а потребителите пък
не искаха до взимат кредити. Но сега
раздвижването е в двете посоки.

 Къде у нас хората задлъжня-
ват най-много?

- В Северозападна България, по-
точно във Видин, Лом, Монтана, хора-
та много трудно си плащат задълже-
нията. Но там и финансовите институ-
ции бяха изключително предпазливи
и с високи критерии за отпускане на
кредити. Най-големите длъжници са
концентрирани в големите градове -
София, Варна, Стара Загора, Бургас и
Пловдив.

 Разкажете как събирате бор-
човете от длъжниците? Често хо-
рата асоциират работата ви с
тормоз, оплакват се от постоянни

телефонни обаждания.
- За нас най-важен е контактът със

съответните длъжници. Нашата първа
задача е да намерим връзка с него по
телефона или чрез изпращане на
писмо. Следват преговорите, т.е. как
са възникнали проблемите, какви са
начините за разрешаването им. За
нас преговорите са мек начин на съби-
ране на дълговете. Има, разбира се,
начин на комуникация с уважение, за
да се запази достойнството на отсрещ-
ната страна. Няма значение, че човек
е длъжник, това на всеки може да се
случи. В асоциацията имаме вътреш-
ни правила. Например не повече от

две позвънявания по телефона на сед-
мица. По-нататък, в съдебната фаза се
прилагат по-сериозните методи и
събирането е принудително. В
извънсъдебната фаза събирането на
дългове е доброволно.

 В сайта ви пише, че посеще-
ние в дома или работното място е
втората фаза по събирането на
дълговете?

- Посещения в дома или офиса
ползваме много рядко. Има все по-
малко специализирани компании, ко-
ито правят такива посещения. Кре-
диторите ги ползват за по-трудните
случаи или когато не може да се ус-
танови контакт, за да се разбере
дали човекът живее още на адреса,
на който са изпратени писмата. Този
вид компании ги ползваме за поща-
льони. Когато се купи портфейлът от
задължения има една стъпка, с коя-
то ние трябва да уведомим съответ-
ния длъжник, че вече има нов креди-
тор. Но много често адресите, които
са декларирани, са неверни. За по-
големите задължения също изпра-
щаме хора да идентифицират адре-
са. Все по-рядко се ползва тази
стъпка, защото българите не са
склонни, като се позвъни на вратата,
да преговарят.

 Колко време трае т.нар. от
вас меко събиране?

- Каква мярка ще се използва,
зависи от кредитора. Обикновено те
ни възлагат портфейлите със задълже-
ния за период от един до три месеца.
Ако за този период ние не сме успели
да съберем дълга, тогава се решава
дали да пристъпим към съдебното
събиране. Интересното тук е, че мно-
го клиенти при първите разговори от-
казват директно да платят и казват да
заведем съдебно дело. После обаче,
когато се пристъпи към съдебни дей-
ствия, те съжаляват и настояват да
започваме преговори. Често хората не
осъзнават какви са последиците за тях.

 С колко се оскъпява един дълг,
събиран от колекторска агенция?

- В извънсъдебното събиране
длъжникът не се натоварва финансо-
во с абсолютно нищо. Нашият труд се
заплаща от кредитора и клиентите не
дължат на колекторските фирми дори
стотинка повече. Например, ако кли-
ент дължи сто лева, той плаща сто
лева.

 Какво правите в случаите,
когато давността на борча е изтек-
ла по закон?

- Трябва да направя едно уточне-
ние. Това, че давността е изтекла, не

означава, че няма дълг. Липсва един
инструмент. Законодателят казва, че
не може да се търси това вземане по
съдебен път. Тогава ние опитваме по
доброволен. Свързваме се с клиента
и го подканваме да плати.

 Съобщавате ли на клиентите,
че давността на дълга им е изтек-
ла?

- Ако ние сме изкупили дълга и
сме вече новият кредитор, съобщава-
ме всичко необходимо на клиента -
откога е борчът, на каква стойност е,
как се е формирал. Често клиентите
ни са наясно, ако вземането им е с
изтекла давност. Така че ние в тези
случаи разчитаме на добрата воля на
клиентите.

 Много често има оплаквания и
жалби от потребители за използва-
нето на лични данни. Например към
договора има декларация, че чо-
векът не желае личните му данни да
попадат в трети лица и въпреки
всичко, кредиторите ги предоста-
вят на вас. Защо се получава това?

- Ние, в асоциацията, не сме се
сблъсквали с такива случаи, защото
банките и финансовите институции са
изключително внимателни в прегледа
на документите и това дали имат пра-
во да ни предоставят информация за
личните данни. Допускам, че има ком-
пании, които проявяват такава не-
брежност. Ние имаме утвърдена про-
цедура какво проверяваме, преди да
встъпим като нов кредитор. Също има-
ме юрист и когато дълговете не са
изрядни, отказваме да ги изкупуваме.
Основно отказваме на телекоми и
компании за бързи кредити, при които
има пропуски и нередности. Има оба-
че колеги извън асоциацията и допу-
скам, че те изкупуват такива вземания
и заради тях постъпват такива сигна-
ли.

 Колко процента от дълга за-
плащате на компаниите при изкупу-
ването?

- Много е различно. Зависи от това
колко е стар, какъв вид е, дали е в
давност, има ли всички необходими
документи и т.н. Понякога документи-
те не са пълни, или например липсва
подпис - дали кредитор или длъжник
не се е разписал, няма копия от лични
документи и др. Тогава този вид дълго-
ве се смятат за ниско събираеми и
биват оценявани по различен начин.
Затова в проценти е трудно да се
каже, но варира от 0,5 до 30 на сто.
При банките и финансовите институ-
ции пък процентите варират от 2 до
25 от дължимата сума. Колкото по-
младо е едно вземане, толкова му е
по-висока цената, защото има по-го-
лям потенциал за събиране.

Б
ТУРИЗМЪТ НИ ПЕЧЕЛИ
ОТ ИЗГОДНИТЕ ЦЕНИ И
ГЕОПОЛИТИЧЕСКИТЕ ФАКТОРИ

Българският туризъм печели заради изгодните цени
и геополитическите фактори, заяви вчера пред БНР
директорът на Института за анализи и оценки в туриз-
ма Румен Драганов. “Египет затвори за туристи, Тунис
отблъсна туристи, Турция губи 15 млн. туристи. Фран-
ция и Белгия имат 10 процента спад от началото на
годината, което прави над десет милиона туристи”,
изчисли той.

След опита за преврат в Турция в средата на юли
българите масово са отменили резервациите си в стра-
ната. “Може би това ще доведе до 30 процента по-
малко българи в Турция към края на годината. В числа
това означава някъде около 300 хил. души по-малко,
докато малко над 1 млн. българи годишно по принцип
ходят в Турция”, коментира още той.

Според Драганов българите все повече избират крат-
ки почивки за около три дни, но ги правят по-често през
годината. Средната цена на едно пътуване на българин
в България е 245 лева, а за пътуванията в чужбина от-
деляме около 500 лева, изчислява още експертът.

Над 10 млн. чуждестранни туристи може да посетят
България до края на годината, прогнозира още Драга-
нов. Само през август рекордните 2 млн. туристи са
посетили страната ни, каза той.

Българската банкова сис-
тема остава стабилна след
стрес тестовете и можем да
очакваме оживление при кре-
дитирането в традиционния му
вид от страна на повечето
банки. Това прогнозира фи-
нансистът Андрей Пръмов
пред Bloomberg TV Bulgaria.
По думите му през последни-
те 5 години банковият сектор
се е променил значително.
Печалбите в сектора идват
основно по линия на приходи
от такси и комисиони, а не от
собствена дейност като лих-
вен марж, каза експертът.
Структурата на активите и
начинът на банкиране се про-
мениха и след 2008 г. банките
от развития свят все повече
се управляват от отделите на
риска, отколкото от кредитни-

Прогнозират оживление
в кредитирането

те и отделите за операции на
паричните пазари. Това води
до реално намаляване на
конкурентоспособността и
доходността от банковите
операции, обясни експертът.

Пръмов подчерта и неяс-
ния ефект от политиката на
отрицателни лихви на цент-

ралните банки. Според него
въпреки че не е най-добрият
вариант, България трябва да
се стреми да влезе възможно
най-бързо в еврозоната. По
думите му страната ни има
нужда от по-либерална парич-
на политика, а валутният борд
се е изчерпал.
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Повече от 758 милиона възрастни
хора в света са неграмотни, като по-
вечето от тях са жени. Тази тревожна
статистика изнесе Организацията на
ООН за образование, наука и култу-
ра - ЮНЕСКО в нов доклад, който бе
представен вчера.

Генералният директор на тази
важна международна организация
Ирина Бокова отбеляза, че броят на
децата, които не посещават учили-
ще, е над 263 милиона в целия свят.
Една трета от тях са деца, живеещи в
конфликтни райони.

758 млн. възрастни са
неграмотните в света

ЮНЕСКО настоява
образованието да
се постави на
първо място

Решаването на проблема с образо-
ванието изисква отделяне на нови
средства. “Сегашният обем на помощ-
та за развитие в размер на 5,5 милиар-
да долара годишно е пренебрежимо
малък в сравнение с нуждите”, посочва
Бокова. За да се компенсира годишни-
ят финансов дефицит от 39 милиарда
долара, ще трябва да се увеличи раз-
мерът на помощта до шест пъти.

“Увеличава се броят на нападени-
ята над училища. Статистиката показ-
ва, че вероятността деца бежанци да
не посещават училище е нараснала
пет пъти”, отбеляза ръководителят на
организацията.

“Най-тежко е положението на
момичетата и жените. Намиращите
се в най-неблагоприятно положение
момичета от африканските страни
на юг от Сахара ще могат да отидат

на училище едва през 2086 година,
ако не се промени подходът”, под-
черта Ирина Бокова.

ЮНЕСКО предлага образование-
то да се постави на първо място: “Не-
обходимо е да скъсаме с миналите
тенденции, особено в страните с нис-
ко или средно ниво на доходите, за
да се използва потенциалът на зна-
нията във всички сфери”.

За съжаление България продължа-
ва да е на първо място по неграмот-
ност в Европейския съюз. Масовата
неграмотност вече е реалност в Бълга-
рия. По този показател ние сме се
върнали един век назад в обществе-
ното си развитие. А неграмотност оз-
начава далеч от Европа, извън съвре-
менната информационно-технологич-
на цивилизация, означава мизерия,
злоба и агресивност.

Дни преди 25-годишни-
ната от обявяването на не-
зависимостта на Република
Македония гръцкото Мини-
стерство на външните рабо-
ти реши да признае маке-
донските паспорти. Гръцки-
ят портал “Ню пост” показа
факсимиле от документа с
дата 22 август, в който се
казва, че граничните влас-
ти на страната могат да
слагат печати в паспортите
на Република Македония.
Досега македонските граж-
дани получаваха печат на
отделна листовка.

“Така беше досега, за-
щото нашата страна гово-
ри за Македония като за
Скопие. Въпросът за името
е деликатна тема за
гръцките власти. Полиция-

урската прокуратура издаде заповеди за
арест на 147 учители от централната
провинция Кайсери по обвинения във
връзки с организацията на ислямисткия
проповедник Фетхулах Гюлен, когото
Анкара обвинява, че е организирал опита
за военен преврат през юли, съобщи
телевизионният канал TRT, цитиран от РИА
“Новости”.
В операцията по задържането на учители-
те участват 400 полицаи, които обхождат
списък с адреси. Вече отстранени от
работа учители са обвинени в “нарушаване
на конституцията, опит за сваляне на
турското правителство и членство във
въоръжена терористична организация”.
По информация на TRT, учителите са били
членове на гюленистката организация и
за координация на действията си използ-
вали шифровани съобщения, предавани
чрез ByLock. Служители на националното
разузнаване работят върху дешифрирането
им, се посочва още в съобщението.

Русия започва
мащабни военни
учения в Крим

Министерството на отбрана-
та на РФ обяви, че до събота
Русия ще води планирани военни
учения по границата с Украйна,
на полуостров Крим и в Северен
Кавказ, предадоха АФП и Рой-
терс. В ученията “Кавказ 2016”
ще участват 12 500 войници от
Южния военен окръг, бойна авиа-
ция, танкове, пехота и въздуш-
нодесантни войски, както и Чер-
номорският и Каспийският флот.
Преди сегашните учения Русия
проведе поредица от проверки
на боеготовността на различни
места в страната и тренира
бързо прехвърляне на военна
техника и войски в Крим като
част от логистично учение ми-
налия месец.

Критична ситуация
в ТВ “Интер” в Киев

Ситуацията около блокира-
ната украинска телевизия “Ин-
тер” е критична, телевизионни-
те екипи не могат да работят,
предаде РИА “Новости”. Безсроч-
ната протестна акция около
сградата на  телевизията за-
почна в понеделник, само ден
след палежа, извършен от десни
радикали, обвиняващи телевизи-
ята в проруска позиция, която
“вреди на Украйна”. В изявление
на “Интер Медиа Груп” се посоч-
ва, че за три дни са подадени
десет жалби до Главната проку-
ратура, МВР и Националната
полиция на Украйна за извършва-
не на престъпление и възпре-
пятстване на законната профе-
сионална дейност, наказуеми от
закона, но до момента няма
никаква реакция от страна на
правоохранителите.

Прага изпраща
полицаи в Унгария

Чехия изпраща контингент
от 50 полицаи в Унгария, които
ще помагат при охраната на
границата със Сърбия, съобщиха
властите в Будапеща. Чешките
полицаи ще участват в патру-
лирането по унгарската граница
съгласно споразумението между
страните от Вишеградската
група, в която влизат освен Че-
хия и Унгария още и Полша и
Словакия.

Румънските власти
разследват
държавната
телевизия

Прокурори от румънската На-
ционална дирекция за борба с ко-
рупцията започнаха разследване
в държавната телевизия ТВР във
връзка с държавните поръчки,
направени в телевизията за
периода от 2005 г. до 2015 г.,
съобщават местни медии. Анти-
корупционните прокурори също
така ще прегледат и докладите
на румънския Сенат и Камарата
на представителите в парламен-
та за дейността на ТВР. Маски-
рани полицаи са влезли вчера в
сградата на телевизията и са
иззели оттам голямо количест-
во документи.

Гърция запазва режима
за македонските
паспорти

В Турция издадоха
заповеди за арест на
147 учители гюленисти

та вече е информирана за
промените”, пише порталът
и уточнява, че става въпрос
за промяна в позициите на
гръцкото правителство по
отношение на въпроса със
Скопие.

Междувременно по по-
вод на информацията, изне-
сена от портала “Ню пост”,
от гръцкото Министерство
на външните работи обяс-
ниха за македонската ме-
дия “Мета”, че няма промя-
на в гръцката политика
спрямо Република Македо-
ния и македонските паспор-
ти. И за в бъдеще ще се
запазва досегашната прак-
тика да се слагат печати
върху отделна листовка,
докато не се реши спорът
за името.

Френската столица Париж ще отвори своя първи ла-
гер за бежанци в средата на октомври, заяви кметът на
града Ан Идалго. По думите й центърът ще бъде само за
мъже и ще има капацитет 400 души, предаде АФП.

Париж отваря лагер за бежанци през октомври
“Центърът, който ще се подслони в стара железопътна
сграда в северен Париж, има за цел да замести импро-
визираните лагери, които продължават да изникват око-
ло града”, посочи Идалго.

T
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Броят на мигрантите, кандидатст-

вали за социални помощи в Герма-
ния, се е увеличил с близо 170% в
сравнение с миналата година, показ-
ва нова статистика. Данните включват
мигранти, които имат временно раз-
решение за пребиваване, и такива,
които засега не могат да бъдат де-
портирани.

През 2015 г., когато Германия прие
над 1 млн. бежанци, държавните разхо-
ди за помощи за мигранти са се увели-
чили с около 120 процента. Недоволст-
вото от мащаба на разходите за бе-
жанците засилва позициите на попули-
стите от “Алтернатива за Германия”.

“Вярвам, че решенията, които взех-
ме през последните месеци, бяха пра-
вилни, но трябва да направим много,
за да си върнем общественото дове-
рие”, заяви канцлерът Ангела Меркел,
признавайки поражението си на ме-
стните избори в Померания. Тя пое
отговорността за изборната загуба на
Християндемократическия съюз в род-
ната й провинция Мекленбург-Пред-
на Померания, но отново защити по-
литиката си по отношение на бежан-
ците, предаде ДПА.

На местния вот крайнодясната “Ал-
тернатива за Германия” изпревари
управляващите и се класира на второ
място след социалдемократите. “Раз-
бира се, това има връзка с политика-
та за бежанците, така че аз нося от-
говорността”, каза Меркел на прескон-
ференция в края на срещата на върха
на Г-20 в Китай. Канцлерът обаче бе

Германският външен министър Щайнмай-
ер все по-често настоява за затопляне на
отношенията между Запада и Русия. Тази
позиция е колкото правилна, толкова и по-
грешна, твърди Райнхард Везер от “Франк-
фуртер алгемайне цайтунг” в коментар, пуб-
ликуван и в “Дойче веле”. Германският
външен министър Франк-Валтер Щайнмайер
сам се постави в съмнителна светлина. С
поредица от изказвания през лятото той
създаде впечатлението, че в германското
правителство има разногласия по отношение
на руската агресия в Украйна. Тези изказва-
ния могат да се обобщят така: Западът тряб-
ва да прояви повече разбиране към Русия и
да протегне ръка на Москва.

Подобна тенденция можеше да се забеле-
жи и в най-новите изявления на Щайнмайер,
посочва изданието. Той предложи да се възоб-
нови контролът над въоръженията в Европа, а
Русия отново да бъде поканена в кръга на
страните от Г-8. Подобна интерпретация на
думите на Щайнмайер не е съвсем справед-
лива. Външният министър няколко пъти ясно
заяви, че тъкмо руското ръководство е винов-
но за новите напрежения в Европа.

Освен това той настоятелно повтаря, че
ключът за възстановяването на мира в Европа
се намира в ръцете на Кремъл, който е
длъжен да промени своето поведение.
Външният министър върши тъкмо онова, което
се очаква от политик, носещ правителствена
отговорност: той не просто описва фактите, а

На изборите в Мекленбург-Предна Померания
гласоподавателите наказаха ХДС на Меркел
и наградиха партията, която
най-гръмогласно я критикува

Близо 60% от гражданите
на Израел искат правителст-
вото да назначи провежда-
не на референдум дали об-
ществото подкрепя решени-
ето с две държави на изра-
елско-палестинския кон-
фликт, съобщи в. “Джеруса-
лем пост”. Според проучва-
не на общественото мнение
58% от израелците подкре-
пят идеята за “две държави
на два народа” като начин
за решаване на конфликта.
В същото време  87% от за-
питаните пълнолетни изра-
елци са против възможност-
та “една двунационална
държава” като решение.

Проучването, извършено
от “Смит Ризърч”, е било поръ-
чано от депутата Ейтан Бро-
ши, който наскоро се присъе-
дини към кампанията заедно с
лявата неправителствена ор-
ганизация “Решение на 50”,
настояваща за национален
референдум по въпроса. Чис-
лото “50” в името на НПО е
свързано с 50-та годишнина от
шестдневната война, която ще
бъде отбелязана през юни.
Броши подчерта, че “по-голя-

Клинтън пак обвини Русия в намеса в президентските избори в САЩ
Хилари Клинтън пре-

дупреди за “заплаха” от
намеса в президентски-
те избори в САЩ от
страна на Москва. По
думите на кандидат-пре-
зидента на Демократи-
ческата партия, потенци-
алната опасност трябва-
ло да бъде отстранена
„бързо и надеждно”,
съобщава „Блумбърг”.

За руската заплаха
Клинтън говорила пред

журналисти, намиращи
се на борда на самоле-
та, с който обикаля стра-
ната по време на предиз-
борната кампания. Бив-
шият държавен секретар
твърди, че разполагала
с „достоверна информа-
ция” за намерението на
Москва да повлияе на
хода на президентските
избори. Въпреки това, тя
не е привела конкретни
доказателства за това.

Според Клинтън за-
плахата идвала от рус-
кия президент Владимир
Путин. Твърди се, че той
и неговите сътрудници
смятат, че могат да по-
лучат „някаква изгода”,
повлиявайки върху избо-
ра на американците.

Хилари Клинтън смя-
та, че заплахата от
Москва трябва да бъде
премахната „бързо и
надеждно”.

Обвинения срещу
Москва за първи път
бяха отправени след ха-
керската атака срещу
кореспонденцията на
Демократическата пар-
тия, която беше публи-
кувана на интернет
страницата на „Уики-
лийкс”. От имейлите ста-
на ясно, че партийната
върхушка по време на
първичните избори е
подкрепяла Хилари

Клинтън и е действала в
ущърб на вътрешнопар-
тийния й съперник
Бърни Сандърс.

Това доведе до остав-
ката на председателя на
Националния комитет на
демократите Деби Ва-
серман-Шулц.

Разследването на
ФБР във връзка с хакер-
ската атака срещу
сървърите на демокра-
тите все още продължа-

ва, което не попречи на
някои американски по-
литици, включително и
настоящия президент
Барак Обама, да обви-
нят Москва, че стои зад
хакерската атака.

Демократите смятат,
че Русия може да дейст-
ва в интерес на основ-
ния съперник на
Клинтън в изборите, кан-
дидата на републикан-
ците Доналд Тръмп.

60%  ОТ  ИЗРАЕЛЦИТЕ
ИСКАТ  РЕФЕРЕНДУМ
ЗА  ДВЕ  ДЪРЖАВИ

мата част от обществото иска
две държави за две нации и
запазване на израелската
държава, а преобладаващото
мнозинство е против решение
чрез една “двунационална
държава”. Депутатът изрази
надежда, че ще успее да по-
лучи широка подкрепа за
предложението си.

Сред организациите и
личностите, които влизат в
“Решение на 50”, е партията
“Мир сега”, движението “Бяло
синьо бъдеще”, бившият шеф
на “Шин Бет” Ами Аялон, бив-
шият председател на Парти-
ята на труда Амрам Мицна,
бившият депутат равин Миха-
ел Мелхиор и внучката на
бившия премиер Ицхак Ра-
бин - Ноа Ротман.

“Всеки ден наш контрол
над палестинските територии
продължава да ни придвиж-
ва по-близо до края на Изра-
ел като демократична държа-
ва на еврейския народ”, за-
яви по този повод Ами Аялон,
като добави, че “Нетаняху
вижда предстоящото бедст-
вие, но не е достатъчно смел,
за да действа.”

 „Дойче веле” с остра критика
към Щайнмайер

търси изход от една ситуация, която е изклю-
чително опасна за цяла Европа. Подобни уси-
лия задължително предполагат, че пред рус-
кото ръководство трябва да се демонстрира и
готовност за разговори. Най-смислено е тази
абстрактна готовност да бъде обвързана с кон-
кретни теми - например с преговори за кон-
трол над въоръженията в Европа.

Разбира се, външният министър няма илю-
зии за шансовете за успех, които са минимал-
ни. За това Щайнмайер не носи вина. Той
обаче е отговорен за това, че изявленията му
се посрещат на Запад с все по-голям скепти-
цизъм. Поради вътрешнопартийни съображе-
ния външният министър прицелва изказвания-
та си към онези хора в неговата Социалдемо-
кратическа партия, които симпатизират на
Русия, а с това пуска от бутилката духа на
политиката, водена от неговия съпартиец и
приятел на Кремъл Герхард Шрьодер.

Вярно е, че въпросната политика към Ру-
сия възникна в съвсем други времена, но още
тогава неин съавтор беше именно Щайнмай-
ер. Тъй че днес неизбежно се налага въпросът:
каква част от онази политика все още е в
главата на министъра? Сигурно е само едно -
търсейки съмнителна вътрешнопартийна пе-
чалба, той успя да проиграе голяма част от
доверието, което с упорит двегодишен труд
си беше извоювал в Полша, в Балтийските
държави и в Украйна. А с това отслаби и по-
зицията на Германия в усилията й да намали
напрежението в Източна Европа.
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категорична, че взетите решения са
били правилни и трябва да се работи
за изпълнението им.

“Сега всички - и най-вече аз, тряб-
ва да помислят как бихме могли да
спечелим отново доверието (на изби-
рателите)”, посочи Меркел. “В момен-
та наблюдаваме рязко намаляващ
брой пристигащи бежанци”, каза тя.
Берлин очаква през тази година об-
щият брой на новодошлите мигранти
да не надвишава 300 000 души.

Тежък удар за Меркел - при това в
провинцията, която се смята за неин
терен, коментира резултатите от из-
борите “Дойче веле”. На изборите в
Мекленбург-Предна Померания гласо-
подавателите наказаха ХДС на Мер-
кел и наградиха партията, която най-
гръмогласно я критикува. Всички са
наясно, че резултатите от тези избо-
ри са показателни за настроенията в
цялата страна.

Провинцията, която се намира на
Балтийско море и граничи с Полша,
се води като “собствен терен” на Мер-
кел - и тъкмо поради това тежката
загуба, която претърпя ХДС, е нака-
зание повече за нея, отколкото за
партията й. Наблюдателите единодуш-
но обясняват, че политиката на отво-
рени врати, която канцлерката благо-
слови преди година, не се харесва на
част от собствените й избиратели. И
тези хора масово са гласували за
популистката партия “Алтернатива за
Германия”, чиято хранителна среда са
тъкмо страховете на германците. Тази

нова партия, която атакува самите
устои на германската стабилност - ЕС,
НАТО, либерално-демократичното
общество - вече се превръща в наци-
онално значим фактор. Тя обикаля
като прахосмукачка по периферията
на германското общество и засмуква
гласовете на недоволните. Ако доско-
ро тези недоволни гласуваха или за
крайната левица, или за крайната
десница, сега са се скупчили около
“Алтернатива за Германия”. Партията
бързо набира сила, като е представе-
на вече в осем от 16-те местни парла-
мента в страната.

Показателно е, че на сегашните из-
бори традиционните крайно леви и край-
но десни партии също претърпяха про-
вал. Сега в провинцията очевидно ще
бъде възпроизведена берлинската фор-
мула на управление - широка коалиция
между социалдемократи и християнде-
мократи. С превес на социалдемократи-
те, които спечелиха изборите - както
благодарение на успешния си лидер и
досегашен премиер на провинцията
Ервин Зелеринг, така и поради факта,
че “вината” за политиката “добре дошли”
се приписва главно на Меркел и по-
малко на социалдемократите.

Плесница за МеркелПлесница за МеркелПлесница за МеркелПлесница за МеркелПлесница за Меркел
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Американският президент Барак
Обама отмени срещата си с филипин-
ския лидер Родриго Дутерте, след
като беше наречен от него “курвен-
ски син”, предаде АФП. Двамата тряб-
ваше да се срещнат в столицата на
Лаос Виентян по време на форум,
организиран от Асоциацията на стра-
ните от Южна Азия (АСЕАН). Тези
годишни срещи имат за цел хармони-
зиране между страните участнички, но
често се превръщат в място, на което
изпъкват регионални спорове.

Хора от екипа на Обама съобщи-
ха, че срещата му с Дутерте е била
отменена, след като филипинският
президент произнесе в понеделник
обидна тирада по адрес на стопанина
на Белия дом. Малко преди да излети
за Виентян, Дутерте предупреди, че
няма да позволи Обама да му изнася
лекции във връзка с войната срещу

Ругатни отмениха срещата
между Барак Обама и филипинския
лидер Родриго Дутерте

престъпността във Филипините, в ко-
ято за два месеца загинаха 2400
души. “Трябва да се отнасяш с уваже-
ние. Не просто да отправяш въпроси и
да хвърляш твърдения. Курвенски
сине, на този форум ще те прокълна”,
заявил Дутерте в отговор на въпрос
на репортери какво е неговото посла-
ние към Обама.

Известният с пиперливия си език
Дутерте използва поредния цветист
израз, за да опише какво би станало,
ако на срещата с Обама бъде повдиг-
нат въпросът за човешките права: “Ще
се валяме като прасета в кал, ако ме
попиташ за това”. Отношението на
филипинския президент към САЩ
трудно може да бъде определено като
позитивно, доколкото е квалифицирал
посланика на Вашингтон в Манила
като “гей, син на курва”, припомня
агенцията.

Всяка година Economist
Intelligence Unit (EIU) публику-
ва своята класация за най-
скъпите градове за живеене
в света. През изминалата го-
дина в класацията на-
стъпват сериозни размест-
вания, но като цяло челните
места отново са окупирани
от обичайните заподозрени.
Вижте топ 9 на най-скъпите
градове в света, публикуван
в Business Insider.

9. Сеул,
Република Корея

Столицата на Южна Корея
се изкачва в класацията бла-
годарение на високите цени
на облеклото, както и големи-
те сметки за комунални услу-
ги в града. Според EIU
“издръжката на живот в Сеул
в момента е на нивото на Ко-
пенхаген и Лос Анджелис”.

8. Копенхаген, Дания

Копенхаген запазва осмо-
то си място в класацията пора-
ди високото ниво на издръжка-
та спрямо заплащането.

7. Ню Йорк, САЩ

В доклада на EIU се казва,
че “скъпият долар и местната
инфлация правят така, че жи-
вотът в Ню Йорк да бъде от-
носително по-скъп от другите
градове в класацията”. Напри-
мер средната цена за кило-
грам хляб в “Голямата ябълка”

През изминалата година в класацията настъпват сериозни размествания
е 8,28 долара - над два пъти
повече от цената в класира-
ния на първо място град.

6. Лондон,
Обединеното

кралство

В Лондон се наблюдава
застой по отношение на уве-
личението на заплатите, и то
на фона на непрекъснато рас-
тящи инфлация и цени на имо-
тите. Средната цена на имот в
английската столица е доста
над 500 000 паунда, докато

средната годишна заплата се
движи около 30 000 паунда.

5. Париж, Франция

EIU отбелязва, че поради
ниското доверие в еврото
френската столица е единст-
веният град от еврозоната в
топ 10 на най-скъпите градо-
ве. Въпреки слабата валута
обаче Париж си остава изклю-
чително скъп за живеене и
единствените продукти, които
се продават на разумни цени,
са алкохолът и цигарите, гла-
си оценката на EIU.

4. Женева, Швейцария

Практически всичко е
скъпо в Женева, дори и раз-
влеченията, констатира до-
кладът на EIU.

3. Хонконг

Хонконг се изкачва със
седем места в класацията бла-
годарение на изключително
високите цени на недвижими-
те имоти и повишение в раз-
ходите за живот.

2. Цюрих, Швейцария

Според EIU изкачването на
Цюрих до второто място в кла-
сацията се дължи най-вече на
отвързването на швейцарския
франк от еврото, както и на “ви-
соките доходи и ценови нива”.

1. Сингапур

Островният град-държава в
Югоизточна Азия запазва
първото си място в класацията
за трета поредна година. Все
пак докладът на EIU отбеляз-
ва, че преднината на Синга-
пур пред градове като Ню Йорк
и Хонконг е почти заличена.

1. СИНГАПУР

Най-скъпите градове
за живеене в светаНай-скъпите градове
за живеене в светаНай-скъпите градове
за живеене в светаНай-скъпите градове
за живеене в света
Най-скъпите градове
за живеене в света

2. ЦЮРИХ
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ИЛИЯ ГЕШЕВ:

Мечтата за равенство
е непобедима
Защо не питат такива като мен дали
е имало фашизъм в България, казва
ветеранът от Отечествената война

Интервю на Йонко БОНОВ

ИЛИЯ ГЕШЕВ, един от най-младите български
участници в Отечествената война, детето-
герой от антифашистката борба и прототип
на овчарчето Калитко от едноименния роман
на Иван Хаджимарчев, вече е на 85 години. Роден
е на 25 януари 1931 г. в Чепино, днес квартал на
Велинград. Завършва в София Военното училище
за политически офицери “Й.В. Сталин” и българ-
ска филология в Софийския университет. Бил е
културен аташе в Атина, дипломат в Постоян-
ното представителство на НРБ към ООН в
Женева, генерален консул в Солун. Награждаван
е с много държавни отличия.

Òîçè ïðåõîä íå ãî ïðèçíàâàì.
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 Г-н Гешев, откъде
тази борбеност и дух в
едно дете, за да участва в
антифашистката борба?

- Баща ми Петър Гешев е
от с. Годлево, близо до Раз-
лог. Там все още пазят споме-
на за смелостта, доблестта и
патриотизма на участниците
в Илинденското въстание,
сред които, макар и 15-16-
годишен, е бил и той. Петър
Гешев е един от създателите
през 1918 г. на Комунистиче-
ската партия в Чепино. Участ-
ва в Септемврийското въста-
ние през 1923 г. в родния си
край. Сред онези е, които
превземат военното поделе-
ние в Разлог. Оттам взема
оръжие, което укрива в зем-
лянки до 1941 г., когато го
използва за антифашистката
въоръжена борба. Баща ми е
ръководител на бойните гру-
пи в Чепинското корито. Оста-
ви ми завет, на който не съм
изневерявал: “Не забравяй,
кръстен си на Илинденското
въстание. Носи с гордост това
име!” Големият ми брат също
е участник в нелегалната
борба. Той ми е безценен
пример.

 Кой беше ключовият
момент, след който напра-
вихте избор?

- Семейната среда и при-
мерът на моите родители бяха
достатъчни, но имаше и кон-
кретен подтик. Баща ми беше
в Пазарджишкия затвор, а аз
останах по неволя глава на
семейството. Вуйчо ми имаше
по онова време бакалница.
Мама ми заръча: “Иди, чедо,
поискай малко сол от вуйчо
си.” Когато отидох, вуйчо ме
изгледа кръвнишки, даде ми
сол, увита в парче вестник, с
думите: “Дрипльовци! Вие сте
за избесване! Скочили сте да
сваляте царщината. Голтаци
такива!” Тези думи ме нака-
раха да се боря цял живот
твърдо и последователно за
справедливост и равенство за
всички. За свят без “голтаци”.

 Прототип сте на ед-
ноименния герой, смелото
момче от известния роман
“Овчарчето Калитко”, напи-
сан от Иван Хаджимарчев
през 1946 г. Какво е вдъхно-
вило писателя, за да
пресъздаде художествено
част от вашето детство?

- Веднъж ме срещна на
улицата ген. Никола Грънча-
ров-Мануш, от Чепино, парти-
занин от отряд “Антон Иванов”.
“Ей, Калитко...” - така се
обърна към мен. Оказа се, че
били близки с писателя Иван
Хаджимарчев, дори живеели
известно време заедно в
къщата на Никола Грънчаров
в Чепино. Явно Мануш му
беше разказвал за мен, и то
следния случай: Баща ми го
вързали десетина полицаи и
го откарали в участъка в
Лъжене, където го изтезава-
ли. Оттам го хвърлили в за-
твора в Пазарджик. Толкова
беше измъчван, че едва ус-
пях да го разпозная. Бях само
12-годишен.

По същото време, през

1942 г., украсиха салона на
училището в Чепино по по-
вод клетва на легионери. Бяха
сложили портретите на царя
и царицата, а на черната
дъска - изрисували картата на
Велика България. Училището
беше в очакване на събитие-
то и не пускаха никого вътре.
Тогава влязох през малко
прозорче на мазето. Върху
портрета на царя поставих
снимка на Сталин, която взех
от списание, а върху образа
на царицата лепнах герба на
СССР. Изтрих черната дъска
и написах на нея: “Смърт на
фашизма! Червената армия
ще победи!” Клетвата на ле-
гионерите трябваше да се
състои на другата сутрин. Ко-
гато видели портрета на Ста-
лин и надписа на черната
дъска, настанала бъркотия.
Научиха кой е сторил шоки-
ращата изненада. Изключиха
ме от училище, а директорът
заяви, че повече няма да
пристъпя през училищния
праг. Отведоха ме в полиция-
та. Бяха убедени, че това е
организирана работа. След
две седмици им казах: “Сам
го направих, няма други, за-
щото видях как вързахте
баща ми и го вкарахте в за-
твора! Направих го, за да
отмъстя за него!”

 Кои бяха най-тежките
моменти, към които се
връщате и днес?

- През лятото на 1944 г.
пуснаха баща ми от затвора.
Искали да го проследят и да
видят с кого ще се срещне.
Една нощ дойде неочаквано

вкъщи и каза: “Тръгвам към
Балкана, нямам друг изход.”
Даде ми пистолет “Маузер” с
думите: “Пазих го за теб, да
ти бъде верен другар, когато
дойде времето.” В отряда вече
беше големият ми брат. Осъ-
ществявах връзка с партиза-
ните, като си оставяхме тайни
знаци, промъквайки се по
планинските пътеки. Носех
храна. Партизаните ме
прегръщаха като син и ме на-
ричаха “Червеноармеец”.

Веднъж написах позиви на
ръка. В сладкарница “Мали-
на” поставих тайно под вест-
ниците два от тях. Промъкнах
се в читалището и скришом
пъхнах в офицерските пеле-
рини още няколко. Настана
паника. Полицаите побесня-
ха. Известният със своята же-
стокост Черен капитан изва-
ди панически пистолета си,
мислейки, че партизаните са
наоколо.

 Майка ви също е била
жертва...

- След като разбиха от-
ряд “Антон Иванов”, започна
най-страшната блокада в
планината. И пиле не може-
ше да прехвръкне. Секрета-

рят на Районния комитет на
БКП в Чепино Васил Гилин
ми даде малко царевично
брашно, парченце сланина
и късче мармалад - колкото
да хапна. Каза, че не може
да ходи при партизаните, за-
щото го следят. С майка бях-
ме в колибата, при овцете,
когато ни заобиколиха жан-
дармеристи. Бяха блокирали
целия хълм. “Къде са парти-
заните? - питаха те. - Знаем,
че идват тук всяка вечер.”
Претърсиха всичко и откри-
ха малкото храна, която
трябваше да занеса на пар-
тизаните. Разпитваха майка
ми, тя отричаше, но и нищо
не знаеше. Тогава начал-
никът им издаде заповед:
“Вържете детето! Ще броя до
десет. Ако не кажеш, жено,
къде са партизаните, ще го
разстрелям!” Чувах отброя-
ването. Майка ми си скубе-
ше безпомощно косите. Не
дочака цялото броене, при-
падна. Началникът спря и
заповяда да ме развържат.
До края на живота си майка
ми не успя да се съвземе от
този ужас. Защо не питат та-
кива като мен дали е имало

фашизъм в България...
 Накъде поехте след 9

септември 1944 г.?
- Към фронта. Партиза-

ните от отряд “Антон Ива-
нов” тръгнаха към Пазард-
жик. Сформираха добровол-
ческа рота “Чепинец”. Най-
възрастен участник в нея
беше моят баща - 45-годи-
шен, а най-младият се ока-
зах аз - ненавършил още 14
години. С нас беше и брат
ми. Отправихме се направо
към Гюешево, за да участ-
ваме в първата фаза на Оте-
чествената война. По пъти-
щата на войната срещах
само разруха, смърт и бол-
ка. От Крива паланка напри-
мер беше останала само
една стена, върху която пи-
шеше с огромни букви:
“Смърт на фашизма!”...

Завърнахме се през ноем-
ври 1944 г. Облечен с войниш-
ка рубашка, препасан с две
бомби и с бащиния пистолет.
И най-важното - с пълна тор-
ба с писма от фронта за очак-
ващите вести от близките си...

 Имате изключителна
музикална дарба. Сравняват
ви с вашия съгражданин Ни-

колай Гяуров...
- С година по-млад съм от

Гяуров, който беше от с.
Лъжене, сега квартал на Ве-
линград. От дете си правех
свирки и кавалчета от бъз
или от борчета и имитирах
птиците. Веднъж ми възложи-
ха да нося кларнета на мом-
че от ученическата духова
музика. Реших да посвиря.
Диригентът ме чу и ми за-
числи кларнета: “Ти - каза ми
- си роден кларнетист.” Така
започнах да свиря там. За-
числиха ми и саксофон. В
Пловдив се организира кон-
курс на читалищни оркестри.
Присъдиха ми първа награда
- безплатно следване в Му-
зикалната академия. Напра-
виха ми дори концерт - из-
пращане, като ми дариха
събраните средства за ака-
демията.

 Защо се отклонихте
от музикалната кариера?

- В София се откриваше
военно политическо училище
“Й.В. Сталин”. Срочно поис-
кали човек от Велинград и
се спрели на мен. Ща не ща,
започнах като курсант в учи-
лището. После военна служ-
ба в Пловдив, а сетне - сек-
ретар-адютант на Йонко Па-
нов, заместник военен ми-
нистър и началник на Глав-
ното политическо управле-
ние. Готвех се да замина да
следвам в Съветския съюз, но
планът не се осъществи и
записах задочно българска
филология в СУ.

 Полето на дипломаци-
ята по-гладко ли беше в
сравнение с антифашистка-
та съпротива?

- След като завърших вис-
ше образование, бях изпра-
тен като аспирант в Атинския
университет, стипендиант на
гръцкото правителство. От
1965 до 1970 г. работих като
културен аташе в посолство-
то на България в Атина.

Питате ме дали диплома-
цията е по-гладък път. Исти-
ната е, че напрегнатите мо-
менти и заплетените възли
между двете съседни страни
тогава не бяха малко. Едва с
подписването на спогодби
през 1964 г. се положи нача-
лото на организираните кул-
турни и научни връзки меж-
ду България и Гърция. Всич-
ки инициативи идваха от
наша страна, а от Гърция -
само спънки. По онова време
у нас бяха издадени гръцки
книги в тираж 1,5 милиона
екземпляра, а в Атина изда-
доха само три наши книги:
Българо-гръцки разговорник,
стихосбирка на Елисавета
Багряна и приказки от Дора
Габе. С големи усилия по-
късно беше издадена Анто-
логия на българската поезия
в два тома.

Като дипломат България
беше над всичко. Най-отго-
ворната ми мисия беше от
1980 до 1985 г. като генера-
лен консул в Солун - регион,
обременен с натрупани исто-
рически проблеми.

 Каква е вашата оцен-
ка за “демократичния пре-
ход”?

- Този преход не го при-
знавам. Той е организиран
отвън. Комунизмът не е побе-
ден, а е предаден, защото
няма сила, която да го побе-
ди. Мечтата за равенство и
социална справедливост е
непобедима!
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ВАЛЕНТИН
ГЕОРГИЕВ

Баце
в собствен сос

Затопляне

ГАЛИНА
МЛАДЕНОВА

1911 - РАЖДА СЕ ТОДОР ЖИВКОВ, ПОЛИ-
ТИЧЕСКИ И ДЪРЖАВЕН ДЕЕЦ (УМИРА 1998
Г.). Участник в антифаши-

сткото движение, партизан-
ското му име е Янко. Държа-
вен ръководител в продълже-
ние на 35 години, генерален
секретар на ЦК на БКП (1954-
1989). На 13 декември 1989 г.
е изключен от партията, мал-
ко преди смъртта му членст-
вото му в БСП е възстанове-
но. Автор на “Избрани съчинения” (в 39 тома),
на книгите “Срещу някои лъжи”, “Без догма
(Размисли за политическите нрави)”, “След
студената война”, “Мемоари”.

1940 - ПОДПИСАНА Е КРАЙОВСКАТА СПО-
ГОДБА. Усло-

вията на договора
налагат Румъния
да върне на Бълга-
рия Южна Добру-
джа, както и да се
осъществи обмен
на населението от
Северна и Южна
Добруджа. Така 88
000 румънци, за-
селени от румън-
ските власти след края на Втората балкан-
ска война през 1913 г., когато територията на
Добруджа е окупирана от Румъния, са прину-
дени да напуснат и да се преселят на север.
В същото време 65 000 българи от северната
част емигрират в родината.

1954 - ОТКРИТ Е ПАМЕТНИКЪТ НА СЪВЕТ-
СКАТА АРМИЯ В ЦЕНТЪРА НА СОФИЯ.

Монументът,
висок 37 м, е
създаден от
колектив с
ръководител
скулпторът
Иван Фунев
с идеята да
символизи-
ра призна-
телността на
българския
народ към
руските вои-
ни. Автори са арх. Данко Митов, арх. Иван
Васильов, арх. Любен Нейков и арх. Борис
Капитанов, а скулптори - Иван Фунев, проф.
Любомир Далчев, Мара Георгиева, Васка
Емануилова, Васил Зидаров и Петър Дойчи-
нов. Художник-график е Борис Ангелушев.
Първата копка е направена на 5 юли 1952 г.,
а на откриването присъства и съветският мар-
шал Сергей Бирюзов.

1964 - ОТКРИТ Е АРХИТЕКТУРНО-ЕТНО-
ГРАФСКИЯТ КОМПЛЕКС “ЕТЪР”. Намира се

на 8 км от Габрово. Пред-
ставлява възстановка на
българския бит, култура
и занаятчийство. Идеята
за създаването му при-
надлежи на Лазар Дон-
ков. В АЕК “Етър” се на-
мира единствената у нас
сбирка на народна техни-
ка на вода. Всички обек-
ти са в действие, така,
както в миналото. Зана-
ятчийската чаршия пред-
ставя образци на балкан-
ската архитектура, раз-
криващи самобитния талант на възрожденските
строители. През 1971 г. комплексът е обявен за
паметник на културата.

1998 - ОСНОВАНА Е GOOGLE. Американска-
та интернет компа-
ния е базирана в гр.
Маунтин Вю, щата
Калифорния. В нея
работят над 20 хил.
души. Компанията е
създадена от Лари
Пейдж и Сергей Брин (американец от руски про-
изход), докато те са студенти в Станфордския
университет и се опитват да измислят ефикасен
алгоритъм (машина) за търсене на уеб страници
по ключова дума. Компанията разполага с хи-
ляди сървъри по света, които обработват милио-
ни заявки за търсене всеки ден.

Когато Бойко Бори-
сов изпадне в самообо-
жание, обикновено пре-
дизвиква присмех и иро-
нични подмятания. Една
негова реплика отпреди
празниците обаче взри-
ви социалните мрежи и
форумите със своята
арогантност и нелепи
внушения. “Българинът
се видя с пари вече.
Икономическият ръст си

дава отражение. Депо-
зитите в банките растат.
Дойдат ли празници,
виждате какво става, ма-
гистралите отесняха...
80 000 на ден на почив-
ка в Гърция.”

За 90 на сто от на-
родонаселението ни
тези думи звучат като
обида и подигравка.
Това обаче не пречи на
Борисов да се вживява
по Тодор-Живковски в
ролята на пръв Бащица
на нацията, че видите
ли, добре, че бил той,
та да забогатеем.

Истината за този
традиционен вече на-
плив към южната ни
съседка през празнич-
ни дни е далеч по-три-
виална. Хората просто
бягат от родното Чер-
номорие, защото услу-

гата, която им предла-
гат в Гърция, е по джо-
ба им и е несравнима
като качество. Освен
това не искат да попад-
нат на мутренски пре-
стрелки, да бъдат реке-
тирани от сезонни
кръчмари и келнери
или да се оръсват с по
20 лв. за цаца и бира.
Там по пътя рядко може
да се срещне обезумял
шофьор, а в България
нормалните са изклю-
чение. Тук от три хоте-
ла - два са на някоя
мутра, която налага
собствен “стил” в управ-
лението им, независи-
мо от помпозните ста-
тистики и приказки на
Бойковите министри.

А колкото до “бълга-
рина”, не би било зле
Борисов да си даде

сметка, че въпросните
80 000, за които гово-
ри, представляват 1-2%
от населението. Основ-
но чиновници и хора от
по-големите градове,
защото в частния сек-
тор повечето работят и
по празниците. Нека
иде в дълбоката провин-
ция да види как “бога-
тите” българи пълнят от
боклуците колички с
пластмаса и хартия, за
да изкарат някой лев.
Как млади семейства с
един работещ за по
500-600 лв. издържат
деца и колко струва
подготовката на един
ученик?

Та българите имат
толкова пари, колкото
Баце има акъл и соци-
ална чувствителност в
умната си глава.

Лидерите на 20-те
най-развити икономики
в света си тръгнаха в
понеделник доволни от
Китай. Двудневната
среща на върха на Г-20
в град Ханджоу приклю-
чи с традиционната
обща декларация, в ко-
ято 20-те големи декла-
рираха, че ще съгласу-
ват макроикономически
политики и ще се про-
тивопоставят на протек-
ционизма. Те за поре-
ден път обещаха да
предприемат наказа-
телни мерки срещу
данъчни убежища в
света, да прекъснат фи-

нансирането на терори-
стични организации и
да направят всичко
възможно, за да улес-
нят международната
търговия. Като ключови
рискове бяха определе-
ни колебанията на фи-
нансовите пазари, бав-
ният ръст на търговията
и инвестициите, а също
и понижаването на про-
изводителността. Участ-
ниците в срещата отно-
во обещаха да използ-
ват всички средства на
фискалната политика,
както и структурните
реформи за стимулира-
нето на ръста.

С други думи - нищо
ново под слънцето.
Същите неща 20-те ли-
дери обещаваха и на
предишната си среща.
Може би най-важната
икономическа новина
от Китай бе постигнато-
то споразумение между
Русия и Саудитска Ара-
бия за ограничаване на
добива на петрол. Реак-
цията на пазарите не

закъсня - цената на
“черното злато” неза-
бавно тръгна нагоре. С
други конкретни реше-
ния форумът в Ханджоу
едва ли може да се
похвали.

И в Китай политика-
та измести икономика-
та. Въпреки че именно
икономиката би трябва-
ло да е във фокуса на
вниманието на срещите
на Г-20, далеч по-голям
интерес предизвикаха
двустранните разгово-
ри. Светът видимо се
умори от конфликта в
Сирия, боевете в Украй-
на и санкционната вой-
на, която обезкървява и
Изтока, и Запада. Офи-
циално сделки не бяха
постигнати. И това едва
ли би било възможно
толкова бързо - разли-
чията между двете стра-
ни все още са прекале-
но големи. Затопляне
на отношенията между
Вашингтон и Москва
обаче може да се очак-
ва, след като и Влади-

мир Путин, и Барак
Обама определиха 90-
минутния си разговор
като “открит, честен и
делови”. Нещо повече -
след срещата руският
президент заяви, че
споразумение по Сирия
може да бъде постигна-
то в близките дни. На-
дежда има и за пости-
гане на договореност
по Украйна. Сделките
няма да са лесни. “Не
става въпрос за някак-
ва размяна, за някакви
продажби, става въпрос
за търсене на решение,
при което нито една от
страните няма да се
чувства нито победена,
нито загубила”, преду-
преди Путин в Ханджоу.

Постигането на ком-
промис обаче е в инте-
рес на всички. И след
като загубихме толкова
много време във взаим-
ни обвинения, докато
Сирия и Украйна горя-
ха в огъня на войните,
дано сега големите се
позабързат.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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Поучителна
история за това
как, прогонвайки
питомното, тичаме
подир дивото

Светла
ВАСИЛЕВА

“Хъб “Балкан” е интересен и страс-
тен проект”. Така го нарече Клаус-Ди-
тер Борхард, директор на “Вътрешен
енергиен пазар” в Главна дирекция
“Енергетика” към ЕК по време на кръгла-
та маса, проведена в понеделник край
Варна. Той е дяволски прав. И диплома-
тичен. Защото как иначе да определи
проект за газоразпределителен център,
без да обиди автора му, който няма
яснота нито откъде ще докара газ, нито
откъде ще намери пари за строителст-
вото. А детайли като липсата на прави-
ла за конкурентна търговия с газ, зако-
нова рамка, икономическа ефективност,
целесъобразност и прочие, въобще не
показва да го вълнуват. На брюкселски
дипломатичен език подобен проект се
нарича “интересен”. И щеше деликатно
да потъне в чекмеджетата на евробю-
рокрацията, ако инициаторът му не беше
се вкопчил в идеята като дете в нова
играчка, която родителите отказват да
му купят, но която то страстно желае и
тропайки с крак, иска неистово. Възра-
стните знаят, че желанията са едно, а
възможностите - друго. Ето защо, за да
ги остави на мира, обикновено

подхвърлят
на пищящия досадник

залъгалка, която временно отвлича вни-
манието му, а на тях им печели време за
други, техни си неща.

Нещо подобно се случи в понедел-
ник на кръглата маса, провела се край
Варна, която беше рекламирана като
стратегически форум, който да върне
България и най-вече Бойко Борисов (не
казвам кабинета, защото в него има
хора, които не подкрепят премиера за
този проект, Меглена Кунева, напри-
мер) в голямата газова игра. Не стана.
Нямаше как да стане поради ред при-
чини, за които медиите услужливо
мълчат, помагайки на Борисов да раз-
казва вълшебната си приказка за хъба,
която служи само и единствено за
вътрешен пиар, за демонстрация на ак-
тивност, съзидателност и го показва
като милеещ за интересите на Бълга-
рия. Това обаче няма как да заличи
неговата несигурност,

непостоянство
в позициите

и онова, което той реално стори - про-
вала на проекта “Южен поток”. И още.

Благодарение на “усилията” му, него-
вите и на дузина “експерти” по всичко
- от газ, през ток, ВЕИ, АЕЦ, тръби,
геополитика и т.н. (виж изказванията
им в каре) опасността страната ни от
транзитьор на природен газ да се
превърне в краен и неатрактивен по-
требител на синьо гориво, не са без-
почвени. И друго. Не стига, че бюд-
жетът ще се лиши от приходите от
транзитни такси, но нищо чудно да се
сбъднат някои от най-кошмарните про-
гнози - България да купува руски газ
от Турция. Или от Гърция. А защо не от
Румъния. Важното е да не е от Русия
понеже това не е евроатлантически
някак. И не се връзва с новите демо-
кратични ценности. Ако се случи, над-
бавката в цената за лоялност към ев-
роатлантизма, а тя ще е солена, след-
ва да се осребрява от Бойко Борисов,
хилтън-анализаторите и пишман екс-
пертите. Те не са анонимни. Знае се
кои са. Този вариант придобива все
по-реални очертания, затова са пани-
ческите усилия на Борисов да спаси
каквото може. Или поне да имитира,
че прави опити да спасява неспасяе-
мото. Твърде непохватни и прозрачни.

Както ДУМА единствена съобщи в
броя си от 3 септември,

„Газпром” не прати

свои представители на форума край
Варна. Същия ден (3 септември) ми-
нистърът на енергетиката Алек-
сандър Новак обяви, че “Южен по-
ток” не съществува за Русия и че тя
се съсредоточава върху проектите
“Турски поток” и “Северен поток-2”.
Отсъствието на “Газпром” беше под-
минато от медиите, все едно такава
компания няма. В същото време оба-
че, според проекта на “Балкантранс-
газ” хъб “Балкан” разчита основно на
руски газ, докаран през Черно море.
Само дето тези, които можеха да до-
карат този газ, отсъстваха и не по-
казват да се интересуват от проекта.

И защо да се интересуват? След
като сърбаха попарата на българските
грандиозни енергийни идеи, логично е
да искат стабилни гаранции, но не от
нашите политици, а от ЕК понеже ясно
е, че ние сме предоставили суверени-
тета, живота и съдбата си на брюксел-
ските чиновници. Според Борисов
присъствието на двама евробюрократи
на кръглата маса в понеделник е до-
статъчна гаранция, че проблеми с ев-
рокомисията няма да има. Дали?

Кой всъщност дойде

на крака във Варна и какво каза?
Още детайли, спестени от медиите.
Доминик Ристори, ръководител на
Дирекция “Енергетика” (от 2014 г.) е
бакалавър по право и магистър по
политически науки. От 1978 г. той е
администратор на различни позиции

в ЕК. “Европейската комисия е гото-
ва да подкрепи проекта за газовия
хъб “Балкан” и на този етап го смя-
таме за удачен”, каза той. “На този
етап” е ключов момент от изложени-
ето му и със сигурност ще държи
нащрек всеки, който има някакви
намерения да се впусне в авантюра-
та, наречена хъб “Балкан”.

Другият представител на ЕК Клаус-
Дитер Борхард, директор на “Вътрешен
енергиен пазар” в генерална дирекция
“Енергетика”, също е юрист. Работи за
ЕК от 1987 г. Отговарял е за тематични
области като социални въпроси, граж-
данство, земеделие, селско стопанство
и развитие на селските райони. От ап-
рил 2013 г. е директор на “Вътрешен
енергиен пазар”. Изказването му беше

 клиширано и обтекаемо

пълно с фрази от типа: “Балкан ще
донесе редица ползи на България -
нарастваща сигурност на доставки за
България и съседните страни, ще има
по-ниски цени за домакинствата и про-
мишлените потребители, ще има по-
добрен достъп до чист природен газ”.
Между изреченото, че ни липсва прав-
на и регулаторна рамка и че със за-
повед и закон (насила един вид) хъб
не се прави, Борхард спомена и след-
ното: “Цената на стоката не е най-важ-
ното, много често има нужда от поли-
тически арбитраж”, заяви той. Инте-
ресно как всичко това се вмества с
тезите за свободен пазар, конкурен-
ция, равнопоставеност, прозрачност и
прочие неща, които ни се внушават
всеки ден от 2007 г. насам, откакто
сме станали член на ЕС.

От присъствието на двамата европра-
теници стана ясно, че засега ЕК подкре-
пя проекта, че ни

 предстои още много,
ама много работа

и че до 9 ноември България трябва да
подаде апликационна форма за учас-
тие в търг за финансиране. Не, не е за
това, за което си мислите! Търгът е за
икономическо проучване и оценка на
проекта “Хъб “Балкан”. Ако спечелим
финансиране от ЕК, “проучването ще
продължи около година, след което ще
дойде моментът на истината за този
толкова интересен и страстен проект”
по думите на Борхард.

Залъгалката е подхвърлена, възра-
стните могат да се заемат с техните си
неща, нищо че пищящият досадник тро-
па с крак, врещи и плаши с вето. Той
си мисли, че ще му позволят да дикту-
ва условията. Но греши. Нищо не дик-
тува. На никого. А ако вземе, че си
повярва, една наказателна процедура,
едно спиране на еврофондовете и ей
го в поза “партер”, готов да следва ука-
занията на Брюксел. Изпуснал питом-
ното, сега гони дивото.

БОЙКО БОРИСОВ

11 юни 2014 от Вашингтон:
Когато ГЕРБ се върне на власт в

България, ще прекрати договора с
изпълнителя на строежа на българ-
ското трасе на “Южен поток”.

2 януари 2016
Ако ГЕРБ не беше паднал от

власт, “Южен поток” щеше вече да
се строи. Той беше изгоден за
България. Да не ругаем Европа и
американците за това, че е спрян
“Южен поток”. Аз казвам: Ако бях
продължил да съм премиер тогава,
“Южен поток” щеше да се строи,
нямаше да бъде спрян, защото и
американците, и европейците знае-
ха, че той е изгоден за България.

5 септември 2016
Всички знаем, че заради куп

грешки ЕС не позволи да бъде ре-
ализиран “Южен поток”

3 ноември 2013
МЕГЛЕНА КУНЕВА
Проектът “Южен поток” е още

една крачка на отдалечаване на
България от ЕС. По тази тръба тряб-
ва да тече газ. Вместо газ, по тази
тръба ще тече зависимост.

3 април 2014
АЛЕКС АЛЕКСИЕВ
ГЕРБ продължава да защитава

“Южен поток”, който е един открито
антиукраински, антибългарски и ан-
тиевропейски проект. С други думи
- те също защитават интересите на
Москва...

2 декември 2014
ОГНЯН МИНЧЕВ:
Спирането на “Южен поток” е

добра новина за Европа, тъй като
доказва, че законите на територия-
та на ЕС се спазват. Това, че Бълга-
рия ще изгуби пари от спирането на
“Южен поток”, е твърдение, напра-
вено на едро.

3 декември 2014
ИЛИЯН ВАСИЛЕВ:
От гледна точка на газовия ба-

ланс на България проектът “Южен
поток” няма никакво значение. Нон-
сенс са и сценариите, които шефът
на “Газпром” Милер чертае за на-
влизането на “Южен поток” в Евро-
па през Турция или за превръщане-
то на Гърция в някакъв разпредели-
тел за руски газ в Европейския съюз.

КРАСЕН СТАНЧЕВ
Проектът “Южен поток” бе замис-

лен върху грешни предположения и
международно вредни цели.

18 декември 2014
ДВИЖЕНИЕ ЗА ЕНЕРГИЙНА

НЕЗАВИСИМОСТ
“Южен поток” е руски геострате-

гически проект с антиевропейска и
антибългарска насоченост, без ико-
номическа обосновка и с огромен
корупционен потенциал.

14 януари 2015
ВАСИЛ ФИЛИПОВ:
“Южен поток” не е потребен. Ру-

ският газ не е ситуиран - няма ситу-
ация да минава през Черно море.
Те не могат да го прекарат.

18 януари 2015
РУМЯНА БЪЧВАРОВА:
Нека да не забравяме, че Бори-

сов е премиер, който спря три голе-
ми енергийни проекти - на газопро-
вод, нефтопровод и ядрен проект,
това е силно политическо действие,
което няма как да не бъде оценено
от нашите партньори.

9 януари 2016
ИЛИЯН ВАСИЛЕВ
Всякакви аналогии за изгодите

от транзита на руски газ, които уп-
равляващите в България правят с
проекти като “Северен поток-2”, са
лишени от съдържание. Евентуална
съвместна инициатива на България
и “Газпром” за хъб на Черноморие-
то ще е проблематична и поради
това, че компанията играе ролята
на политическа маша на Кремъл.
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Õúá „Áàëêàí”,
èëè çàëúãàëêà
çà íàèâíèöè
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Борисов е як като дънер.
Но дънер с плитки корени

„Борисов умее гениално да
се самоинсценира”, пише гер-
манският журналист Михаел
Мартенс в обширен портрет на
българския премиер. С отличен
психологически усет Мартенс
проследява цялата политичес-
ка биография на Борисов.

“Биография във всички от-
тенъци - нито един европейски
премиер не може да се мери по
това с българина Бойко Бори-
сов. Който е откритие на ХСС.”

Балканският специалист на
вестник “Франкфуртер Алге-
майне Цайтунг” Михаел Мар-
тенс, който е отличен позна-
вач на българската политика,
публикува в неделното издание
на вестника обширен портрет
на българския премиер Бойко
Борисов под заглавие Kick it
like Borissow - препратка (с
футболни намеци) към немско-
то заглавие на една британска
комедия: Kick it like Beckham.
Във втората половина на пор-
трета Мартенс подробно се
спира на ролята на баварския
Християнсоциален съюз (ХСС)
в Борисовата кариера:

„Трябва да
придърпаме Борисов!”

„Най-късно през 2001 годи-
на Борисов попада в полезре-
нието на Волфганг Глескер. Гле-
скер, който днес е пенсионер и
живее във Флорида, дълги го-
дини ръководи софийското бюро
на фондация “Ханс Зайдел”. За
тази фондация евфемистично
казват, че е “близка до ХСС”.
Можем да го кажем и другояче:
тя е международният отдел на
държавната партия в Бавария.
Подобно на политическите фон-
дации на другите германски
партии, фондация “Зайдел” не-
прекъснато се оглежда за парт-
ньори, с които ХСС може да си
сътрудничи. Пръв измежду всич-
ки тъкмо Глескер се досети, че
Борисов ще бъде новият силен
човек в България. И докладва за
това в Мюнхен: Трябва да го
придърпаме! Така и стана. Кога-
то Борисов пое поста в МВР,
дойде поканата да посети Бава-
рия. Програмата му беше измис-
лена умно: баварско гостопри-
емство, тренировка във фитнеса
на специалните части към ба-
варската полиция, запознаване
с работата на треньорите на по-
лицейски кучета (Борисов оби-
ча немски овчарки), пробна раз-
ходка с ново БМВ по аутобана
със скорост 200 км/ч (понеже
той и автомобили обича). Бори-
сов беше възхитен.”

Михаел Мартенс разказва
за опита, който Борисов почер-
пил от баварците в борбата им
срещу наркотрафика и фалши-
фикаторите на пари. Към роля-
та на мюнхенската политичес-

Той е от онези хора, които нехаят за ценности като
образованието, а вместо тях държат на правото на по-силния

Александър
АНДРЕЕВ

ка фондация авторът на порт-
рета се връща отново, когато
пише за избора на Борисов за
софийски кмет:

Как се ражда ГЕРБ

„Тогава фондация “Зайдел”
му препоръча да използва по-
пулярността си и да основе
партия, но без да я обявява
като такава. Борисов това и
стори. Тръгна да обикаля стра-
ната, да разговаря с хората и
да ги събира след себе си. Така
възникна движението “Гражда-
ни за европейско развитие на
България” - ГЕРБ”, пише Мар-
тенс. По-нататък авторът обяс-
нява значението на съществи-
телното “герб” и добавя, че
фондация “Зайдел” е подпома-
гала местните събрания на
ГЕРБ и по-сетнешната транс-
формация на движението в
партия.

“Партийната програма, ус-
тавът и правилникът на ГЕРБ
отчасти са буквален превод на
съответните документи на ХСС.
Превела ги е Антоанета Нико-
лаева Байчева, която първо
беше ръководител на проекти,
а после заместник-шеф на фон-

дация “Зайдел” в София. Днес
Байчева е генерален консул
на страната си в Мюнхен.”

Журналистът Михаел Мар-
тенс не само старателно е про-
учил невидимите политически
механизми, по които възниква
феноменът Борисов, но и съу-
мява да опише своя “герой” с
отличен психологически усет. В
началото на портрета прераз-
казва с лека ирония версията
на българския премиер за дя-
дото-монархист, жертва на ко-
мунистите. “Борисов е як като
дънер. Но дънер на плиткоко-
ренно дърво”, коментира Мар-
тенс и цитира анализа на ико-
номиста Стефан Колев, който
отдавна е напуснал България.
Според Колев Борисов олице-
творява “грозната мутра” на
случилото се в България през
последните 26 години. Собст-
вени ценности Борисов няма,
затова пък притежава гигант-
ско его, твърди икономистът и
обобщава, че българският пре-
миер много обичал да го тупат
по рамото във Вашингтон,
Брюксел или Берлин. “Той е от
онези хора, които нехаят за
ценности като образованието,
а вместо тях държат на право-

то на по-силния и на могъще-
ството на старите мрежи”, каз-
ва Колев в обширната статия
във “Франкфуртер Алгемайне
Зонтагсцайтунг”.

„Вие сте прости
и аз съм прост,

затова се разбираме”

„Ако Борисов наистина е
онова, което описва Колев -
какво ни говори това за Бълга-
рия и българите?”, риторично
пита авторът Михаел Мартенс и
припомня многозначителното
изречение на българския пре-
миер: “Вие сте прости и аз съм
прост, затова се разбираме”.

Мартенс проследява цяла-
та политическа биография на
Бойко Борисов след 1990 го-
дина. Когато през 1990-те го-
дини в България избухна хищ-
ническият капитализъм, съпро-
вождан от кървави битки за
разпределение, Борисов осно-
ва фирмата си “Ипон-1”, при-
помня журналистът и описва
тогавашната дейност на сегаш-
ния премиер по един доста
предпазлив начин:

“В София говорят, че “Ипон”
развивал дейност и по събира-

нето на дългове. Обаче хора-
та, които го твърдят, не са в
състояние да докажат онова,
което мислят за вярно. От дру-
га страна, всеки, който поне
веднъж е виждал Борисов от-
близо или пък се е ръкувал с
него, може да си представи, че
не е препоръчително да
дължиш пари на този човек
или на неговите клиенти. До-
казано е, че фирмата на Бори-
сов поддържа отлични контак-
ти с тежко корумпираното по
онова време МВР и получава
министерски поръчки.”

Борисов като
общобългарска

забележителност

Михаел Мартенс преразказ-
ва и други епизоди от биогра-
фията на българския премиер -
като телохранител на Тодор
Живков и на Симеон Втори.
Журналистът мимоходом - и не
без ирония - описва шеметна-
та кариера на бившия българ-
ски цар, който назначава Бой-
ко Борисов за главен секретар
на МВР.

“Тъкмо тогава започна
възходът му като общобългар-
ска забележителност. Борисов
умее гениално да се самоин-
сценира, той разбира законите
на модерния медиен свят по-
добре от всички предишни
български политици”, пише
Михаел Мартенс.

В края на обширния порт-
рет на Бойко Борисов във
“Франкфуртер Алгемайне Зон-
тагсцайтунг” отново става дума
за “баварската връзка” на
българския премиер:

“Връзката между ГЕРБ и
ХСС все още е тясна, макар че
по време на бежанската криза
Борисов следваше не своите
откриватели от Мюнхен, а гер-
манската канцлерка. Поне в
публичното пространство той
хвали Ангела Меркел до небе-
сата. И има сериозна причина
за това, защото България се
намира в сходна ситуация с
Гърция. Борисов знае: ако в
Европа се наложи курсът на
унгарския премиер Виктор Ор-
бан, който залага на огради и
затворени граници, България
като “фронтова държава” на
границата с Турция просто
няма никакви шансове. Ето
защо Борисов по никой начин
не иска конфронтация с Тур-
ция”, пише в края на статията
авторът й Михаел Мартенс.

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Снимка Мариета ТОМОВА

МММММ
ихаел Мартенс, автор на статията, посветена на Бойко Борисов - “Kick it like
Borissow”, която журналистът Александър Андреев преразказва в свой матери-
ал, публикуван в интернет страницата на “Дойче веле”, казва в интервю за
informo.bg, че текстът му е използван манипулативно.

Мартенс ще сезира централата на “Дойче веле”, за да я уведоми за фалши-
фикацията с авторския му коментар, пише “Блиц”. Журналистът е готов да
защити правата си и по съдебен път.
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Проф. Андрей ПАНТЕВ

Зад фасадата

Á‡‚˙¯ËÎ Ò˙Ò ÒÎÛÊÂ·ÂÌ ÂÁÛÎÚ‡Ú ÚË Ì‡ ÌÛÎ‡ Á‡ Ì‡Ò, Á‡˘Ó-
ÚÓ ÔÓÚË‚ÌËÍ˙Ú ÌÂ ÒÂ Â ˇ‚ËÎ. —Â„‡ ÒÏÂ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎË Ì‡ Ó˘Â
ÔÓ ˇÍÓ ‚˙ÁÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ Ú‡ÁË ÎÂÍÓÚ‡.

 ‡ÚÓ Û‰‡ÂÌË Ò ˜ÛÍ ÔÓ „Î‡‚‡Ú‡, ÒÎÛ¯‡ÏÂ ÔÓÂ‰ÌËÚÂ Ë
ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ÛÏÓÔÓÏ‡˜ËÚÂÎÌË ˜ÛÔÍË ÔÓ „‡ÁÓ‚Ëˇ ı˙·, ÔË
ÍÓËÚÓ ‚ÒˇÍ‡ ‰ÂÍÎ‡‡ˆËˇ ÓÔÓ‚Â„‡‚‡ ÔÂ‰Ë¯Ì‡Ú‡. ≈‰ËÌ ‰ÂÌ
Â‰ÌÓ, ‰Û„ ‰ÂÌ ‰Û„Ó. » ÌËÏ‡ ÌÂ ÒÏÂ Ò‚Ë‰ÂÚÂÎË Ì‡ ÚÓ‚‡
ÍÓÏË˜ÌÓ Ï‡ı‡ÎÓ, ·ÂÁ ‰‡ ‚Ë‰ËÏ ËÁ‡ÁË Ì‡ Ì‡È-Ï‡ÎÍÓ ‡ÁÍ‡-
ˇÌËÂ. ¿ ËÌ‡˜Â ·Ë ·ËÎÓ ÔÂÍ‡ÒÌÓ. ’Û·‡‚Ó Â ‰‡ „Ó ËÏ‡ ÚÓÁË
ı˙·, Í‡ÍÚÓ Â ıÛ·‡‚Ó Ë —ÓÙËˇ ‰‡ ·˙‰Â ÔÓÒÚÎ‡Ì‡ Ò ÍËÎËÏË.
ÕÂÍ‡ ÓÒÚ‡‚ËÏ ÚÂÁË Ô˙„‡‚Ë ÂÌÂ„ËÈÌË ÁË„Á‡ÁË Ì‡ Ó·ˇÒÌÂ-
ÌËˇÚ‡ Ì‡ ‡Ì‡ÎËÁ‡ÚÓË Ë ÔÂ‰ÒÍ‡Á‚‡˜Ë. ÕÓ Ú‡ÁË ÒÚ‡ÌÌ‡
‰ËÌ‡ÏËÍ‡ ÌË Ì‡ÔÓÏÌˇ Â‰Ì‡ ˇ‚ÌÓ ÌÂÛÌË˘ÓÊËÏ‡ Ë ÔÓÁÌ‡Ú‡
˜ÂÚ‡ ‚ ËÒÚÓË˜ÂÒÍÓÚÓ ÌË ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ. “Ó‚‡ Â ÓÚÒ˙ÒÚ‚ËÂ Ì‡
ÔËÌˆËÔÌ‡ Ë ÔÂ‰ÒÍ‡ÁÛÂÏ‡ ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓÒÚ. ¬ÒˇÍÓ Â¯Â-
ÌËÂ Â ÔÂ‰ÔÓÒÎÂ‰ÌÓ.  ÓÈ ÚÓ„‡‚‡ ‰‡ ÌË ‚ˇ‚‡ ÓÚ‚˙Ì? ìœÓ-
ÔËÚ‡ÈÚÂ Â‰ËÌ ÌÂ„‡ÏÓÚÂÌ Ò˙·ÒÍË ÒÂÎˇÌËÌ - ÔËÒ‡ ÌˇÍÓ„‡ —Ú.
ÃËı‡ÈÎÓ‚ÒÍË, Í‡Í‚‡ ˘Â ·˙‰Â Ò˙·ÒÍ‡Ú‡ ‚˙Ì¯Ì‡ ÔÓÎËÚËÍ‡ ‚
Ã‡ÍÂ‰ÓÌËˇ. “ÓÈ Ò ÔÓÒÚË˜ÍË ‰ÛÏË ˘Â ‚Ë Ì‡˜ÂÚ‡Â ˇÒÌ‡Ú‡
ÎÓ„ËÍ‡ Ì‡ Ò˙·ÒÍÓÚÓ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ. œÓÔËÚ‡ÈÚÂ ·˙Î„‡ÒÍËˇ ÔÂ-
ÏËÂ Ò˙˘ÓÚÓ Ë ÚÓÈ ˘Â Á‡ÔÓ˜ÌÂ ÛÒÎÓ‚ÌÓ ‰‡ „Ó ÛÒÛÍ‚‡î.

¿ÍÓ ËÏ‡¯Â ÌÂ˘Ó ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚ —ÚÂÙ‡Ì —Ú‡Ï·ÓÎÓ‚,
ÚÓ‚‡ ·Â¯Â Â‰Ì‡ ˇ‰Í‡ Á‡ Ì‡¯ËÚÂ ÛÒÎÓ‚Ëˇ Ë Ì‡‚Ë ÔÓÒÎÂ-
‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓÒÚ. ¬˙ÔÂÍË Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌËÚÂ ÔÓÒÎÂ‰ÒÚ‚Ëˇ. “Ó„‡‚‡
ÍÓÏÔÓÏËÒ˙Ú ·Â ËÁÍÛÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ ÒÎ‡·Ëˇ, ÍÓÂÚÓ ÌÓÒÂ¯Â ÁÌ‡-
˜ËÏÓÒÚ, Ò‡ÏÓ ÍÓ„‡ÚÓ Â ÒÔ‡Á‚‡Ì. «‡ÚÓ‚‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡¯Â ÒÂË-
ÓÁÌÓ ÓÚ ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë Ô‡ÚÌ¸ÓË, ‰ÓË ÓÚ Ú‡ÍË‚‡, ÍÓËÚÓ ÌÂ „Ó
Ó‰Ó·ˇ‚‡ı‡. —Í˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ò Ú‡Í‡‚‡ ÔÓÒÎÂ‰Ó‚‡ÚÂÎÌÓÒÚ ÒÂ Ò„Ó-
ÏÓÎˇÒ‡ Ò ˆˇÎ‡Ú‡ ÒË ÌÂÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ÓÒÚ ‚˙ıÛ Ì‡Ò. “Ó‚‡ Â
ËÒÚÓËˇ, ÌÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌÓÒÚ.

ÕÂ ÔÓˇ‚ËıÏÂ ˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ‡‚ÌÓ‚ÂÒËÂ, ÍÓ„‡ÚÓ Ì‡¯ËÚÂ
‚ÓÈÌËˆË ÛÒÂ˘‡ı‡ ‰˙ı‡ Ì‡ ÒÂ‰ËÁÂÏÌÓÏÓÒÍËˇ ·ËÁ ÒÎÂ‰ ÚÓÎ-
ÍÓ‚‡ ÔÓ·Â‰Ë ‚ œ˙‚‡Ú‡ ·‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡ ‚ÓÈÌ‡. œÓÒÎÂ ËÁ‚Â‰Ì˙Ê
‚ÒË˜ÍÓ ÒÂ ÔÂÓ·˙Ì‡. «‡˘ÓÚÓ ÌˇÏ‡ıÏÂ ˜Û‚ÒÚ‚Ó Á‡ ÏˇÍ‡.  ÓÈ
ËÒÍ‡¯Â ‰‡ Ô‡‚Ë Ò˙˛Á Ò Ì‡Ò ÒÎÂ‰ 1913 „., ÒÎÂ‰ Í‡ÚÓ ËÏ‡ıÏÂ
ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚Ë, ÌÓ ‡ÁÌÓÔÓÒÓ˜ÌË ÔÂÚÂÌˆËË Í˙Ï ‚ÒË˜ÍËÚÂ ÌË
Ò˙ÒÂ‰Ë. ƒ‡ ÒÂ Ò˙˛ÁË¯ Ò Úˇı ÓÁÌ‡˜‡‚‡¯Â ‰‡ ÒÂ ÒÍ‡‡¯ Ò ‚ÒË˜ÍË
ÓÒÚ‡Ì‡ÎË. ÕÓ ‰ÓÚÓ„‡‚‡ Ì‡¯ËÚÂ ‡ÏÔÎËÚÛ‰ÌË Ì‡ÍÎÓÌÌÓÒÚË ‚˙‚
‚˙Ì¯ÌÓÔÓÎËÚË˜ÂÒÍÓ ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ ÌË ‰Ó‚Â‰Óı‡ ‰Ó ÍÓÏË˜Ì‡Ú‡
ÒËÚÛ‡ˆËˇ, ÔË ÍÓˇÚÓ ‚˙‚ ¬ËÂÌ‡ ÌË ÒÏˇÚ‡ı‡ Á‡ ÛÒÓÙËÎË, ‡ ‚
œÂÚÂ·Û„ Á‡ ‡‚ÒÚÓÙËÎË. Õ‡ ¡ÂÎËÌÒÍËˇ ÍÓÌ„ÂÒ Ë ÓÒÓ·ÂÌÓ
ÔË ‡ÌÂÍÒËˇÚ‡ Ì‡ ¡ÓÒÌ‡ Ë ’ÂˆÂ„Ó‚ËÌ‡ ÔÂÁ 1908 „. –ÛÒËˇ
ËÁÓÒÚ‡‚Ë  ¡ÂÎ„‡‰. ÕÓ Ò Ï‡ÎÍË Ë Í‡ÚÍË ËÁÍÎ˛˜ÂÌËˇ —˙·Ëˇ
ÔÓ‰˙ÎÊË ÒÚ‡ÚÂ„Ë˜ÂÒÍËˇ ÒË ÍÛÒ Ì‡ Ò·ÎËÊÂÌËÂ Ò ‘‡ÌˆËˇ Ë
–ÛÒËˇ, ‚˙ÔÂÍË ÚÂÁË ‡ÁÓ˜‡Ó‚‡ÌËˇ. œË Ì‡Ò ‚ËÌ‡„Ë ÒÂ Â-
¯‡‚‡¯Â ‡‰ ıÓÍ. ≈‰ËÌ ‚˙ÁÓÊ‰ÂÌÂˆ ·Â Í‡Á‡Î ìÍÓÈ Ì‡Ï ‰‡‚‡
Í‡‚‡È ‚ ˙ˆÂ, ÚÓÈ Ì‡Ï ÎÂÎˇ!î ≈, ‰‡, ÌÓ ÔË Ú‡Í‡‚‡ „ÓÚÓ‚ÌÓÒÚ
‰‡ ÔÓÏÂÌˇ¯ ÎÂÎËÚÂ, Í‡‚‡ˇÚ ÒÚ‡‚‡¯Â ‚ÒÂ ÔÓ Ï‡ÎÍÓ, ‡ ÎÂÎËÚÂ
‚ÒÂ ÔÓ-ÔÓ‰ÓÁËÚÂÎÌË. “Ó‚‡ Î˛¯Í‡ÌÂ ÌË Ô‡‚Â¯Â ÔÓÎÂÁÌË
Ò˙˛ÁÌËˆË, ÔËÂÚË ÔÓ ÔÓÚÂ·ÌÓÒÚ, ÌÓ  ·ÂÁ ÓıÓÚ‡.

“‡ÁË ËÒÚÓËˇ ËÏ‡ Ë ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÂÙÂÍÚ.  ‡Í ÎË Ò‡ ÒÂ ˜Û‚ÒÚ-
‚‡ÎË ÓÌÂÁË ‚ÓÈÌË˜ÂÚ‡, ÍÓËÚÓ ÔÂÁ œ˙‚‡Ú‡ ·‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡ ‚ÓÈÌ‡
Ò‡ ÒÂ ·ËÂÎË Â‰ÓÏ Ò Ô‡‚ÓÒÎ‡‚ÌË Ò˙˛ÁÌËˆË ÒÂ˘Û Ó·˘Ëˇ
Û„ÌÂÚËÚÂÎ. œÓÒÎÂ Á‡ ÏÂÒÂˆË, ÒÚ‡‚‡ÈÍË Ò‚Ë‰ÂÚÂÎË Ì‡ „˙ˆÍÓ-
Ò˙·ÒÍÓÚÓ ÍÓ‚‡ÒÚ‚Ó,  Á‡ÔÓ˜‚‡Ú ‰‡ ÒÚÂÎˇÚ Â‰ËÌ ÒÂ˘Û ‰Û„.
ì—˙˛ÁÌËˆË-‡Á·ÓÈÌËˆËî ÒÚ‡‚‡ ·ÓÂÌ Ï‡¯. ≈‰ËÌ Ì‡¯ „ÂÌÂ‡Î
ÔÓ‰‡‚‡ ÓÒÚ‡‚Í‡, Á‡˘ÓÚÓ Ú‚˙‰Ë, ˜Â ‡ÏËˇÚ‡ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡
ì‰‚Â ‰Û¯Ëî. ŸÂ ÒÂ ‰ÓÒÂÚËÚÂ ÎË, ˜Â Ì‡¯ËÚÂ ‚ÓÈÌË˜ÂÚ‡ ÒÎÂ‰‚‡¯Â
ÔÂÁ ‰‚Â „Ó‰ËÌË ‰‡ ÒÂ Í˙ÎÌˇÚ ‚˙‚ ‚ˇÌÓÒÚ Í˙Ï ‡ÁÎË˜ÌË
ËÌÒÚËÚÛˆËË - ˆ‡, ÔÂÒÚÓÎÓÌ‡ÒÎÂ‰ÌËÍ, Â„ÂÌÚÒÚ‚Ó, Ì‡Ó‰Ì‡
‚Î‡ÒÚ. ¿ ÔËÎÓÚËÚÂ, Á‡˘ËÚ‡‚‡˘Ë ÌÂ·ÂÚÓ Ì‡‰ —ÓÙËˇ, ÌÂ ·ˇı‡ ÎË
ËÁÔ‡‚ÂÌË ÔÂ‰ Ò˙˘‡Ú‡ Ì‡ÎÓÊÂÌ‡ ÔÓÏˇÌ‡. «‡Â‰ÌÓ Ò˙Ò ÒÂ‰ÂÏÚÂ
„ÂÏ‡ÌÒÍË ÔËÎÓÚË ÚÂ ÓÚ·‡Ìˇ‚‡ı‡ Ó‰ÌÓ ÌÂ·Â. œÓÒÎÂ ÒÎÂ‰
ÔÂ·‡ÁË‡ÌÂ Ì‡ ‰Û„Ó ÎÂÚË˘Â, ÚÂ ÎÂÚˇı‡ ‚ ·ÓÂÌ ÔÓÎÂÚ ÒÂ˘Û
·Ë‚¯ËÚÂ ÒË Ò˙˛ÁÌËˆË. “ÛÍ ÒÚ‡‚‡ ‰ÛÏ‡ ÌÂ Á‡ ÔÓÎËÚËÍ‡, ‡ ÔÒË-
ıÓÎÓ„Ëˇ. »Ï‡ ÔÓ‰Ó·ÌË ÏÂÚ‡ÏÓÙÓÁË Ë ‚ ‰Û„ËÚÂ ÒÚ‡ÌË, ÌÓ
Ì‡¯ÂÚÓ ÎÂÒÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ ÓÚ ÔÓÂÚ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚ ÒÚ‡‚‡¯Â ÔÓÒÎÓ-
‚Ë˜ÌÓ. œ‡„Ï‡ÚËÁÏ˙Ú ‚ ÔÓÎËÚËÍ‡Ú‡ Â ÓÔ‡‚‰‡Ì, Ò‡ÏÓ ÍÓ„‡ÚÓ
ËÏ‡ ‰˙Î„ÓÒÓ˜Ì‡ ÔÂÒÔÂÍÚË‚‡. »Ì‡˜Â Â ·ËÚÓ‚ Ú‡ËÍ‡ÚÎ˙Í, ÍÓÈÚÓ
‚ Í‡ÈÌ‡ ÒÏÂÚÍ‡ ÒÂ ÔÓ‚‡Îˇ, ËÏÂÌÌÓ Á‡˘ÓÚÓ Â Ú‡ËÍ‡ÚÎ˙Í!

œÓ‡ÁËÚÂÎÌ‡Ú‡ ÎÂÍÓÚ‡, Ò ÍÓˇÚÓ ÒÏÂÌˇÏÂ Ì‡ÏÂÂÌËˇ, ÔÓ‚Â-
‰ÂÌËÂ Ë ÔÓÁËˆËË, Â ÂˆË‰Ë‚, ÍÓÈÚÓ ÒÎÂ‰‚‡ ‰‡ ·˙‰Â ÓÔÓ‚Â-
„‡Ì. »Ï‡ Â‰Ì‡ ¯ÓÚÎ‡Ì‰ÒÍ‡ Ï‡ÍÒËÏ‡: ìÕÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ „ÎÂ‰‡¯ Í‡Í
ÒÂ Ô‡‚ˇÚ ÍÓÎ·‡ÒË Ë ÔÓÎËÚËÍ‡ - ‡Á‚‡ÎˇÚ ‡ÔÂÚËÚ‡ Ë ‚˙ÁÔË-
ˇÚËˇÚ‡!î ÕÓ ÍÓ„‡ÚÓ ÍÓÎ·‡ÒËÚÂ ËÏ‡Ú ÌÂÔËˇÚÂÌ ‰˙ı, ÌÂ Â ÌÂÓ·-
ıÓ‰ËÏÓ ‰‡ ÒË ‚Ë‰ˇÎ Í‡Í Ò‡ Ì‡Ô‡‚ÂÌË. Œ˜‡Í‚‡ÏÂ ÒÎÂ‰‚‡˘ËÚÂ
ÒË ËÁÔËÚ‡ÌËˇ, ÍÓËÚÓ ıÂÏ ËÁÏËÒÎˇÏÂ, ıÂÏ ÌÂ ÒÏÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ÂÌË
Á‡ Úˇı. ’ÂÏ ËÒÍ‡ÏÂ ‰‡ ·˙‰ÂÏ ı‡ÂÒ‚‡ÌË, Á‡ÚÓ‚‡ ÒÂ ËÁ‰ÓÍ‡-
‚‡ÏÂ, ıÂÏ Ú‚˙‰ËÏ, ˜Â ÒÏÂ ÌÂÁ‡‚ËÒËÏË - ÔÓ‰Ó·ÂÌ Ô‡ÁÌËÍ
Ë‰‚‡, Ì‡ÎË? —Â˘‡Ï ÒÂ Á‡ Â‰Ì‡ Ù‡Á‡ Ì‡ Ì‡È-ÁÌ‡˜ËÏËˇ ·‡˘‡
Ì‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÒÂ„‡ Ì‡È-ÒÚ‡‡ÚÂÎÌÓ ËÏËÚË‡ÏÂ - —¿Ÿ.
¡ÂÌ ‘‡ÌÍÎËÌ Í‡Á‚‡: ì ÓÈÚÓ ÊÂÚ‚‡ Ò‚Ó·Ó‰‡Ú‡ Á‡ ÒË„ÛÌÓÒÚ,
ÚÓÈ „Û·Ë Ë ‰‚ÂÚÂ!î œÓÒÚÓˇÌÒÚ‚ÓÚÓ Â ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎ, Ë ÚÓ ÔÓÎË-
ÚË˜ÂÒÍ‡, ÒÚË„‡ ‰‡ ÌÂ Â Ò˙Ú‚ÓÂÌÓ ÓÚ „ÎÛÔÓÒÚÚ‡.

ÒÔÓÏÂÌË ÓÚ Í‡Á‡Ï‡Ú‡ ËÎË ÓÚ ÎÓ-
‚Û‚‡ÌÂ. Œ·ËÍÌÓ‚ÂÌÓ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÒÎÛ˜-
‚‡ ÔË ÓÚÒ˙ÒÚ‚ËÂ Ì‡ ÓÔÓÌÂÌÚ‡ Ë
Á‡ÚÓ‚‡ ÌËÂ „Ó ÔÓ·ÂÊ‰‡‚‡ÏÂ Ú‡Í‡
ÎÂÒÌÓ. Õ‡‚ÂÏÂÚÓ ÔÓÏÌˇ ÏÂÊ‰Û-
Ì‡Ó‰ÂÌ ÔËÒ‡ÚÂÎÒÍË ÍÓÌ„ÂÒ Û
Ì‡Ò, Á‡ ÍÓÈÚÓ ÒÂ ¯Â„Û‚‡ı‡, ˜Â Â

Н
ËÂ, ·˙Î„‡ËÚÂ, ‡ÁÍ‡Á‚‡ÏÂ
ÏÌÓ„Ó ÓÒÓ·ÂÌÓ „ÂÓÈÒÚ‚‡-
Ú‡ ÒË ÓÚ Ì‡¯Ëˇ ·ËÚ. ƒÓÒ-
ÍÓÓ ÚÂ Ò‡ ËÁ˜ÂÔ‚‡ı‡ Ò˙Ò

“Имаме новина!” Помните ли
кой беше авторът на този радос-
тен възглас? Бареков - последо-
вателно сервитьор, телевизионен
водещ, партиен строител, депутат,
влязъл в Народното събрание с
обещанието, че ще направи пен-
сиите по 1000 лева, сега кротък
евродепутат. Използват отсъстви-
ето на Бареков, за да го плагиат-
стват. И кой мислите е плагиатът?
Самият премиер, който тези дни
съобщи невероятната новина, че
“в Афганистан е мирно и спокой-
но сега”. Да не би да са дали
четири почивни дни и на светов-
ните информационни агенции, та
не подеха и разпространиха тази
очаквана вече почти четири де-
сетилетия блага вест! Вместо това
те продължават да каканижат за
разни бомбардирани болници, за
градове, които онзи ден са били
под контрола на правителството,
вчера - на талибаните, а днес
въвеждат правилата на шериата
чернодрешковците от “Ислямска
държава”. И че изгрява плахата
надежда, че гнусните женомраз-
ци, недемократичните талибани
ще успеят да се преборят с още
по-отвратителните женомразци и
колячи от ИДИЛ.

Новината, че “в Афганистан е
мирно и спокойно сега”, бе аргу-
ментът на Бойко

от Кабул
да „си приемат

афганистанските
граждани”

Така след демарша за омило-
стивяване на комшията Ердоган
да не отприщва мигрантската
вълна към Европа въобще и в
частност към България и после-
двалата совалка на нашенския
Кисинджър между Анкара и “ко-
легите” от Европа, Той отново
смая света и околностите му с
поредното гениално прозрение:
Афганистан да се понапъне да си
прибере гражданите. Това е наи-
стина гениално! Сравнимо е с Ар-
химедовото “Дайте ми опорна
точка и достатъчно дълъг лост и
аз ще повдигна Земята”! С откри-
ването на Закона за гравитация-

Полет към
миналото
Полет към
миналото

Полет към
миналото
Полет към
миналото
Полет към
миналото

Блага вест
Или как Бойко Борисов реши проблема с мигрантите

Константин
ИВАНОВ

Най-малко 24 души са загинали при двоен бомбен атентат в Кабул, съобщиха
на 5 септември информационните агенции. Ранени са 91 души. Атентатите са станали

в близост до военното министерство. Сред загиналите са един армейски генерал
и двама висши военни. Отговорност за атентатите поеха талибаните

Колаж ИНТЕРНЕТ

та от Нютон благодарение на
падналата върху главата му
ябълка! Толкова било просто, а
Европа се паникьосала как да се
справи с бежанските талази, кои-
то заплашват да я удавят. Ами да
си се прибират обратно.

Дали обаче логистичният ге-
ний на бат’Бойко ще е достатъ-
чен, за да реши с какво Афгани-
стан да си прибере у дома некол-
котостотин хиляди поданици - с
въздушен мост, с флотилия или с
керван камили. Май най-целесъо-
бразно ще бъде да се прибегне
до услугите на каналджиите,
същите, които организират голя-
мата им екскурзия до Европа.
Само ще се обърне посоката на
движение, иначе те си имат и
мрежата, и опита, а

за цената да преговаря
фрау Меркел

по чиято покана бежанците
тръгнаха към Европа. Нека и дру-
ги си понапрегнат мозъците и
развържат кесиите, за нашия чо-
век е достатъчно, че главата му
роди идеята.

А то не е обикновена идея, то
си е направо божие откровение.
Няма начин Началникът да няма
пръст в тази работа. Не случайно
тя е осенила премиера при чер-
куването в храма “Св. Прмчк Про-
копий Варненски”. Щедрата пре-
миерска ръка и тук е отпуснала
300 000 лева за строежа. И както
винаги в подобни случаи, ще се
намерят злобни човечета, които
са съскали змийски, че “дарения-
та се правят с партийни цели”.
Бойко в характерния си прям стил
отсече: “Дали е за партийни цели,
да каже владиката: дали веднъж

му е поставяна някаква задача”.
На владиците ни няма нужда да
им се поставят задачите, те са
досетливи, сами си знаят що да
сторят, та да угодят освен Богу и
Нему. Та не изприпка ли Неофит
първом след избора му за патри-
арх до Правителствената болни-
ца да премери пулса на нещо раз-
строилия се Борисов? Та не му
ли беше връчен специален църко-
вен орден по случай Гергьовдена
на 2015 г.? Усетили са малката
слабост на Б.Б. към салтанатите -
рязане на ленти, лискане на мен-
чета вода, първи копки, звезди на
пагона...

И стигаме до главното. Без да
разберем, без да се усетим е
променена Конституцията на Ре-
публика България. Как и кога точ-
но е станала промяната, вероят-
но на някакво тайно Велико на-
родно събрание, един ден ще
научим. Но България вече не е
светска държава. Тя е конфесио-
нална държава, в която изповяд-
ването на православието е
задължително. “Вярата е задължи-
телна за всички!”, обяви преми-
ерът под църковния свод и же-
лязно обоснова нововъведението
с аргумента: “Неслучайно в име-
ната на много партии има “хрис-
тиян-”.

На 2 октомври ще разберем
коя е кандидат-президентската
двойка на ГЕРБ, но да си припом-
нят поне текста на “Отче наш”.
Защото конституционалистът Бо-
рисов постанови, че посещение-
то им в храма е задължително.

Светска държава ли? Разде-
ление на властите ли? Конститу-
ция ли? Няма такива работи.
Бързо крачим към безпросветна
монархия.
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Розови видения в
Министерския съвет

Т
Трудно е, да не кажем

невъзможно, да бъде точно из-
числено колко страници концен-
триран документализъм изчатк-
ват катадневно рутинираните
служители (и служителки) от
отдела за връзки с обществе-
ността на ведомството, където
съдбата е орисала персоната
Борисов, Бойко, в настоящите
смутни времена на заразно не-
доволство и непослушание. Там,
сред “лошия мат’риал”, не само
да кормува машината на тота-
литарната гербокрация, но и да
разфасова дажбите от благини-
те на това същото ГЕРБерово
управление за своите си хора.
Като нито за миг не забравя ра-
ботното си кредо, че единстве-
но кучето-водач има възмож-
ност да се любува на целия пей-
заж. И първо да се докопа до
интифата за материалните ком-
пенсации на самообслужване.
Изчислени по хуманистичната
комунистическа формула - все-
киму според необходимостите. В
краен случай - и отгоре.

Колкото се отнася до авари-
ите при кормуването по жало-
нираната от ГЕРБ магистрала на
обществено-икономическото
развитие на България, то лице-
то Б. Б. е перфектна илюстрация
на сентенцията на известния
американски икономист, доайен
на Чикагската школа, проф.
Милтън Фридмън: “Хората се от-
личават от останалите животни
не толкова по способността си
да разсъждават, колкото по уме-
нието да си намират извинения”.

Като например:
“Страната ни е най-бедната

в ЕС заради БКП. България
тръгва от две изходни позиции:
най-нисък брутен вътрешен про-
дукт и най-бедна държава в
Европейския съюз. Това е след-
ствие от 100-годишното управ-
ление на социалистите, на БКП”.

Факт е, че в генезиса на гор-
ното твърдение няма нищо нео-
бяснимо. Там, на с. 733 на Речни-
ка на чуждите думи в българския
език, изд. на БАН, 1982 г., е да-
ден смисълът на понятието “ре-
негат”: произхожда от италиан-
ската дума “rinnegato” и означа-
ва “човек, който се е отрекъл от
своите политически възгледи и е
преминал на страната на про-
тивника”.

В последна, първа и коя да е

„На този свят има само
две трагедии. Едната е да
не получиш каквото искаш, а
другата - да го получиш.”

Оскар Уайлд (1854-1900
г.) - английски писател и

драматург

междинна сметка интимното на-
мерение във фразеологичните
ексерсизи на персоната Бори-
сов, Бойко, е

да покрие с пепелта
на забравата

първоначалната проява на
първичния си инстинкт за себе-
изгодно нагаждане към господ-
стващата идеология - тогава
обагрена в червено и подпеча-
тана с членски билет в тази
същата понастоящем анатемос-
вана от Б. Б. Българска комуни-
стическа партия.

Поставил истината в партер,

Б. Б. не позволява на фактите да
попречат на добре обмислено-
то грешно становище. Какво от
това, че още през средата на
70-те години производственият
потенциал на България в про-
мишлеността е колкото на
Гърция и Турция, взети заедно.
Или че според статистиката на
големи международни органи-
зации към ООН в началото на
т.нар. “преход” сме били на 28-
29-о място в света по качество
на живот, което се основава на
показатели като доходи, здрав-
ни услуги, образование, култу-
ра...  Сега същите институции ни
класират някъде към 90-о място.

И още трели от песнопойка
на главния солист на ГЕРБ: “При
тези показатели в бюджета и
падаща безработица нямаме
никакво морално основание за
предсрочни избори. Данните за
касовото изпълнение на
държавния бюджет и на основ-
ните показатели на КФП за
първото тримесечие на 2016 г.
бяха изнесени от министъра на
финансите Владислав Горанов.
Според тях през първото триме-
сечие на 2016 г. БВП нараства с
2,9% спрямо същия период на
предходната година, а крайно-
то потребление регистрира рас-
теж от 2,4 на сто”.

Но от мащабно изследване
на финландската консултантска
кампания Awaragroup, публику-
вано в края на 2014 г., относно
прираста на реалния вътрешен
продукт (БВП) за периода от
2009 г. до 2013 г. във водещите
западни държави, тоест като
бъдат изключени от него натру-
паните заеми, той е категорич-
но отрицателен.

Процедурата за получаване
на реалния брутен вътрешен
продукт е

елементарна
алгебрична операция

изваждане: от официално обя-
вения БВП на която и да е
държава (напълно валидно и за
нашата страна!) се изважда по-
етият дълг за конкретната годи-
на и се получава големината на
реалния брутен вътрешен про-
дукт, която силно се различава
от тази, съобщена от официал-
ната статистика. Която в случая
е логичен и прецизен метод по-
луистината да бъде съобщена
неточно.

Борисов, Бойко, с тънък по-
литически нюх долови и тенден-
цията съвкупното българско
гражданство все още да консу-

мира, без да се задавя, сладни-
кавия гербаджийски дресинг
върху реалността в България.

Като се има предвид, че ця-
лата тази съвкупна дейност в
маскирането на черните соци-
ални тонове в добродетелно
снежнобяло и сивите - в оптими-
стичен нюанс, е твърде, ама
твърде изтощителна, то си е
направо дюшеш за екипа на
Министерския съвет, че негови-
ят шеф не е някой тесногръд
пуритан, който би наложил теж-
ки санкции за разпространени-
ето в кабинетите на подопечно-
то му ведомство на информация
от пикантно естество.

Както следва конкретно:
Мюнхен. Млада жена се

блъсна в мантинела на магист-
ралата към града и полицаи-
те разбраха, че тя е шофира-
ла напълно гола, пише
Abendzeitungmuenchen.de в ста-
тия, озаглавена “Зрелищна ка-
тастрофа в ефектен костюм”.
Според полицията автомобилът
на красавицата пътувал за Мюн-
хен, когато тя загубила контро-
ла върху него и закачила метал-
ната мантинела. Пристигналите
на местопроизшествието поли-
цаи били изумени от гледката,
която се разкрила пред очите
им. Млада, напълно гола девой-
ка седяла на мястото на шофьо-
ра и се усмихнала невинно.
Тестовете показали, че тя не се
намира под влияние на алкохол
или на наркотици. Затова първа-
та работа на дежурния екип
била да осигури на водачката
някакво облекло, преди да
транспортира пострадалия авто-
мобил. Германското издание ко-
ментира, че голото шофиране

става все по-популярно сред
младежите не само в Германия,
но и в повечето страни от За-
падна Европа.

Горната новина е от бр. 153
от 1 април 2016 г. на “Транспор-
тен вестник”, разпространяван
безплатно в сградата на Мини-
стерския съвет. Придружена е
със съответната илюстрация, тук
приложена.

И още новини и илюстрации
за изплакване на очите на
мъжкия контингент на служите-
лите, където Б. Б. е шеф.

“Линдау, Бавария, избра
Юлия Оемлер за нова кралица
на тунинга на фестивала Tuning
World Bodensee 2016”, съоб-
щава специализираното елек-
тронно издание Tuningworld-
bodensee.de. По традиция тунинг
фестивалът се организира всяка
година от 5 до 8 май в покрай-

нините на малкия баварски град
Линдау, разположен на брега
на Боденското езеро, и събира
хиляди ценители на мощните ав-
томобилни двигатели и на кра-
сивите момичета. В избора на
“Мис Тунинг”, който продължава
през цялата година, се включи-
ха всички автомобилни клубове
в Германия, като право на уча-
стие имаха и красавици от стра-
ните в ЕС. В тазгодишната над-
превара се конкурираха общо
360 кандидатки, които се боре-
ха за престижното първо място
и за тунингован Nissan Juke,
който трябваше да бъде връчен
от победителката в миналого-
дишния конкурс, 26-годишната
Лиане Гюнтер. Според Tuning
world през 2017 г. надпреварата
за кралица на тунинга ще се
премести в Дубай, под патрона-
жа на списание “Playboy”.

Горната новина, заедно с
илюстрация на девойка, щедро
лишила се заради улеснение на
мъжките погледи дори от бельо
с оскъдни площи, се разпрост-
раняваше в бр. на “Транспортен
вестник” от 10 юни 2016 г., пак
там - върху територията на Ми-
нистерския съвет.

И за да не е фотоилюстрира-
ната пикантерия само от запад-
на посока,

за баланс на
информацията

така да се каже, в бр. 163 от 1
юли т. г. на същия този “Транс-
портен вестник”, чиито броеве
са на свободен достъп долу на
партера, при пропуска, в сгра-
дата на Министерския съвет,
върху последната страница е

споделена сензацията от Русия:
“Нощем по улиците на Санкт
Петербург странстват голи мо-
мичета”. Ето ги и подробностите:
“Както пише електронното изда-
ние “Life” в статия, посветена на
нощния живот в този руски град,
в края на месец май в бялата
петербургска нощ на улица “Ру-
бинщейн” от спрял автомобил
внезапно изскочили три краси-
ви голи девойки, които пожела-
ли да бъдат фотографирани за-
едно с изумените туристи. Life ги
коментира, че голите разходки
с автомобил, мотоциклет или
велосипед по улиците на ста-
ринния град стават все по-мод-
ни сред младите красавици, ко-
ито използвали всеки възможен
случай, за да демонстрират кра-
сотата на телата си. Като дока-
зателство за това ново увлече-
ние са посочени образуваните

само за година повече от 70
съдебни производства срещу
голи нарушителки на обществе-
ния ред и на правилата на дви-
жението по улиците. Според
изданието изброените случаи,
които обикновено завършват с
глоба, са само малка част от
вълната на автомобилен ну-
дизъм, която залива Санкт-Пе-
тербург”.

Наистина ли е достоверна
информацията за свободното
щъкане на печатно издание с
жълта пикантерия и фотоси на
девойки в тоалети “набран
въздух с коланче” из сградата
на Министерския съвет на РБ?

Абсолютно
достоверна е

лично моя милост се сдоби с по
един брой от горепосочените
броеве на “Транспортен вест-
ник”, когато посещавах седали-
щето на изпълнителната власт,
за да подавам документация,
адресирана лично до Б. Б. от-
носно грандиозната афера за 65
млн. лева от бюджета, прахоса-
ни за поръчки на “униформени
облекла” по цени на Версаче и
Хуго Бос.

Е, както е добре известно, в
дадена йерархична организа-
ция колкото е по-високо рав-
нището, толкова е по-голямо
объркването. В тази история
лично за мен остава неясно
само защо досега хетеросексу-
алните служителки в Министер-
ския съвет не са стачкували
поради дискриминация по отно-
шение на визуалната голотия и
жълта пикантерия.

ДОКУМЕНТАЛЕН
ПАМФЛЕТ

Ведомствено издание плакне
очите на чиновника със
сладникав гербаджийски дресинг
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ЛОНДОН СЪБИРА ЦЕНИТЕЛИ
НА БЪЛГАРСКИЯ ФОЛКЛОР

Първият голям фотомаратон в Со-
фия ще се състои на 10 септември и
се организира от фондация “ФотоФа-
брика”, съвместно с Френския инсти-
тут. Проектът се изпълнява от фонда-
ция “ФотоФабрика” с финансовата
подкрепа на Столичната община,

Вчера в Добрич започна ХХ изда-
ние на Младежкия музикален конкурс
“Надежди, таланти, майстори”. В дните
на конкурса, разпределени по катего-
рии и възрастови групи, заявилите уча-
стие ще изпълняват предварително по-

„Белгийският крал”
завоюва Венеция

Световната премиера на фил-
ма на Петер Бросенс и Джесика
Удуърт “Белгийският крал”  се
състоя на 3 септември в
препълнената зала “Дардена” във
Венеция (1200 места, най-голя-
мата на фестивала). Директорът
на кинофестивала във Венеция
Алберто Барбера поведе екипа
на филма и го представи на пуб-
ликата. Аплодирани бяха и българ-
ските участници - актьорите
Валентин Ганев, Нина Николина и
Екатерина Ангелова, художнич-
ката по костюмите Ека Бичи-
нашвили и продуцентите Мира
Сталева и Стефан Китанов. Над
15 минути зрителите не искаха
да напуснат залата, с ръкопляс-
кания, викове “Браво!”, поздрав-
ления и автографи... Кулминаци-
ята на партито след прожекци-
ята бе изпълнението на китка
от български народни песни от
Нина Николина и Екатерина Ан-
гелова. “Белгийският крал” е про-
дукция на “Bo Films” (Белгия -
Фландрия) в копродукция с “Entre
Chien et Loup” (Белгия - Валония),
“Topkapi Films” (Холандия) и “Арт
фест” (България).

Софийски
трансформации
в Градската градина

УниКредит студио и Столич-
ната община са организатори на
фотографската изложба “Софий-
ски трансформации”, която се
открива днес в 18.30 ч. в Градска-
та градина в София, срещу На-
родния театър “Иван Вазов”. Из-
ложбата е под патронажа на
кмета на Столичната община и
е в партньорство със създателя
на сайта “Стара София” Виктор
Михайлов.

Два плаката на
биеналето в Мексико

Два от плакатите за продуци-
раните от Националния дворец
на културата фестивали - “Кино-
мания” и “Новогодишен музикален
фестивал”, са селектирани за
участие в престижното Между-
народно биенале на плаката в
Мексико (14th International Poster
Biennial in Mexico) в Категория А:
Най-добри печатни плакати. Про-
изведенията са избрани за учас-
тие и в предстоящото Междуна-
родно триенале на сценичния
плакат в София. Характерна осо-
беност и на двата плаката е
заложената в тях силна авторска
идея с концентриран визуален
вид. Тяхна авторка е художничка-
та Анна Симеонова.

КОНКУРСЪТ „НАДЕЖДИ, ТАЛАНТИ,
МАЙСТОРИ” СТИГНА XX ИЗДАНИЕ
Дана РУСЕВА

Ñîôèÿ âëèçà â ñâåòîâíèÿ
êàëåíäàð íà ôîòîìàðàòîíèòå
Най-хубавите кадри, заснети за 6 часа по три теми,
ще бъдат отличени с привлекателни награди

програма “Европа 2016”. Участници-
те във фотографското състезание
трябва да направят серия от снимки
по предварително зададени теми в
определен период от време. Това
предизвикателство ще покрие 3 теми
за 6 часа снимане. Както на други
места по света, снимките трябва да
бъдат предадени “направо от фото-
апарата”, като редактиране или об-
работка не са позволени.

Събитието ще започне в 10 ч. в
One More кино в парка на НДК. Мак-
сималният брой участници е 250.
Очаква се да завърши към 21 ч.

Международно жури ще оценява
анонимните фотографии според тех-
никата на заснемане и креативността
в интерпретирането на темата. Ще се
приемат снимките само на завърши-
лите цялото предизвикателство.
Първата награда за най-добра серия
от 3 снимки, предоставена от Френ-

ския институт, е 3-дневно посещение
на Париж. Втората - дебитна карта с
500 лева от Сосиете Женерал Екс-
пресбанк. Победителите в отделните
теми ще получат ваучери за 150 лева
за техника и печат от Фотосинтезис.
След това снимките ще продължат в
надпревара за гласове на публиката
и участие в изложба във Фотосинте-
зис - място за фотография, хора и
идеи.

Известни са над 80 такива състе-
зания по целия свят, а концепцията
за фотомаратон започва в Мадрид
през 1986 г. От тази година и София
влиза в международния календар на
фотомаратоните. Събитието е в под-
крепа на кандидатурата на София за
Европейски месец на фотографията.
Желаещите да участват в състезани-
ето могат да се регистрират онлайн
на www.photomarathon.bg, научи
ДУМА от Ива Белокапова.

дадени по регламент произведения.
Тази година участниците са 59, вклю-
чително 1 клавирно дуо, 1 дуо флейти
и 1 струнен квартет. Сред тях има мла-
ди музиканти от България, Турция и
Бразилия. Те ще бъдат оценявани от
жури с председател проф. Виктор Чуч-
ков. Членовете на журито са музиканти

от Холандия - Ринеке Смилзде, флейта,
Италия - Масимо Гон, пиано, Монако -
Божидар Братлев, цигулка, Христо Та-
нев - виоленчело, Кремена Ачева -
флейта. Конкурсната програма е до
10 септември. Събитието е отворено за
всички почитатели на камерната музи-
ка, преподаватели и изпълнители.

Над 40 издателства участват
в алея на книгата по бул. „Витоша”

Четвъртото издание на
“Алея на книгата” в столица-
та започна вчера, на праз-
ничния 6 септември. Пътува-
щото книжно изложение се
установи в центъра на София
- под фенерите на пешеход-
ния булевард “Витоша”.

Между бул. “Патриарх
Евтимий” и ул. “Гладстон” са
разположени 16 шатри, кои-
то до края на седмицата ще

бъдат дом за книгите на над
40 български издателства.
Както всяка година, част от
“Алея на книгата” е и литера-
турният кът - със специална
културна програма, включва-
ща премиери на книги, сре-
щи с поети, писатели и пре-
водачи, игри и работилници
за деца.

По време на официално-
то откриване на Алеята от

името на членовете на асо-
циация “Българска книга” бе
връчено дарение от над 1000
заглавия за възстановяване
на изгорялата при пожар
библиотека в читалище “Св.
св. Кирил и Методий” в с.
Мененкьово, общ. Белово.

Изложението ще
продължи до 11 септември, с
работно време от 10 до 20 ч.
Сред участниците са изд.

“Вакон”, “Фют”, Книжен
център “Гринуич”, “Кибеа”,
“Еднорог”, “Захарий Стоя-
нов”, “Бард”, “Хермес”, “Дамян
Яков”, “Алтера”, “Колибри”,
“Унискорп”, “Просвета”, “Жа-
нет 45”, “Сиела”, “Жар”, “Пер-
сей” и др.

“Алея на книгата” е част
от Културния календар на
Столичната община за
2016 г.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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В
Олга
МАРКОВА,
доктор на
кинознанието

БЕЗ ЛУДОСТ
НЯМА ЛЮБОВ
Варненският международен кинофестивал
„Любовта е лудост” вписа още една ярка
и неповторима страница в биографията си

“Утринна треска” - реж. Петер Гардош

“Мустанг” - реж. Дениз Гамзе Ергювен

В навечерието на четвъртве-
ковния си юбилей този обичан
от всички ни филмов фестивал
(спомнете си 1993-та, когато
шепа “луди” любители на сед-
мото изкуство се втурнаха в
авантюрата да създават свето-
вен кинофорум!) вписа още една
ярка и неповторима страница в
биографията си. Вече трето де-
сетилетие той е културна емб-
лема на морската ни столица,
предоставяйки възможност на
тукашната публика да гледа
най-значими наши и чуждест-
ранни произведения на съвре-
менното кино; да бъде в крак
със световния филмов процес; да
преценява реалното място на
българското присъствие в него,
спомняйки си и за образците
(превърнали се вече в класика),
и за живите творци на екранно-
то ни изкуство, които за жалост
намаляват с всеки изминал ден.
Няма ги вече Георги Черкелов,
Джоко Росич, Борис Карадим-
чев, Атанас Свиленов..., с които
осъмвахме в коментари.

Тази година за първи път на
тържественото откриване на
форума по червената пътека не
мина вечно усмихнатият Нико-
ла Анастасов. Показаният клип
за него, както и последното му
участие на екрана в Специал-
ната прожекция на документал-
ния филм “Призвание: актриса”
на Валентина Фиданова-Кола-
рова, по сценарий на Олга
Маркова, извикаха сълзи в очи-
те на зрителите. Прочувствено-
то похвално слово, което той
произнася за любимата си ко-
лежка и приятелка от студент-
ската скамейка, се оказва фи-
налната му значима изява. Не
съм чула през целия си живот
някой да разказва за свой ко-
лега с такова вълнение, обич и
съпричастност!...

Но да се потопим в обичай-
ното, наситено със събития ки-
новсекидневие на форума, в
неговата уникална атмосфера
на споделяне, дебати и спорове.
Бързам да започна с най-съще-
ствения за мен факт: прецизния
подбор на селектираните и в
конкурса, и извън него над 90
заглавия. В преобладаващата си
част те са стожери на съвремен-
ната духовност, която чезне с
всеки изминал ден, изтласквана
от агресивното нашествие на
безскрупулната комерсиализа-
ция с нейните субпродукти. Ек-
ранът ни потопява в безвремие-
то на посттоталитарните години,
на обречения “преход”, в който
продължаваме да вегетираме.
Тази политико-икономическа
ситуация принуди и българско-
то кино да се лута в лабиринта
на девалвация на ценностите; в
оковите на безпаричието, при-
низения критерий и уравнилов-
ката. Тя накърни достойнството
и обиди някои от най-категорич-
но доказаните ни творци.

По тази причина в самото
начало на най-общия ми ана-
лиз ще споделя радостта си от
Българската гала, която ни раз-
ведри с новата наша комедия
“Летовници” на Ивайло Пенчев
(когото помним от “Корави стар-
чета”, 2013 г.). Всички сме сви-
детели колко рядко се появяват
на екрана произведения на
този толкова труден жанр. Така
че явно нелепи съображения са
изключили успешния филм от
конкурсната програма. Ще го
дочакаме на фестивала на
българското кино “Златна роза”!
Важното е, че дори онези, кои-

то смятат комедията за недо-
статъчно сериозен жанр, одоб-
риха бликащата от хумор (при
това - не телевизионен!) твор-
ба. Незабравимото лято, което
неговите герои прекарват на
морския бряг, е изпъстрено с ко-
медийни ситуации и странни
обрати, водещи до неочаквани
преживявания. Тези емоции
поставят на изпитание предста-
вата на всеки от тях за себе си
и за щастието. Както нашите

зрители, така и чуждите гости
искрено се смяха и се забавля-
ваха с нелепиците на съвре-
менното българско общество.
Всъщност тази комедия се ока-
за и единственият представител
на хумористичния жанр на фе-
стивала.

Сред 12-те състезаващи се
в конкурса филми ще откроя
своето художествено-тематично
и сценарно предпочитание: “Ут-
ринна треска” (Унгария, Изра-
ел, Швеция) на безспорния май-
стор на унгарското кино Петер
Гардош, удостоен със Специал-
ната награда на журито за ре-

жисура. За мен тази вълнуваща
любовна драма в черно-бяло,
изградена в класически мани-
ер, с кинематографична култу-
ра и вкус, с ярки, запомнящи се
актьорски постижения и скром-
на високопрофесионална каме-
ра (оператор Ласло Сереги)
най-точно въплъщава духа на
този фестивал. Подаваната “на
хапки” драматургия, подчерта-
ваща уникалността на фабула-
та и персонажите, е образец за

изграждане на световно кино.
С нетърпение очаквахме за-

воювалия вече няколко престиж-
ни награди дебют “Мустанг” (ко-
продукция на Франция, Турция
и Германия) на младата турска
режисьорка, живееща в Париж,
Дениз Гамзе Ергювен (голямата
награда “Златна Афродита”).
Простичката фамилна история
за Лале и нейните четири сест-

ри, развиваща се в малко село
в Северна Турция в началото на
лятото, което предразполага към
волност и безгрижие, благода-
рение на умелата камера на
Давид Чизалет и Ерсин Гьок се
разгръща в общочовешка дра-
ма. Тя отправя към зрителя бо-
лезнен зов за свобода; трево-
жен апел срещу насилието над
човешката личност, срещу
принудата като метод за възпи-
тание в консервативно настро-

ените и днес патриархални сре-
ди, превръщащи родния дом в
истински затвор (където обре-
чените момичета “очакват” уре-
дени от родителите им брако-
ве). На екрана прозвучава
бунтът на сестрите срещу тра-
диционните окови на робското
примирение с волята на стари-
те - бунт в подкрепа на човеш-
кото право на личен избор в
любовта и в брака.

Заслужават внимание и дру-
гите дебюти в конкурсната про-
грама: “Хотел Проблемски” на
белгийския режисьор Ману
Риш, проследяващ любовната
история на двама имигранти
(Бипул и Лидия), развиваща се
през декември миналата годи-
на в Центъра за предоставяне
на убежище в сърцето на Брюк-
сел; както и “Химиотерапия” на
поляка Бартош Прокопович и
“12 месеца в един ден” на мла-
дата холандка Маргот Шаап,
отбелязан тук с почетен диплом.
И трите творби на начеващи
автори разкриват днешното
трескаво състояние на една
объркана, безпомощна Европа,
в която младите се лутат без-
перспективно, напосоки, без да
знаят къде отиват.

Близо до тяхната тревожна
атмосфера е и румънският филм
“Букурещ non stop”, сниман за
22 дни от известния режисьор
Дан Кишу, автор на 7 независи-
ми творби. Неговите две пре-
дишни произведения - “Да пре-
следваш дъгата” и “Deja vu”, се
помнят от конкурсните програ-
ми на този фестивал. Сега чети-
рите случки с обикновени хора,
въвлечени в необикновени си-
туации, се пресичат в едно квар-
тално денонощно магазинче. И
така магазинерът Ахим се явя-
ва не само обединително зве-
но, но и съдник на техните от-
ношения. Макар и не центра-
лен, образът на Полковника във
филма бе отличен с наградата
за най-добра мъжка роля,
присъдена на Йон Бесою.

По отношение на наградата
за най-добра женска роля у мен
буди недоумение позицията на
журито да “размие” приза меж-
ду седем актриси от два филма,
още повече, че изпълненията
им далеч не са равностойни. От
една страна, този факт обезце-
нява реалната стойност, а от
друга, “звучи” като лесно спра-
вяне със ситуация, в която лип-
сва ярък, открояващ се талант.

Рядка естетическа наслада
за ценителите на седмото изку-
ство бе втората кинотворба на
Паула Ортиз “Невестата” (Испа-
ния, Турция, Германия) - екрани-
зация по пиесата “Кървава сват-
ба” на Федерико Гарсия Лорка,
проследяваща майсторски, със
стил и вкус, историята на един
любовен триъгълник (двама
мъже и една жена). Режисьорка
с мащабен замах; отлична ка-
мера на Мигел Амоедо, “броди-
раща” съдбите на героите - така
се е получила не илюстрация
към гениалния текст на Лорка, а
екранна кинопоема за любовта
и страданието.

Своеобразно откритие на
фестивала бе четвъртият филм
на руската режисьорка Анна
Меликян “За любовта”, удосто-
ен с почетен диплом на журито
и с наградата на гилдия “Крити-
ка” към СБФД. Той предлага
оригинална, твърде любопитна
гледна точка към темата, вълну-
ваща всички поколения. Тази на
пръв поглед странна лекция за
любовта се базира върху пси-
хологията и химията на взаим-
ното привличане. Екранният
разказ обединява няколко лю-
бовни истории за двойки, които
са убедени, че отношенията им
са по-специални, изключител-
ни. В крайна сметка смисловия
акцент долавяме от думите, из-
речени от първата двойка: “Да
се прибираме у дома. Да си
живеем живота.” И всичко оста-
ва по старому.
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Между блондинки:
- Намерих си много хубава

работа - нищо не трябва да пра-
вя, само бърборя и плащат доста
прилично.

- И какво работиш?
- Модел.
- Рисуват картини с теб или те

снимат за календари?
- Не, пишат вицове за мен...

АНТОНИНА ЗЕТОВА,
бивша волейболистка
АПОСТОЛ ДИМИТРОВ,
член на НС на БСП
БОРИСЛАВ ЦЕНОВ, писател
ВИОЛЕТА ДОНЕВА, актриса
ВОЙН ВОЙНОВ, футболен треньор
Доц. д-р ГИНКА ЧАВДАРОВА,
изпълнителен директор
на Националното сдружение
на общините в България
ДИМИТЪР БУЮКЛИЙСКИ-МИЧИ,
художник
О.з. вицеадмирал
ДИМИТЪР ПАВЛОВ,
морски офицер, политик
ИСКРА МИХАЙЛОВА-КОПАРОВА,
евродепутатка
ИСКРЕН ПЕЦОВ, композитор и певец
Проф. ЙОРДАН КОЛЕВ, композитор,
музикален педагог
ЛЮБОМИР ПЕЕВСКИ, драматург
САШО ДОНЧЕВ, бизнесмен

ФИЛМОВ ПОДЛЕЗ ОТКРИВАТ
В СОФИЯ НА 19 СЕПТЕМВРИ

7
Св. мчк Созонт (Предпразненство на

Рождество Богородично)
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Големият финал на “Мис Национа-
лен отбор” ще се състои на 20 ноем-
ври, от 21 ч., в “Булстрад Арена”, Русе.
Една от победителките в конкурса ще
има възможност да представи Бълга-
рия на международната надпревара
за красота “Мис Вселена”.

Талисманите на Националните от-
бори по футбол, баскетбол и волейбол
ще бъдат избрани за трети път. Както
в предишните издания, и в тазгодиш-
ното момичетата ще дефилират на
изцяло авторска българска музика,
изпълнена на живо от избрани артис-
ти. По време на грандиозния финал на
сцената ще се качат Pavell & Venci
Venc, Орлин Павлов, Калин Вельов,
Нина Николина, Михаела Маринова и
Пламен и Иво. Специално за всички
русенци в програмата ще участва и
Габриела Йорданова, която е родом
от града и беше нашият представител
на “Детска Евровизия 2015”.

“Няма да променяме формата, кой-
то през годините се доказа като успе-
шен и атрактивен за зрителите.
В Русе ще видим шоу на високо ниво,
с участието на хитови музиканти и кра-
сиви претендентки за титлите “Мис На-
ционален отбор”. Гарантираме на
всички в залата, че емоцията на живо
ще бъде незабравима”, споделя
създателката на конкурса Маги
Вълчанова.

Билетите за шоуто са в продажба
в мрежата на Eventim и онлайн на
цени между 15 и 40 лв. За деца до
8-годишна възраст, групи над 5 души
и лица в неравностойно социално по-
ложение са предвидени отстъпки.

Варна се потапя
в анимационно море

орската ни столица
отново се потапя в
завладяващия свят
на анимацията.

109 заглавия участват в конкурсната част
на 12-ото издание на световния фестивал

Музикантите от група “Оратни-
ца” на 16 септември ще се качат
на сцената на “Маймунарника”,
като всеки закупен билет за кон-
церта е малка, но важна част от
сумата за новия бус. Специални
музикални гости са популярният
бийтбоксър Skiller и DJ Dharba.

След 7 успешно реализирани
турнета за 7 месеца концертният
километраж на “Оратница” навъртя
сериозна цифра. Само за тази го-
дина са налице 30 000 км пътува-
ния по суша. Освен поканите за
участия нараства и багажът на
групата - музикантите имат пове-

„Оратница” се моторизира след 365 концерта без бус
че апаратура и инструменти за
изявите си. По време на турнетата
момчетата са стигнали до извода,
че “бусът е тяхната крепост”.

“Очакват ни още много концер-
ти и километри и затова след 365
изяви решихме, че е време да се
моторизираме. Трябва ни бус, с
който удобно и бързо да доставя-
ме етно бас до всяка точка на
света, където има асфалт (може и
без асфалт)”, сподели Християн
(кавал, мелодика, вокали).

Първите 365 билета за концер-
та на “Оратница” на 16 септември
са по 10 лв.

Звездите на руската рок
музика “Любэ” радват фено-
вете си с хитове повече от
27 години, но мистерии и
неочаквани събития обгръ-
щат историята на гениални-
те музиканти. Любимците на
Русия са преживели някол-
ко тежки загуби - те се раз-
делят по нелеп начин с че-
тирима членове на групата.

Първата неразрешена
загадка около “Любэ” се
заплита през 1993 г., кога-
то този свят напуска кита-
ристът Вячеслав Терешо-
нов. Твърди се, че смъртта
му е вследствие от злоупо-
треба с наркотици. На не-
гово място идва Сергей
Перегуда. 1996 г. също е

които ще ги дарят с мигове
на истинска красота, любов,
доброта и щастие”, заяви
Пенчо Кунчев, част от орга-
низаторите от Сдружение
“Световен фестивал на ани-
мационния филм”.

В конкурсната програма
на 12-ото издание на Светов-
ния фестивал на анимацион-
ния филм Варна 2016 ще
участват творби, селектира-
ни от международна комисия
в 5 категории: най-добър
пълнометражен филм, най-
добър късометражен филм,
най-добър студентски филм,
най-добър детски анимацио-
нен филм и най-добър филм,
част от телевизионна серия.
Лентите ще бъдат оценявани
от международно жури.

Сред най-очакваните ак-
центи в тазгодишната кон-
курсна програма са 4-те
пълнометражни чуждестран-
ни заглавия (16+): “Вълшеб-

ната планина”, “Психонавти,
забравените деца”, “Момче-
то фантом” и “Кикорики: Ле-
генда за златния дракон”.
Многократно награждавани
на най-големите световни
форуми, тези филми ще са
ексклузивни премиери за
родния зрител, които не мо-
гат да бъдат видени другаде.

Не по-малко вълнуващо
ще е и българското участие
на фестивала: “От конец до
игла”, “Наркотик”, “Само
моя”, “Имаго”, “Дъждовни
червеи”, “Пътуваща страна”,
“Мъничка” и “Крушата”. А в
конкурсната програма “Ани-
мация за деца” ще се състе-
зава “Една кратка история”.
От Канада се включва и на-
шумелият български режи-
сьор Теодор Ушев с филма
“Сляпата Вайша” по едно-
именния разказ на Георги
Господинов.

Организаторите са под-

готвили и богата извън кон-
курсна програма с вход сво-
боден. Разнообразна пано-
рама с 18 филма от цял свят
ще покаже заглавията, кои-
то не са успели да влязат в
конкурса.

За малките зрители ще
има специална разширена
програма - Българска детска
панорама, и ще бъдат орга-
низирани две работилници.
Традиционно водената от
г-жа Карин Миралес (Фран-
ция) работилничка със сво-
боден вход ще се проведе в
залите на галерия “Графит”,
където малчуганите ще ра-
ботят с пластилин и глина и
ще снимат в обем. Ателие за
анимационно кино ще се
състои във Франкофонския
център Варна, а филмите на
малките участници ще на-
правят своята премиера на
церемонията по закриване
на фестивала на 11 септем-
ври в 19 ч.

Паралелно на фестивал-
ните дни ще бъдат открити и
три изложби.

МИСТЕРИИ СЪПЪТСТВАТ
ВЕЛИКАТА ГРУПА „ЛЮБЭ”

тежка за състава. В авто-
мобилна катастрофа заги-
ва бас китаристът Алек-
сандър Николаев. Негово-
то място заема Павел Уса-
нов. 19 април 2009 г. е
поредната трагична дата в
историята на формацията.
Тогава в катастрофа заги-
ва още една от емблема-
тичните фигури на “Любэ” -
беквокалистът Анатолий
Кулешов, на когото форма-
цията дължи хоровото зву-
чене и фолклорните моти-
ви в лиричните балади.

Тази година феновете
отново бяха в траур. Без да
дойде в съзнание, почина
четвърти член на групата -
40-годишният баскитарист
Павел Усанов, който бе
жестоко пребит. Усанов си
отива на същата дата, на
която трагично загива и
Анатолий Кулешов.

Въпреки тежките загуби,
групата продължава да
бъде на върха. Родната пуб-
лика ще може да се насла-
ди на музиката на “Любэ” в
най-мащабния й концерт
у нас на 10 декември в “Аре-
на Армеец”. Билети се про-
дават в мрежата на Eventim,
припомня Петя Митова от
“Моко сълюшън”.

ТАЛИСМАНИ
НА НАЦИОНАЛНИ
ОТБОРИ
ИЗБИРАТ В РУСЕ

Тийн сензацията Атанас Колев обещава да взри-
ви класациите със самостоятелен сингъл. Песента
носи предизвикателното заглавие “Обещавам”, а
премиерата на парчето ще е днес, 7 септември, в
канала на Facing The Sun в YouTube.

Топ артистът на “Стерео стая” е автор на музика-
та и текста на “Обещавам”, а бийт мейкър и музика-
лен продуцент е Васко Иванов-Dexter. Във видеото,
дело на Павлин Иванов-Bashmotion, участват краса-
виците от балет Nova и любими лица от българската
сцена - приятели на Наско, чиито имена засега ос-
тават в тайна.

След цяло лято, изпълнено с музика - турнета,
концерти, участия, Атанас Колев обещава есента да
е не по-малко интензивна, като междувременно
продължава обучението си по медицина.

Атанас Колев дава
обещание за нов хит

МММММ
Събитието, посветено на го-
лямото изкуство на раздви-
жените кукли и рисунки, за-
почва днес, 7 септември, в
19 ч., във Фестивален и кон-
гресен център Варна и ще
продължи до 11 септември,
когато ще бъдат обявени
лауреатите. За тези 5 дни жи-
телите и гостите на града ще
имат възможност да се на-
сладят на богата програма,
представяща най-доброто от
световната анимация, като
само заглавията, участващи
в конкурсната част (анимация
за деца, пълнометражна ани-
мация и късометражна ани-
мация), са 109 на брой.

“Надяваме се, че зрите-
лите ще открият в това чудно
и многообразно анимацион-
но море своите малки перли,
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На 07.09.2016 г. се навършват
5 ГОДИНИ от смъртта на

ХРИСТО
ИВАНОВ

ОБРЕШКОВ

От семейство

Добрите хора
не умират,

не се
превръщат в

пепел или в дим,
те винаги

оставят светла
диря

и честен път,
по който да

вървим.
ПОКЛОН

ПРЕД СВЕТЛАТА
МУ ПАМЕТ!
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Нашият „Безсмъртен полк”
Светът би потръпнал, ако види до портретите на загиналите
възрастни в съпротивата и тези на децата от Ястребино

Проф. Михо СЕМКОВ

Юбилейните чества-
ния на 70-годишнината
от победата над фашиз-
ма през Втората светов-
на война роди велико-
лепната идея за похода
на “Безсмъртния полк”,
чрез който човечество-
то да отдава вечна при-
знателност към паметта
на тези, които с цената
на живота си спасиха
света от “кафявата чума”.

В деня на победата на
митинги и манифестации
близки, роднини и при-
знателни потомци носят
портретите на загинали-
те както на фронтовете,
така и на участници в ан-
тифашистката съпротива
в окупираните територии.
В тяхна памет са издиг-
нати безброй паметници,
гранитни мемориални
комплекси, които призна-
телните потомци окичват
със свежи цветя.

Има обаче нещо
ново, велико, вълнуващо
и дълбоко трогателно в
“Безсмъртния полк”. На
9 май т.г. на Червения
площад в Москва навля-
зоха десетки хиляди,
които носеха над глави-
те си портретите на
хора, пролели кръвта си
в подстъпите към Моск-
ва, в геройската битка за
Сталинград, в необятни-
те степи, в боевете за
освобождаването на
Киев, Минск, Белград,
Будапеща, Виена, Пра-
га, Варшава и Берлин.
Сякаш загиналите бяха
излезли от братските
могили, осеяли Европа,
за да призоват нашата
съвест: “Хора, бдете!
Хора, воювайте, за да
няма втори и трети
“Безсмъртен полк”!” Иде-

Част от нашия “Безсмъртен полк” - Девети септември 2015 г., пред Братската могила в София

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

ята като вълна заля Ев-
ропа, САЩ и Канада.

В редиците на светов-
ния “Безсмъртен полк” са
около 60 милиона, заги-
нали по фронтовете и
съпротивата в тила. Къде
е мястото на геройски
загиналите български
офицери и войници, уча-
ствали във войната сре-
щу немците след септем-
ври 1944 г., и на българ-
ските участници в анти-
фашистката съпротива в
периода 1941-1944 г.?

Вярно е, че монархът
и фашисткото правител-
ство на Богдан Филов
изцяло поддържаха по-
литиката на военните
действия на Хитлерова
Германия. През 1940 г.
територията на страната
бе предоставена за сво-
бодно преминаване на
немски войски за окупи-

ране на Югославия и
Гърция. На 1 март 1941 г.
България официално се
присъединява към Трис-
транния пакт - Германия,
Италия и Япония, а на
13.ХII.1941 г. България
официално обявява вой-
на на САЩ и Англия. В
резултат на този безумен
акт англоамериканската
авиация за периода
1941-1944 г. хвърля над
страната около 45 000
бомби, убити са 1828
мирни граждани, ранени
са 2372 души, разруше-
ни са над 12 000 сгради
и са нанесени

щети за над
24 млрд. лева

Това са тъмните ис-
торически факти и съби-
тия, които хвърлят сянка,
срам и позор върху на-
шата страна.

Има обаче и други
факти и събития. Като
мощната антифашистка
съпротива в периода
1941-1944 г., героизмът
и пролятата кръв на хи-

ляди войници и офицери
по време на Отечестве-
ната война, които уско-
риха разгрома на наци-
стка Германия. Ръковод-
ството на въоръжената
антифашистка съпроти-
ва чрез създаване на
партизански чети за во-
дене на бойни партизан-
ски действия се поема от
Централния комитет на
Българската комунисти-
ческа партия в съюз с
БЗНС и други патрио-
тични организации.

Организирането на
въоръжена антифашист-
ка съпротива чрез парти-
зански отряди и бойни
групи става в условията
на жестока фашистка
диктатура. В борбата с
партизаните и участници-
те в съпротивата е
хвърлена елитна стохи-
лядна армия. Както и це-
лият състав на полицията
и създадената нова воен-
но-полицейска организа-
ция - държавна жандар-
мерия, многобройни
агенти, шпиони, провока-
тори и предатели. Дейст-

вията на тези въоръжени
държавни сили се харак-
теризират с груба брутал-
ност и дива жестокост.

В кървавата
борба са убити
9140 партизани
и 20 070 ятаци

запалени и опожарени
са 2139 яташки и парти-
зански домове. Фашист-
ката власт плаща на сво-
ите убийци по 50 000
лева за всеки убит участ-
ник в съпротивата. Неза-
висимо от кървавия фа-
шистки терор, антифаши-
стката съпротива не-
прекъснато се разраства,
като през лятото на 1944
г. придобива масов харак-
тер - над 40 партизански
отряди и чети и стотици
бойни групи с общ състав
над 30 000 бойци. Обек-
тивната историческа пра-
вда винаги категорично и
безусловно ще причисля-
ва тези бойци към огром-
ната армия на антихитле-
ристката коалиция. Чиста-
та и свята кръв на борци-

те от антифашистката
съпротива изми позора от
лицето на България, за-
лепен от фашисткото пра-
вителство.

Хилядите жертви в ан-
тифашистката съпротива,
както и 10 753-те бойци
от Българската армия,
загинали в Отечествена-
та война, са непоклатими-
ят фундамент на българ-
ския “Безсмъртен полк”,
допринесъл за разгрома
на фашизма. Няма място
за разделение на едните
от другите, както нераз-
делно ще лежат във веч-
ността в братските моги-
ли. Само хора със замъ-
глено от политическа зло-
ба и ненавист съзнание
биха могли да ги разде-
лят и да оскверняват име-
ната на светли личности,
наричайки ги “разбойни-
ци” и “терористи”.

Могат ли да си пред-
ставят удавените от зло-
ба души на каква небес-
на висота издигат българ-
ския “Безсмъртен полк”
Никола Вапцаров и раз-
стреляните заедно с него
на 23 юли 1942 г. в Гар-
низонното стрелбище в
София Антон Иванов, Ан-
тон Попов, Атанас Рома-
нов, Петър Богданов и
Георги Минчев? Светът
би потръпнал, ако види
до портретите на загина-
лите възрастни в съпро-
тивата и портретите на
децата от Ястребино,
разстреляни от фашист-
ката полиция, както и на
още 116 деца, избити по
време на съпротивата.

Ето защо, както на 9
май, Деня на победата,
така и на

9 септември -
българския Ден

на победата над
фашизма

трябва високо да издиг-
нем над главите си тех-
ните портрети.

Задълбоченият ана-
лиз на държавната поли-
тика, героичната въоръ-
жена борба и трагични-
те събития в България по
време на Втората светов-
на война показва, че
независимо от официал-
ната правителствена по-
литика на България като
сателит на Тристранния
пакт, нашият народ в
преобладаващата си
част показа политическа
зрялост, мъжество и от-
говорност за съдбата на
нацията. И с героичната
си борба допринесе за
разгрома на фашизма.

Хиляди са достойните
синове и дъщери, проле-
ли кръвта си по време на
съпротивата и по фронто-
вете на Отечествената
война. Техните имена са
съвестта и гордостта на
нацията. На техните мо-
гили и паметници при-
знателните поколения
винаги ще полагат цветя
в знак на дълбока почит
и преклонение. По тях
трябва да се равняваме,
с тяхната твърда стъпка
трябва да крачим. Защо-
то те остават завинаги
смелите бойци на нашия
“Безсмъртен полк”.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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по-топло и с повече слънце. Подобно разделе-
ние ще се получи заради наличието на бавно
подвижен циклон, чийто център се намира в
близост до страната ни на югозапад. Ще се
появи умерен вятър от изток. Максималните
температури ще бъдат от 19 до 22 градуса в
западните, ра-йони до 30, 31 градуса в източ-
ната част на Дунавската равнина.

В четвъртък и петък превалявания ще има наВ четвъртък и петък превалявания ще има наВ четвъртък и петък превалявания ще има наВ четвъртък и петък превалявания ще има наВ четвъртък и петък превалявания ще има на
места в западните райони и около планинитеместа в западните райони и около планинитеместа в западните райони и около планинитеместа в западните райони и около планинитеместа в западните райони и около планините
в тази част на страната. Дневните темпе-в тази част на страната. Дневните темпе-в тази част на страната. Дневните темпе-в тази част на страната. Дневните темпе-в тази част на страната. Дневните темпе-
ратури ще бъдат от 22 градуса по високитератури ще бъдат от 22 градуса по високитератури ще бъдат от 22 градуса по високитератури ще бъдат от 22 градуса по високитератури ще бъдат от 22 градуса по високите
западни полета до 32 градуса в централнитезападни полета до 32 градуса в централнитезападни полета до 32 градуса в централнитезападни полета до 32 градуса в централнитезападни полета до 32 градуса в централните
и източни части. Ще духа умерен, на моментии източни части. Ще духа умерен, на моментии източни части. Ще духа умерен, на моментии източни части. Ще духа умерен, на моментии източни части. Ще духа умерен, на моменти
временно силен изток-североизточен вятър.временно силен изток-североизточен вятър.временно силен изток-североизточен вятър.временно силен изток-североизточен вятър.временно силен изток-североизточен вятър.
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“≈À≈÷
ŸÂ ËÏ‡ÚÂ ‚˙Á-
ÏÓÊÌÓÒÚ ‰‡ ÔÓ-
ÒÚË„ÌÂÚÂ ÁÌ‡˜Ë-
ÚÂÎÌË ÛÒÔÂıË ‚

Œ¬≈Õ
œÎ‡ÌÛ‚‡ÈÚÂ ÚËı‡
‚Â˜Â ‚ ÒÂÏÂÈÒÚ-
‚ÓÚÓ. —Ú‡ÒÚË ÌÂ
ÒÂ ÔÂ‰‚ËÊ‰‡Ú, ÌÓ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
—˙‚ÏÂÒÚÌËÚÂ ÙË-
Ì‡ÌÒÓ‚Ë Ë ‰Û„Ë
Ô‡Ë˜ÌË ‚˙ÔÓÒË,
Ò‚˙Á‡ÌË Ò Î˛·ËÏ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œÂÁ ÚÓÁË ‰ÂÌ ÒÂ
ÛÒÏËı‚‡ÈÚÂ ÔÓ‚Â-
˜Â.  ÓÎÍÓÚÓ ÔÓ-ËÒ-
ÍÂÌ‡ Â ‡‰ÓÒÚÚ‡

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ŒÚÌÂÒÂÚÂ ÒÂ Í˙Ï
‰ÌÂ¯ÌË  ̌‰ÂÌ Í‡ÚÓ
Í˙Ï Ô˙Á‡ÎˇÌÂ Ì‡
ÒÍË ¯‡Ìˆ‡. ŸÓÏ

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÂÁ ˆˇÎÓÚÓ ‚Â-
ÏÂ ‰ÌÂÒ ˘Â ËÏ‡-
ÚÂ ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡
ÌˇÍ‡Í‚‡ Ù‡Ú‡Î-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
œÂ‰ÒÚÓË ‚Ë ÔË-
ˇÚÂÌ ‰ÂÌ Ë Ó˘Â
ÔÓ-ÔËˇÚÌ‡ ‚Â-
˜Â. ÕÂ ÔÓÁ‚ÓÎˇ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
Œ˜‡Í‚‡ÈÚÂ ÌÓ‚Ë
Á‡ÔÓÁÌ‡ÌÒÚ‚‡,
ÔËÁÌ‡ÌËˇ Ë Ó-
Ï‡ÌÚË˜ÌË Û‚ÎÂ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒ˙Î„Ó ‚ÂÏÂ ÒÚÂ
ÛÒÔˇ‚‡ÎË ÎÂÒÌÓ ‰‡
ÒÂ ÒÔ‡‚ˇÚÂ Ò
‚ÒË˜ÍÓ. »ÒÍ‡ÚÂ ÓÚ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡Î‡„Ó‰‡ÂÌËÂ Ì‡
ÔËÎË‚‡ Ì‡ ËÌÚÂ-
ÎÂÍÚÛ‡ÎÌ‡ ËÎË
ÙËÁË˜ÂÒÍ‡ ÂÌÂ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚Ë, ÚÓÎÍÓ‚‡ ÔÓ‚Â˜Â Ò˙·ËÚËˇ
˘Â Á‡‚˙¯‡Ú ÔÂÍ‡ÒÌÓ.

ÒÚÂ ‰ÓÒÚË„Ì‡ÎË ‚˙ı‡, ÌÂ ÏÓÊÂ
‰‡ ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂÚÂ.

‚‡ÈÚÂ Ì‡ ÌËÍÓ„Ó ‰‡ ‚Ë ˇ
‡Á‚‡ÎË.

˜ÂÌËˇ. ƒÂÌˇÚ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌËˇ.

ÌÓÒÚ. ÕÂ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‚‡ÈÚÂ Ò˙‰·‡-
Ú‡, Ô‡‚ÂÚÂ Í‡Í‚ÓÚÓ Úˇ·‚‡.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ ·Ë ·ËÎÓ ÁÎÂ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚÌÓ ‚ÂÏÂ
‰‡ ÓÒÚ‡ÌÂÚÂ Ì‡Ò‡-
ÏÂ Ò˙Ò ÒÂ·Â ÒË -

‡ÁıÓ‰ÂÚÂ ÒÂ, ÔÓ˜ÂÚÂÚÂ ËÎË
ÔÓÒÎÛ¯‡ÈÚÂ ÏÛÁËÍ‡.

 Œ«»–Œ√
Õ‡Ô˙ÎÌÓ ‚ÂÓˇÚ-
ÌÓ Â ‰‡ ÒË ‰‡‰ÂÚÂ
ÒÏÂÚÍ‡, ˜Â ÌÂ˘‡-
Ú‡ ÌÂ Ò‡ ÚÓÎÍÓ‚‡

‡·ÓÚ‡Ú‡. ”ÒÔÂ¯ÌË ˘Â ·˙‰‡Ú
Ò˙·ÂÒÂ‰‚‡ÌËˇÚ‡ Ë ÒÂ˘ËÚÂ.

ÊË‚ÓÚ‡ ÔÓ‚Â˜Â, Á‡ ‰‡ „Ó ÔÓÒÚË„-
ÌÂÚÂ Á‡ÂÏÂÚÂ ÒÂ Ò ÊÂÎ‡ÌÓÚÓ.

„Ë  ̌ ˘Â ÏÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ
ÔÓÎÂÁÌË ÌÂ˘‡ Á‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ.

Á‡ ÒÏÂÚÍ‡ Ì‡ ÚÓ‚‡ ˘Â ÔÓÎÛ˜Ë-
ÚÂ ‰Û¯Â‚Ì‡ ÚÓÔÎÓÚ‡.

˜Ó‚ÂÍ, ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÓÍ‡Ê‡Ú
ÒÎÓÊÌ‡ ÚÂÏ‡ Á‡ Ó·Ò˙Ê‰‡ÌÂ.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

05.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ,
‚ÍÛÒÌÓ –Â-
ˆÂÔÚ‡ Ì‡
‰ÂÌˇ/Ô/

06.00 œ˙ÚÛ‚‡ÌÂ ‚
ÏËÌ‡ÎÓÚÓ 3-

05.10 ì«ÂÏˇ Ì‡
˜ÂÒÚÚ‡î /
Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î

06.00 ì—Ï˙ÙÓ‚ÂÚÂî - ‡ÌËÏ‡-
ˆËˇ

06.30 ìÃˇÒÚÓÚÓ.BGî - ÚÛËÒ-
ÚË˜ÂÒÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
- ‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

13.30 ì—Â‚Â ˛„î - ÒÂË‡Î, Ò.
1, ÂÔ. 71

14.30 ì—ËˇÈÌ‡ ÎÛÌ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 140,141

15.30 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1378-1380

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-

Ë‡Î, Ò.1, ÂÔ. 18
18.00 Õ‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ ìÃ‡Ï‡

„ÓÚ‚Ë ÔÓ-‰Ó·Âî - ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ Ò˙ÒÚÂÁ‡ÌËÂ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì ‚‡Ú‡Î˙Ú Ì‡ ·Ó„‡ÚË-
ÚÂî - ÒÂË‡Î, Ò.2 ,ÂÔ.
44

21.30 ìÃ˙Ú‚‡ ÚÓ˜Í‡î - ÒÂË-
‡Î , Ò.1, ÂÔ.18,19

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.10 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî
- ÒÂË‡Î, Ò. 3, ÂÔ.17

01.00 ì«ÂÏˇ Ì‡ ˜ÂÒÚÚ‡î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 160

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î/Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡-
‚‡ —ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰˙  ‡‰ËÂ‚

03.50 ì—‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÏÓˇ ÊË-
‚ÓÚî /Ô./ - ÒÂË‡Î

06.20 ì«‰‡‚ÂÈ,
¡˙Î„‡Ëˇî -
Ò Û Ú  Â ¯ Â Ì
·ÎÓÍ

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî

05.00 ÕÓ‚ËÌË

05.05 ìÃÓ‰Ì‡

ÔËÒ˙‰‡î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ NOVA
11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ
12.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
12.30 ìœÓ‰ÎË Í‡ÏÂËÂÍËî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
13.30 ìÃÓˇÚ‡ Í‡Ï‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
16.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
16.30 ìÃ‡ÎÍ‡Ú‡ ·ÛÎÍ‡î - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ
17.55 ì“Â„ÎÂÌÂ Ì‡ ÀÓÚÓ 5 ÓÚ

35 - ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÚÓÔÍ‡î
18.00 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ, ËÁ·‡ÌÓ
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—˙‰·Ë Ì‡ Í˙ÒÚÓÔ˙Úî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
21.00 ì’‡‚‡È 5-0î (ÔÂÏËÂ-

‡) - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6
ÒÂÁÓÌ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ NOVA
22.30 ì—ÓÙËˇ - ƒÂÌ Ë ÕÓ˘î

(ÔÂÏËÂ‡) - e‡ÎËÚË
ÒÂË‡Î

23.00 ìÕÂÛˇÁ‚ËÏËˇÚî- Ò Û˜.
Ì‡ ¡ÛÒ ”ËÎËÒ, —‡Ï˛ÂÎ
ƒÊ‡ÍÒ˙Ì, –Ó·ËÌ –‡ÈÚ,
—ÔÂÌÒ˙ “ËÈÚ  Î‡Í Ë
‰.

01.10 ì¬˙ÚÂ¯ÂÌ „Î‡Òî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

02.10 ì—˙‰Â·ÂÌ ÒÔÓî - ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ, ËÁ·‡ÌÓ /Ô/

03.30 ì–ËÚ˙Ï˙Ú Ì‡ ÏÂ˜ÚËÚÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

04.30 ìœÓÒÚË ÏËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ /Ô/

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË

09.10 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

09.55 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚Ó!î

10.55 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

12.00 ÕÓ‚ËÌË

12.15 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

13.20 ì“‡·ÎÂÚÍ‡î

14.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË

15.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

16.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

19.00 ì»Á·ÓË 2016î

19.50 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ¬ÂÏÂ

21.35 —ÂË‡Î: ìƒ‡ Ì‡‰Û¯Ë¯

ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂî

23.30 »„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ: ì–ËÚ‡î

01.05 ìÕËÌ‡ ”„‡ÌÚ, ÚË ÍÓÚÍË

Ë ‰‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂî

02.00 ìÕ‡Ò‡ÏÂ Ò ‚ÒË˜ÍËî

02.45 ìÃ˙ÊÍÓ/ΔÂÌÒÍÓî

03.30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

04.25 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î

ÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñÁóðãàñ
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·ÂÁÌ‡‰ÂÊ‰ÌË, ÍÓÎÍÓÚÓ ÒÂ ÓÔËÚ-
‚‡Ú ‰‡ „Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ÓÍÓÎÌËÚÂ.

ÒÂËÂÌ ‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ
ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ, 2015„./
, 1 ˜‡ÒÚ

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ »ÌÙÓÏ‡-
ˆËÓÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.15 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò  ÛÎÚÛ‡

»ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ
·ÎÓÍ

10.30 »ÒÚÓËˇ.bg  ‡È Ë Ì‡˜‡-
ÎÓÚÓ ‚ ÂÒÂÌÚ‡ Ì‡ 1918„./
Ô/

11.30 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÂÌ ÍÓÌÚÓÎ

ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ Õ‡-
Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ

14.55 œ˙‚‡ Î˛·Ó‚ Ú‚ ÙËÎÏ /
¿‚ÒÚ‡ÎËˇ, 2010„./, Â-
ÊËÒ¸Ó  ÎÂ˙ √ÓÏ‡Ì, ‚
ÓÎËÚÂ: »Ì‰Ë‡ œÂÈÌ, ÕËÍË
¬‡Ì ƒ‡ÈÍ, ƒÊÂÒ À‡ÈÌ„ Ë
‰.

15.15 —‚ÂÚËˆËÚÂ Ú‚ ÙËÎÏ /111
ÂÔËÁÓ‰/

16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.40 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.55 ¬‡Ì„ÂÎËˇ 12-ÒÂËÂÌ Ú‚

ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ‰ÛÍˆËˇ,
2013„./, 1 ÂÔËÁÓ‰, Â-
ÊËÒ¸Ó —Â„ÂÈ ¡Ó˜ÛÍÓ‚,
‚ ÓÎËÚÂ: ≈ÎÂÌ‡ flÍÓ‚ÎÂ-
‚‡, »ËÌ‡ –‡ıÏ‡ÌËÌÓ‚‡,
Õ‡Ú‡ÎËˇ ÕËÍÓÎ‡Â‚‡ Ë ‰.

17.50 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 Õ‡Í‡‡Ì ‰‡ Á‡ÏÎ˙ÍÌÂ:

√ÂÓ„Ë Ã‡ÍÓ‚ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /ÍÓÔÓ‰ÛÍ-
ˆËˇ, 2013„.

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00  ÓÏËÒ‡ ÃÓÌÚ‡Î·‡ÌÓ:

”ÒÏË‚Í‡Ú‡ Ì‡ ¿Ì‰ÊÂÎËÍ‡
Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /»Ú‡ÎËˇ

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 œÓ‰ ÔËÍËÚËÂ 4 Ú‚ ÙËÎÏ

/5 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ

–ÂˆÂÔÚ‡ Ì‡ ‰ÂÌˇ/Ô/

ÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíàÂàðíà
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нес в западните и особено в югозапад-
ните райони ще превалява, вече на ме-
ста и по-интензивно, докато на изток ще
остане почти без валежи, значително
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ФУТБОЛ

резултати

кратки

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Швеция -

Холандия
22.00 Челси - Бърнли

Световни
квалификации
Зона Европа, I кръг

Група С: Сан Марино - Азер-
байджан 0:1; Чехия - Северна Ир-
ландия 0:0; Норвегия - Германия
0:3; Група D: Грузия - Австрия 1:2;
Сърбия - Ейре 2:2; Уелс - Молдова
4:0; Група Е: Дания - Армения 1:0;
Казахстан - Полша 2:2; Румъния -
Черна гора 1:1; Група F: Литва -
Словения 2:2; Словакия - Англия
0:1; Малта - Шотландия 1:5; Група
G: Израел - Италия 1:3; Испания
- Лихтенщайн 8:0; Албания - Ма-
кедония 2:1; Група I: Хърватия -
Турция 1:1; Финландия - Косово
1:1; Украйна - Исландия 1:1

Слаб интерес към
националите снощи

Със слаб откъм фенове ин-
терес бе белязана снощи све-
товната квалификация между
България и Люксембург. На сре-
щата на Националния стадион
се събраха около 4000-5000 зри-
тели. Това обаче не попречи на
полицията да затвори за дви-
жение улиците около “Васил
Левски” и допълнително да за-
трудни движението в послед-
ния почивен ден.

Антонио
Кандрева

(вторият
вдясно)

удвоява от
дузпа в 30-
ата мин. за

победата на
Италия над

Израел с 3:1
в мач от

група G на
световните

квалификации.
Другите
голове в

Хайфа
вкараха

Грациано
Пеле (14)

и Чиро
Имобиле (82),
а почетно за

домакините
се разписа

Тал Бен
Хаим (34)

Ботев Пд е осигурен фи-
нансово до зимата. С помощ-
та на рекламни договори “ка-
нарите” ще успеят да
довършат есенния дял от
шампионата. Очаква се до-
сегашните шефове Румен
Чандъров и Георги Самуи-
лов да изплатят заплатите
на футболистите за август и
септември. Вероятно в “Ко-
матево” ще свият разходите
за заплати на футболисти и
ще се залага на доста юно-
ши от школата. Президентът
на клуба Ангел Палийски
пък се е опитал да внесе
спокойствие в съблекалнята.
Той е заявил на футболисти-
те, че иска от тях да се раз-
дадат в мачовете и ако тряб-
ва, да умрат на терена, за
да могат да напълнят отново
трибуните. “Вие ще сте ката-

Снимка БГНЕС

Ботев осигурен
до зимата
„Канарчетата” търсят нов собственик след оттеглянето
на Румен Чандъров и Георги Самуилов

лизаторът за случващото се
в Ботев Пловдив! За заплати
не мислете, има ръководст-
во, което ще мисли за това”,
казал Палийски.

Скоро организираните
фенове ще получат и акци-
ите на клуба от Чандъров и
Самуилов. В понеделник
двамата обявиха, че се от-
теглят, защото не може да
си позволят да инвестират в
клуба, и да бъдат ръководе-
ни от група гамени. Те ще
продължат да помагат на
школата, но за момента не
се знае докога.

Чандъров и Самуилов
обосноваха решението да
напуснат “Колежа” с “нагне-
тяването на напрежение” от
привържениците. Връхната
точка беше при представя-
нето на Николай Митов за

треньор. Тогава група запа-
лянковци го нападна с ви-
кове “говедо” и му дадоха
метла, за да се измете сам.
Последва бързо извинение,
което обаче не разколеба
бизнесмените.

“Това, което ни накара
да станем част от Ботев,
бяхте именно вие и вашата
неизчерпаема енергия.
Именно тя запали искрата
в нас. За съжаление съща-
та тази “енергия” разруши
отношенията помежду ни.
Ние сме хора с достойн-
ство, доказали сме се в
това, което работим, и не
приемаме някой ултиматив-
но да нарежда какво и как
да правим.

Колко от вас са били
треньори, мениджъри, ди-
ректори, за да видят и знаят

как се случват нещата отвъ-
тре? Колко от вас са пла-
щали някога заплати? За-
почнеш ли да управляваш
един бизнес, един отбор -
нещата стоят по друг начин.
Кой управлява, кой кадрува
в отбора - ние или вие?! От-
теглянето ни ще е постепен-
но. Дано вашият модел да
се окаже по-успешен”, съоб-
щиха Чандъров и Самуилов.

Довечера фенове ще се
съберат на среща в “Кома-
тево”, за да дискутират
бъдещето на клуба. “Сега
повече отвсякога е нужно
да покажем нашата сплоте-
ност и в духа на толерант-
ния и ползотворен диалог,
да намерим най-правилния
и верен път за излизане от
поредната криза”, съобщи-
ха “бултрасите”.

Гриша Ганчев
опитва да върне и
Данило Асприля в
България.  27-годиш-
ният колумбиец на-
прави фурор с пред-
ставянето си в бъл-
гарското първенство с
екипа на Литекс, като
в 57 мача отбеляза 22

Левски прибра юношата си Галин
Иванов. Последните месеци халфът е
без отбор, след като не можа да се
разбере за нов договор с турския
Самсунспор. За момента играчът само
ще се подготвя със “сините” и ако
бъде одобрен от треньорския щаб, ще
подпише договор. По същата схема
на “Герена” тренира и защитникът
Виктор Генев. Треньорът Люпко Пет-
рович даде шанс за изява и на два-
мата в контролата с Локо Сф в “На-
дежда” снощи.

ЦСКА-София връща и Асприля в България
гола. През зимата той
замина в Ал Аин
(ОАЕ), а “оранжевите”
прибираха за него
над 2 млн. евро. Ара-
бите пък му дадоха
заплата от 4,2 млн. лв.
за 3-годишен кон-
тракт.

Именно този дого-

вор спира Асприля за
“Армията”, но ръковод-
ството на ЦСКА-Со-
фия все още не е от-
писало преговорите.

Миналата седмица
Ганчев върна в родно-
то първенство и друга
бивша звезда на Ли-
текс - Вилмар Джор-

дан, който обаче не е
играл футбол от нача-
лото на годината.

В същото време от
ЦСКА-Сф преговарят
и с румънския нацио-
нал Корнел Рапа. 26-
годишният футболист
е централен защит-
ник и в момента е сво-

боден агент.
За сигурен на “Ар-

мията” се смята и
Станислав Манолев.
29-годишният бек
така и не можа да си
намери отбор в чуж-
бина и е предпочел
да заиграе в отбора
на Ганчев.

Левски прибра
Галин Иванов

Нападателят Илиян Мицански позира с
екипа на Левски, след като подписа до
края на сезона

Снимка LEVSKI.BG

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹70

6 от 49
Числа: 12, 20, 29, 31, 39, 47
I гр. (6) няма
II гр. (5) 12 по 2360,30 лв.
III гр. (4) 429 по 66 лв.
IV гр. (3) 8597 по 4,60 лв.
ДЖАКПОТ: 2 785 989,54 лв.

6 от 42
Числа: 3, 14, 16, 27, 41, 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 11 по 1563,40 лв.
III гр. (4) 603 по 28,50 лв.
IV гр. (3) 9656 по 2,50 лв.
ДЖАКПОТ: 1 481 793,09 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ
Числа: 1, 8, 12, 26, 28
I гр. (5) 2 по 11 888,30 лв.
II гр. (4) 276 по 86,20 лв.
III гр. (3) 7721 по 4,10 лв.
II ТЕГЛЕНЕ
Числа: 9, 13, 19, 25, 30
I гр. (5) 4 по 5944,20 лв.
II гр. (4) 500 по 47,60 лв.
III гр. (3) 10 672 по 3 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
Позиция: 3, 7, 8
Цифра: 7, 3, 0
I гр. (3) 22 по 748,30 лв.
II гр. (2) 2525 по 6,50 лв.

ЗОДИАК
Числа: 1, 23, 34, 40, 46 +9
I гр. (5+1) няма
II гр. (5) няма
III гр. (4+1) няма
IV гр. (4) 4 по 500 лв.
V гр. (3+1) 22 по 100 лв.
VI гр. (3) 173 по 10 лв.
VII гр. (2+1) 343 по 5 лв.
VIII гр. (1+1) 2227 по 1,50 лв.
IX гр. (2) 3126 по 1 лв.
X гр. (0+1) 4082 по 1 лв.
ДЖАКПОТ: 3 000 000 лв.

тото
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Ботев Пд
осигурен
до зимата

гледайте

ПО БНТ HD
БАСКЕТБОЛ

17.55 България -
Косово (мъже)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ

16.00 Обиколка
на Испания

ТЕНИС
19.00 и 22.00 US Open

Световният №2 Анди Мъри даде
само пет гейма на Григор Димитров
(№24) на 1/8-финал на US Open. Брита-
нецът затвори срещата с 6:1, 6:2, 6:2 и
уверено крачи към финала на послед-
ния за годината турнир от Големия
шлем. Олимпийският шампион от Лон-
дон и Рио приключи мача за 2,03 часа
игра след тотална доминация на цент-
ралния корт. Мъри доминираше при
началния удар, като показа и голяма
успеваемост при възможностите за про-
бив. Той спечели 7 от 11-те точки, а
Гришо взе сервиса на съперника само
един път - в началото на втория сет.
Димитров в същото време направи 43
непредизвикани грешки срещу 23 на
съперника, а печелившите удари бяха
13 срещу 28. Гришо направи едва 2 аса,
и то в самия край на мача, като в също-
то време имаше цели 6 двойни грешки.
Първият му сервис влизаше в 62% от
случаите, но той печелеше едва 53%

Мъри даде пет
гейма на Гришо

Григор Димитров
връща топката
от форхенд при

загубата от Анди
Мъри на 1/8-финал на

US Open с 0:3 сета

Българинът прогресира в ранглистата

Снимка БГНЕС

от точките при вкаран първи сервис.
Това беше десетият двубой помеж-

ду им, а за хасковлията загубата от
шотландеца бе седма. В последната им
среща българският тенисист се наложи
с 6:7 (1), 6:4, 6:3 в “Мастърс”-а в Маями
в края на март. За място на 1/2-финал
Мъри ще играе с Кей Нишикори (Яп,
№7), който победи с 6:3, 6:4, 7:6 (4) Иво
Карлович (Хърв, №23).

“Хубаво беше да изиграя вечерен
мач на тази арена, но съм разочаро-
ван от неговия изход. Мисля, че в по-
следните пет или шест седмици се
справям добре в тренировките, а освен
това спечелих и няколко много важни
мача. Сега обаче бях тотално изтощен
и физически, и психически. Може би
бях малко притеснен от срещата ми с
Мъри в основен мач за вечерта, но пък
това ми даде безценен опит. В момен-
та Анди просто е най-добрият и заслу-
жава всичките суперлативи за играта

си”, призна българинът.
“Григор определено подобри играта

си през последните няколко седмици и
можем отново да го видим на нивото,
на което е способен да играе. Очаквах
мачът да бъде много труден и бях под-
готвен за това. Играх изключително
добре и сервисът ми беше непробива-
ем, когато изоставах в резултата. На-
правих и малко непредизвикани греш-
ки, което затрудни допълнително Гри-
гор”, каза Мъри.

От миналогодишното участие Дими-
тров имаше да защитава 45 т., а сега
заслужи 180 т. Той ще прибави 135 т. и
по всяка вероятност ще прогресира до
21-вата позиция в понеделник. Послед-
ните два месеца българинът е във
възход, след като в края на юли беше
40-и в света, но със солидното си пред-
ставяне на “Мастърс”-ите в Индиън Уелс
(1/2-финал) и в Торонто (1/4-финал),
както и достигането до 1/8-финал на US
Open, се доближи максимално до завръ-
щане в топ 20.

Джулия Терзийска
обърна румънката Оа-
на Джорджета Сими-
он с 5:7, 6:3, 6:2 на
старта на “Алианц Къп”
в София ($25 000).
Българката затвори
срещата на най-голе-

Терзийска обърна румънка в София

Гимнастичката Цветелина
Стоянова е изписана от
спешната болница “Пирогов”
в понеделник. Участничката
в националния ансамбъл по
художествена гимнастика
постъпи в лечебното заведе-
ние на 14 юни в много тежко
състояние след падане от
шестия етаж на жилищен
блок. Грацията е с възстано-
вени всички функции. Оттук
нататък и предстоят рехаби-
литационни процедури, кои-
то ще бъдат поети от феде-
рацията по художествена
гимнастика. По време на ле-
чението са й направени ня-
колко операции. Първата жи-
вотоспасяваща е извършена
от екипа на д-р Илиев от
Първа хирургия, а последва-

Шахматистите на Бълга-
рия записаха победа и за-
губа в IV кръг на Олимпиа-
дата в Баку. Мъжкият отбор
загуби от Грузия с 1:3 т., а
женският разби Коста Рика
с 4:0.

Мъжете, които до този
момент имаха две победи и
едно равенство, отстъпиха,
след като на първа и втора
дъска Веселин Топалов с
черните и Момчил Николов
с белите претърпяха пора-
жения от Баадур Йобава и
Михеил Мчедлишвили. На
трета и четвърта дъска Ва-
лентин Йотов и Красимир
Русев завършиха реми
съответно срещу Леван
Панцулая и Торнике Сани-
кидзе.

Изписаха гимнастичката
Цвети Стоянова

Шахматистите с победа
и загуба на Олимпиадата

Още шахмат
в утрешния брой

мия турнир за година-
та в столицата за мал-
ко повече от два часа
игра.

В основната схема
играят още четири
българки, които започ-
ват участието си на

сингъл днес. На корто-
вете на ТК Левски по-
ставената под №1 Иза-
белла Шиникова стар-
тира срещу Кирин
Льомоан (Хол). №2
Виктория Томова сре-
ща София Ковалец

(Укр), а преминалата
през квалификациите
националка Диа Евти-
мова ще спори с Лу
Бруло (Фр). Получила-
та “уайлд кард” дър-
жавна вицешампионка
Петя Аршинкова пък

започва срещу друга
тенисистка с покана от
организаторите - Кон-
станце Щепан (Гер).
Ани Вангелова пък
загуби катастрофално
с 0:6, 0:6 от Катинка
фон Дайхман (Люкс).

щите неврохирургични - от
проф. Николай Габровски.

“БФХГ е осигурила и ор-
ганизирала следващия етап
от възстановяването на Цве-
телина Стоянова.

Благодарим на всички за
съпричастността и се надя-
ваме на отговорно поведе-
ние на медии, познати и фе-
нове към Цветелина, имайки
предвид крехкото състояние,
в което тя все още се намира.
БФХГ желае бързо възста-
новяване на Цвети и уверява
многобройните й фенове, че
ще бъде до нея в трудните
моменти до пълното и възста-
новяване - така, както беше
през цялото време на пре-
стоя й в болницата”, съобщи-
ха от федерацията.

Българките в състав Ан-
тоанета Стефанова, Ива
Виденова, Адриана Нико-
лова и Елица Раева се
справиха безпроблемно с
латиноамериканските си
съпернички и по този на-
чин се реваншираха за
неочакваната загуба от Ка-
захстан в предишния ден. В
класирането мъжкият отбор
на България е на 53-то мя-
сто с пет точки, докато же-
ните са 41-ви със същия
актив.

При мъжете водач е
Китай с 8 т., следван от
първия състав на Азербай-
джан и Холандия, които
имат същите показатели.

Най-добрият ни
плувец се отказва
от спорта

Най-бързият българин във
вода Александър Николов е пред
отказване от спорта. Варне-
нецът направи най-силния сезон в
кариерата си с участие на Олим-
пийските игри в Рио и подобря-
вайки националните рекорди на
100 св. стил – най-престижната
дисциплина в плуването, но няма
финансов ресурс да продължи.
Възпитаникът на Никола Петров
и ПСК Черно море има покрит
норматив за световното в Буда-
пеща догодина, но и той не е
достатъчен стимул при положе-
ние, че ще търси професионална
реализация. В момента 24-годиш-
ният Николов няма доходи.

Серена подобри
рекорд на Федерер

Серена Уилямс подобри пости-
жението на Роджър Федерер за
най-много победи в турнири за
Големия шлем, след като спечели
за 308-и път. Това се случи в IV
кръг на US Open, в който амери-
канката разби Ярослава Шведова
(Каз) с 6:2, 6:3. Уилямс навършва
35 години на 26 септември -
месец и половина след Федерер.
Запитана кой от двамата ще
спечели повече мачове до края
на кариерата си, тя отговори:
“Не мога да ви кажа, ще видим.
Надявам се и двамата да
продължим. Знам, че аз планирам
да го направя, а знам, че и той
мисли така.” Американката има и
42 загуби на турнири от Шлема.
След само още три успеха в САЩ
тя ще подобри и рекорда на Щефи
Граф с 23-а титла. Следващата
й съперничка е румънката Симо-
на Халеп.

Русия получи
световното по
биатлон през 2021 г.,
но под условие

Руският град Тюмен получи
домакинството на световното
първенство по биатлон през 2021
г., но може да го загуби при нови
разкрития за системата за упо-
треба на допинг на Олимпийски-
те игри в Сочи 2014. Прези-
дентът на Международния съюз
по биатлон (IBU) Андерс Бесе-
берг постави условие за провеж-
дането на шампионата в зависи-
мост от разследването. “Полу-
чихме ясни разяснения от МОК
за избора на домакини на турни-
ри. Няма никакви проблеми за
провеждането на първенството
в Тюмен. Сега работят две коми-
сии - на Световната антидопин-
гова агенция и МОК. Ако се по-
явят някакви нови факти в близ-
ките две години, можем да отне-
мем домакинството и да прове-
дем нови избори през 2018 г.”,
заяви Бесеберг.


